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Tokrat  
priloga  
Zimska  
pravljica pravljica 

V petek (2/12 0C), soboto 
(1/11 0C) in nedeljo (0/9 0C) 

bo pretežno jasno.
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Pa še ena  
o zdravju …
Bojana Špegel

V dneh, ko se vsaj poskušamo praznično počutiti in veseliti, so resne 
teme včasih odveč. A kadar gre za zmago malih nad velikimi, so vre-
dne pozornosti. Sredi decembra je namreč v veljavo stopila odredba, 
ki tako gostincem kot trgovcem nalaga, da v prehrambnih proizvodih, 
ki jih ponujajo potrošnikom, natančno navedejo alergene. To, da so ti 
sedaj jasno označeni, so dosegle evropske nevladne organizacije. Med 
njimi je veliko društev, ki združujejo bolnike z različnimi alergijami 
na hrano, in to je zagotovo njihov velik uspeh. 

Verjamem, da tako gostinci kot trgovci, ki imajo ravno decem-
bra največ dela, niso bili srečni, ker so morali poskrbeti za 
nove označbe, marsikje tudi za nove jedilne liste. Tega, da je 
pomembno, da tisti, ki imajo alergije, to izvedo, ne da bi izpo-
stavljali svojo bolezen, se verjetno zavedajo le tisti, ki imajo v 
družini alergika. Sama poznam le težave, ki jih imajo bolniki 
s celiakijo. Bolezen je vse bolj razširjena. Še pred nekaj leti v 
gostilnah niso vedeli, da je narobe, če celiakašu prinesejo či-
sto juho, v kateri so prej zakuhali rezance, ki se jim v tem pri-
meru zajemalka pač izogne. Njim škodljive snovi so bile tudi 
v taki »čisti« juhi. Danes je drugače. Tako gostinci kot trgovci 

večinoma že vedo, kaj taki bolniki smejo jesti in kaj ne. A so jim mo-
rali vseeno pri vsakem naročilu povedati, kaj je z njimi »narobe«. Se-
daj jim ne bo več treba. Na jedilniku bodo izbrali jed, v kateri ni »nji-
hovega« alergena. V trgovini pa bodo tudi lažje izbrali, saj so doslej 
morali prebrati vse čisto z majhnimi črkami natisnjene deklaracije. 
Tudi pri sladoledu ali čokoladi so zato domov odnesli kakšno, ki je 
ne bi smeli jesti. Že kmalu pa bo sledila še ena sprememba: gostin-
ci bodo morali pri vsaki jedi objaviti kalorično vrednost in vsebnost 
npr. maščob v jedi. Verjamem, da bodo visoke vrednosti marsikoga 
odvrnile od izbire, ki bi sicer najbolj godila njihovim brbončicam. Gre 
torej za še eno spremembo, povezano z zdravjem. To je še vedno za 
mnoge največja vrednota. Tudi novoletne želje postavljajo zdravje na 
prvo mesto. Sami ga mnogokrat s svojim načinom življenja postavlja-
mo na preizkušnjo. Četudi zaradi pritiska gospodarstvenikov nismo 
dobili davka na sladke pijače, kar je močno razburilo zdravnike, se je 
o tem, kako škodljive znajo biti, sedaj vsaj veliko govorilo. In pisalo. 
Eden od zdravnikov je slikovito pripovedoval, kam lahko pripelje ne-
pravilna prehrana s preveč sladkorja. Do sladkorne. »In potem vam 
bomo rezali ude kot salamo,« mu je ušlo v navalu čustev razočara-
nja, ko so zdravniki na tiskovni konferenci sedmi sili razlagali, zakaj 
ni prav, da Slovenija davka ni uvedla. Med drugim tudi zato, ker so 
naši mladostniki ne le vsako leto bolj debeli, dokazano popijejo naj-
več sladkih pijač med evropskimi mladostniki. 

Verjamem, da se je ob poslušanju argumentov za in proti kdo zami-
slil. Morda si kave ne sladka več. Morda pije le še vodo. In že to je 
uspeh. Morda se bo kdo prav zato ob slovesu od leta odločil, da priho-
dnje leto ne le izgubi kakšen odvečni kilogram, ampak poskuša živeti 
bolj zdravo. Ko bi kdo našel še pravi recept, da se znebimo stresa, div-
janja in spet najdemo več časa za pristna druženja, bi odkril čarobno 
formulo. 

P. S. Danes mi je astrologinja, ki za vas pripravlja tudi letni horoskop 
za leto 2015, zaupala, da bo prihodnje leto veliko boljše, kot je bilo le-
tošnje. Planeti, povezani z vodo, menda izgubljajo moč. In menda so 
bili krivi za sivino, potrtost in še marsikaj. Če nam bodo res pomaga-
li tudi planeti, bodo odločitve za bolj zdravo življenje lažje, kajne? O 
njem bomo sicer razmišljali že sedaj, udejanjali pa po božiču in no-
vem letu. Prej bomo še marsikaj pojedli in popili. Naj nam tekne!
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Knjiga je lepo darilo!
Almanah 2015 že med vami

Uredništvo Našega časa je iz-
dalo že 22 Almanah občin Vele-
nje, Šoštanj in Šmartno ob Paki. 
Gre za publikacijo, kakšne drugje 
v Sloveniji nimajo, v njej pa smo 
tudi tokrat zajeli bogato dogaja-
nje na vseh področjih politične-
ga, družbenega, gospodarskega in 
vsega drugega dogajanja na obmo-

čju Šaleške doline. Na Almanah 
smo zares ponosni in veseli, da 
je še vedno dobro sprejet. Seveda 
upamo, da ga boste tudi letošnje-
ga vzeli za svojega in da vam bo 
zvest spremljevalec in včasih tudi 
učbenik v prihajajočem letu.

Tudi tokrat je to zajetna knjiga 
na 300 straneh formata A4. V pr-

vem poglavju smo kronološko na-
nizali in na kratko povzeli vse kar 
se je v tem letu dogajalo v vseh 
treh občinah Šaleške doline, v na-
daljnjih pa predstavili skoraj vsa 
druga področja ustvarjanja. Vse 
skupaj smo seveda popestrili tu-
di z zanimivimi barvnimi fotogra-
fijami. 

Gre za res obsežen projekt, ki ga 
pišemo skupaj s številni prebivalci 
tega okolja. Nastane namreč na 
osnovi vprašalnikov, več kot tristo 
smo vam jih poslali, ki nam jih pri-
dno izpolnjujete. Seveda jih skupaj 
s sodelavci obdelamo in pripravi-

mo za objavo. Že vsa leta pri tem 
sodelujemo z ekipo zunanjih so-
urednikov Barbaro Pokorny, Pe-
trom Groznikom in Alešem Oj-
strškom ter številnimi drugimi. 
Pripravljajo pa ga seveda tudi no-
vinarji, uredniki in oblikovalci Na-
šega časa.

Priskrbite si svoj izvod almana-
ha. Lahko je tudi prijazno novo-
letno darilo. Naročite ga lahko po 
elektronski pošti press.nascas.si ali 
pa pokličite 898 17 50. Še bolje pa 
je, če pridite v uredništvo Našega 
časa na Kidričevo 2 a (nad pošto). 

n

Pa je prišel. V Šaleški dolini ga vsako leto pričaka veliko malih 
in velikih otrok. Ker nikoli ne pride praznih rok, ker ne dela raz-
lik med otroki in ker prinaša veselje. Z njim pa je povezana tudi 

sreča. V teh dneh jo dedek Mraz deli po vsej dolini, praznično 
okrašeno mesto pa vabi tudi s prireditvami. V želji, da bo leto-
šnji december, kolikor ga je še ostalo, čaroben za vse!  n bš
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NAŠ ČAS izdaja: časopisna-založniška in  
 RTV družba, d. o. o. Velenje. 

Izhaja ob četrtkih. Cena posameznega izvoda je 1,80 € (9,5 % DDV 0,15 €,  
cena izvoda brez DDV 1,65 €). Pri plačilu letne naročnine 16 %, polletne 12 %, 
četrtletne 8 % in mesečne 6 % popusta. 

Uredništvo: Boris Zakošek (direktor in v. d. odgovorni urednik), Milena Krstič 
Planinc (pomočnica urednika), Tatjana Podgoršek, Bojana Špegel (novinarji), Mira 
Zakošek (urednica radia), Janja Košuta Špegel (tehnična urednica), Tomaž Geršak 
(oblikovalec). Marketing: Nina Jug (vodja marketinga), Jure Beričnik, Bernarda 
Matko.

Sedež uredništva in uprave: 3320 Velenje, Kidričeva 2a, p. p. 202,  
telefon (03) 898 17 50, telefax (03) 897 46 43.
TRR - Nova LB, Velenje: 02426 -0020133854
E -mai l:  press@ nascas.si
Oblikovanje in graf. priprava: Naš čas, d. o. o.

Tisk: Tiskarna SET, d. d.
Nenaročenih fotografij in rokopisov ne vračamo!
Po zakonu o DDV je “Naš čas” uvrščen med proizvode informativnega značaja za katere se 
plačuje davek po 9,5% znižani stopnji. Letno izide 52 številk.

Marsikaj nam lahko škoduje – Alergični 
na blok 6 in tretjo razvojno os – Naj bo 
slatinska trinajstica srečna – Minister na 
vlaku – V Cel(j)e po vesel(j)e

Le kdo si še upa reči, da naša oblast ne skrbi za ljudi?! »Po sledeh« ma-
tere Evrope je tudi pri nas stopil v veljavo zakon o obveznem označeva-
nju izdelkov in jedi, ki vsebujejo kakšnega od alergenov. Saj veste: bolj ko 
smo razviti, bolj smo občutljivi. In razen različnih alergenih rastlin, ki jih 
najdemo v naravi, je veliko tudi raznih drugih podobnih snovi, ki se znaj-
dejo na našem jedilniku. Zato je že dobro, da prodajalci ali »strežniki« 
takih jedi na to kupce ali stranke drugih oblik o tem tudi obvestijo. Tako 
ljudem izdelkov in jedi ne bodo le priporočali, ljudi bodo tudi opozarjali 
na kakšno stvar, ki bi kateremu od njih lahko škodila.

Seveda se znajdejo tudi taki, ki menijo, da ne bi bila slabo, če bi država po-
mislila tudi na svoje »izdelke«, ki jih ponuja državljanom. Mnogi namreč 
menijo, da so tudi najrazličnejši predpisi in odločitve vlade ali kakšnih dru-
gih državnih organov polni različnih alergenov. Takih, ki pri ljudeh povzro-
čijo alergije; saj poznate reklo, da nekateri zaradi kakšnega predpisa ali 
človeka dobijo kar ošpice. So pa seveda še vedno v Sloveniji tudi taki, ki so 
močno alergični na energetski blok 6 ali celo na to, da je sodišče velenjske-
ga poslanca JIJ spustilo na svobodo. Veliko je tudi takih, ki so alergični na 
razprave in odločanja o gradnji hitre ceste tretje razvojne osi. Ko so neka-
teri že »skakali od veselja«, da bo ta os prišla med projekte, ki jih bo Slove-
nija ponudila Evropi za financiranje v okviru 315 milijard evrov vrednega 
finančnega kolača, je resorni minister Peter Gašperšič pojasnil, da je v tem 
projektu še preveč odprtih vprašanj, da bi lahko projekt dokončali v predvi-
denem času. Pa tako dolgo ga že projektiramo in premlevamo.

Na srečo vsaj ponekod, pa čeprav na občinski ravni, za naložbe ni preda-
ha. Tako nekako kljub napovedani krizi, ki naj bi prizadela v prihodnjem 

letu bolj tudi občine, pravijo (tudi) v občini predsednika sveta savinjske re-
gije Branka Kidriča v Rogaški Slatini. Trinajst naj bi bila nesrečna števil-
ka, vseeno pa upajo, da bodo toliko naložb uresničili v letu, ki prihaja. Po 
dolgem prizadevanju bodo s pomočjo državnega denarja uredili mladin-
ski center, energetsko »oblekli« dva vrtca. Velik zalogaj je javno-zasebni 
projekt parkirne hiše Promenada, urejali bodo ceste, del osrednjega par-
ka in seveda nadaljevali projekt več obsoteljskih občin za oskrbo s pitno 
vodo. Sredi leta naj bi tudi končali z evropskim denarjem podprto kole-
sarsko povezavo med Rogaško Slatino in Aqualuno v Podčetrtku.

Prav nekdanji direktor Term Olimia, katerega del je Aqualuna, je imel 
kot novi gospodarski minister zadnjo nedeljo delovno. In to na domačem 
pragu. V Rogatcu se je udeležil za nekatere kar zgodovinskega dogod-
ka. Odprli so namreč prenovljeno meddržavno železniško progo Sv. Rok–
Djurmanec, ki je bila zaprta kar 20 let. Tedaj je bila precej osiromašena 
tudi celjska mestna tržnica, saj je prej veliko žena iz Hrvaškega Zagorja 
sem vozilo svoje pridelke in izdelke. Zdaj sta hrvaška in slovenska stran 
znova povezani, po tej strani je železnica znova povezala Celje in Zagreb. 
V dobro turizma, meni minister.

Železnica naj bi v teh predprazničnih dneh tudi bolje povezala Celje in 
Ljubljano. Organizatorji božično-novoletnega slavja vabijo tudi Ljubljan-
čane, da sedejo na vlak in se pripeljejo v knežje mesto. V Celje po veselje! 
Mislijo seveda resno, čeprav nekateri menijo, da malo dražijo Ljubljanča-
ne. Celje je namreč »nadmudrilo« Ljubljano. Ljubljanski župan je želel, 
da bi na njihovem novoletnem žuru igrali priljubljeni Modrijani, a so se 
ti odločili za Celje. Pa tako vabijo Ljubljančane, da jih pridejo poslušat v 
Celje. In obiščejo njihovo pravljično deželo. V Celju jo namreč imajo. Vsaj 
za otroke.

Pa še to: Mestna občina Celje je pred dnevi prejela pomembno priznanje. 
Domače turistično društvo ji je v ocenjevanju »lepega in zanemarjenega« 
dodelilo metlo. Celje se res lahko ponaša z že lepim »kosom« obnovljene-
ga starega mestnega središča, a Muzejskemu trgu, ki je v klavrnem sta-
nju, ni kos. No, občina »turistom« odgovarja, da mu bo kmalu.
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Alergeni tudi na političnih »jedilnikih«?

Črnogorci na obisku
Velenje, 9. decembra –	V	torek	dopoldne	je	župan	Bojan	Kontič	z	

ožjimi	sodelavci	v	mestni	hiši	sprejel	predsednika	in	podpredsednika	
črnogorske	občine	Plevlja	Mirka Đačića	in	Ljubišo Ćurčića.	Gostom	
so	predstavili	Velenje,	njegove	značilnosti,	priložnosti	za	razvoj	in	
načrte	za	prihodnost.	Med	njimi	so	tudi	evropski	projekti,	v	katerih	
bi	lahko	v	prihodnje	sodelovali	obe	mesti,	sploh	pri	vodooskrbi	in	
ogrevanju.	Gosta	iz	Črne	gore	sta	obiskala	tudi	Komunalno	podjetje	
Velenje,	Inštitut	za	ekološke	raziskave	ERICo	in	podjetje	Esotech.

n

Prispevek od 700 do 1500 evrov
Šmartno ob Paki	–	Pred	nedavnim	je	uprava	Občine	Šmartno	ob	

Paki	krajanom	naselja	Paška	vas	predstavila	projekt	izgradnje	jav-
nega	kanalizacijskega	omrežja,	na	katerega	se	bo	priključilo	55	sta-
novanjskih	objektov.

Za	projekt,	vreden	več	kot	500	tisoč	evrov	in	ki	ga	v	veliki	meri	so-
financira	EU	iz	evropskega	sklada	za	regionalni	razvoj,	je	občina	že	
podpisala	pogodbo	z	izvajalcem	del.	Vrednost	pogodbe	je	435	tisoč	
evrov,	izvajalec	–	družba	Kostmann	–	pa	ima	za	izvedbo	projekta	na	
voljo	130	dni.	Ta	je	napovedal	začetek	del	takoj	po	novoletnih	prazni-
kih.	Če	bo	vreme	lepo,	bodo	dela	izvajali	z	dvema	ekipama	hkrati.

Občane,	ki	so	se	predstavitve	projekta	udeležili	v	velikem	številu,	
pa	je	najbolj	zanimala	višina	njihovega	prispevka	za	priključek.	Ta	
bo	znašal	od	700	do	1500	evrov,	odvisno	od	velikosti	objekta.	Za	
tlorisno	površino	200	kvadratnih	metrov	bo	na	primer		moralo	go-
spodinjstvo	odšteti	za	komunalni	prispevek	1.300	evrov.
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Predstavniki evropske banke hrane v Velenju
Velenje	–	Predstavniki	evropske	banke	hrane,	med	katerimi	sta	bila	

tudi	Gerard	Alix	in	Hughes	de	Finance,	so	predstavnikom	Mestne	
občine	Velenje,	ki	so	se	prav	tako	vključili	v	to	mrežo	s	Slovensko	
banko	hrane	(SIBAHE),	predstavili	svoje	delovanje,	veliko	pa	so	go-
vorili	o	rokih	uporabe	hrane,	predvsem	pa	o	uporabnosti	izdelkov	
po	njihovem	uradnem	koncu	uporabe.	Poudarili	so,	da	na	tem	po-
dročju	deluje	posebna	komisija	in	da	je	hrana,	ki	pride	do	končnih	
uporabnikov,	varna.

Banke	hrane	so	neodvisne	humanitarne	organizacije,	ki	so	name-
njene	predvsem	zbiranju	in	distribuciji	hrane	(in	drugih	izdelkov	za	
vsakdanjo	rabo),	in	sicer	tistim,	ki	je	nimajo	ali	se	soočajo	s	pomanj-
kanjem	teh	proizvodov,	oziroma	tistim,	ki	si	zaradi	oteženih	življenj-
skih	razmer	ne	morejo	privoščiti	ustreznega	nakupa	le-teh.	Delujejo	
neprofitno,	zbiranje	in	distribucija	hrane	poteka	brezplačno.

V	Mestni	občini	Velenje	pri	tem	sodelujejo	z	društvi	in	drugimi	
humanitarnimi	organizacijami,	ki	zbrane	artikle	prevzamejo	in	jih	
posredujejo	končnim	uporabnikom.	Za	delovanje	banke	zagotavlja	
Mestna	občina	Velenje	brezplačne	prostore,	prav	tako	pa	podpira	
njihovo	delovanje.		 n mz

Denar za projekte, ki 
presegajo občinske meje
V občini Šmartno ob Paki pridobili od 4,3 do 4,5 
milijona evrov evropskega denarja – Projekti čakajo 
na nove razpise

Tatjana Podgoršek

V	iztekajoči	se	finančni	perspektivi	je	Občina	
Šmartno	ob	Paki	pridobila	od	4,3	do	4,5	milijo-
na	evrov	evropskega	denarja	(brez	projekta	iz-
gradnje	kanalizacije	v	naselju	Paška	vas	,	vredne	
več	kot	500	tisoč	evrov),	kar	je	–	meni	šmarški	
župan	Janko Kopušar,	dokaj	uspešna	bera.	»Lah-
ko	smo	zadovoljni	toliko	bolj,	ker	se	s	prijavo	pro-
jektov	na	razpise	ukvarjamo	zaposleni	v	občinski	
upravi.	Projektne	skupine	si	namreč	ne	moremo	
privoščiti.«

Vodovod, kanalizacija, 
Center za mladinski turizem

Pri	naštevanju	največjih	projektov,	za	katere	
so	pridobili	denar	iz	evropskih	skladov,	je	Ko-
pušar	omenil	Center	za	mladinski	turizem	ozi-
roma	izgradnjo	dvorane	Marof.	Zanjo	so	prido-
bili	približno	280	tisoč	evrov.	V	okviru	projekta	
Čiščenje	povodja	reke	Savinje	so	skupaj	z	obči-
nami	savinjske	regije	pridobili	za	izgradnjo	kana-
lizacijskega	omrežja	v	Šmartnem	ob	Paki	blizu	
50	tisoč	evrov	evropskega	denarja.	Najbolj	rado-
darna	je	bila	EU	pri	sofinanciranju	kohezijskega	
projekta	vodooskrbe,	ki	ga	uresničujejo	skupaj	z	
občinama	Velenje	in	Šoštanj.	Iz	tega	bo	lokalna	
skupnost	pridobila	približno	3,5	milijona	evrov.	
Nekaj	manj	kot	420	tisoč	evrov	je	občina	prido-
bila	še	na	razpisu	za	projekt	izgradnje	kanaliza-
cije	Slatina–Paška	vas.

Blizu 60 tisoč evrov za 
manjše projekte

Pomembna	za	lokalno	skupnost	so	tudi	sred-
stva,	ki	jih	je	Občina	pridobila	za	manjše	pro-
jekte	v	okviru	Lokalne	akcijske	skupine.	Gre	za	

projekt	javnega	zavoda	Mladinski	
center	in	tamkajšnjega	turističnega	
društva	v	povezavi	z	bučami,	za	pro-
mocijski	film	Majhni	kraji	velikih	zani-
mivosti,	kmečko	tržnico.	Kulturno	društvo	

Gorenje	je	bilo	uspešno	za	projekt	
Ravbarska	vas,	Turistično	društvo	
Šmartno	ob	Paki	in	šmarško	kul-
turno	društvo	pa	za	projekt	Hmelj	–	
nekoč	zeleno	zlato,	kaj	pa	danes?	Za	
omenjene	projekte	je	bilo	pridobljenih	
dobrih	60	tisoč	evrov.	Poleg	tega	je	Ko-
pušar	omenil	še	posredno	sodelovanje	v	
nekaterih	projektih	Območne	razvojne	agencije	

Saša,	Razvojne	agencije	Savinjske	regije,	Komu-
nalnega	podjetja	Velenje	...	»Na	dlani	je,	da	smo	
pridobili	evropski	denar	predvsem	za	projekte,	ki	
presegajo	občinske	meje.	Povsod	je	prisotnih	več	
partnerjev.	Črpanje	evropskega	denarja	je	bilo	za	
nas	možno	na	osnovi	medsebojnega	sodelovanja	

in	povezovanja.«

Na nove razpise 
nekateri 
projekti že 
čakajo

Nadaljnji	razvoj	lo-
kalne	skupnosti	si	brez	
pridobitve	evropskega	

denarja	težko	predsta-
vljajo.	Veseli	bi	bili,	če	bi	

bili	tudi	v	finančni	perspekti-
vi	2014–2020	tako	uspešni	kot	v	

iztekajoči	se.	Obetov	ni	prav	veliko,	ker	je	
država	po	sprejetih	predpisih	določila	štiri	pred-
nostna	področja.	»Projekti,	ki	jih	imamo	v	lokal-
ni	skupnosti	in	jih	uvrščamo	med	prednostne,	
nekako	vanje	ne	sodijo.	Kljub	temu	računamo,	
da	bomo	skupaj	z	ostalimi	partnerji	na	razpisih	
pridobili	nekaj	evropskega	denarja.«

Med	temi	projekti	so	nadaljevanje	izgradnje	
javnega	kanalizacijskega	omrežja,	širitev	zdra-
vstvene	postaje,	obnova	kulturnega	doma	v	
Šmartnem	ob	Paki.	Projekte	že	imajo	izdelane	
in	nestrpno	čakajo	na	razpise.	Kopušar	meni,	da	
bodo	v	tem	obdobju	aktualni	za	črpanje	evrop-
skega	denarja	še	energetska	sanacija	javnih	stavb	
(osnovna	šola,	vrtec,	kulturni	dom,	zdravstvena	
postaja,	občinska	stavba).	»Kako	uspešni	bomo	
pri	izkoriščanju	možnosti	za	pridobitev	evrop-

skega	denarja,	bo	v	veliki	meri	odvi-
sno	tudi	od	naše	spretnosti,	

prodornosti,	ambicio-
znosti.	Upam,	da	bo	

tako,	kot	si	želimo,«	
je	še	povedal	Jan-
ko	Kopušar.

n

Janko Kopušar: »Denar iz EU smo 
pridobili predvsem na osnovi 

medsebojnega sodelovanja in 
povezovanja.« 

V 
iztekajoči 

se finančni 
perspektivi je občina 
pridobila od 4,3 do 
4,5 milijona evrov 

nepovratnega 
evropskega 

denarja

Projekti, 
ki že čakajo 

na razpise, so 
nadaljevanje izgradnje 

javnega kanalizacijskega 
omrežja, širitev 

zdravstvene postaje, 
obnova kulturnega 
doma v Šmartnem 

ob Paki

Spoštovani,

iskrena hvala za zaupanje,
ki ste nam ga izkazali.

Tudi v novem letu bomo naredili vse,
da upravičimo priložnost, ki ste nam jo dali. 

Naše vodilo bo dostojno življenje za 
vsakogar in prepričani smo, da je to naš 

skupen cilj.

Vam in vašim bližnjim želimo prijazno 
in uspešno novo leto 2015.

SREČNO! 
Svetniška skupina SMC

Dosegljivi smo na Ljudski univerzi Velenje
vsak ponedeljek med 18. in 20. uro

E-mail: smc.velenje@gmail.com
Telefon: 070/ 473-400
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Za OPN veliko zanimanja
Vse več je zavedanja, da razpršena gradnja ni 
racionalna

Šoštanj – Šoštanjski svetniki in svetnice so brez glasu proti sprejeli osnu-
tek Občinskega prostorskega načrta (OPN) in Občinskega podrobnega pro-
storskega načrta (OPPN) za območje vile Široko. Izdelovalec obeh aktov 
je podjetje Urbanisti iz Celja, pripravljalec pa Občina Šoštanj.

Ta mora pred sprejemom predlogov odlokov zdaj zavzeti stališča do pri-
pomb, ki so bile podane v času javne razgrnitve, nato pa pridobiti zanje 
tudi pozitivno mnenje nosilcev urejanja prostora.

Veliko občanov zanima stanje posameznih parcel v njihovi lasti. »Velik 
odstotek javnosti odobrava spremembe stavnih zemljišč nazaj v kmetijsko 
rabo,« pravi Verona Hajnrihar, višja svetovalka za arhitekturo v Občini 
Šoštanj, kjer v kmetijsko rabo vračajo predvsem tista nepozidana stavbna 
zemljišča, ki so na strmih pobočjih ali v drugih varovanih območjih izven 
obstoječih strnjenih naselij. 

»Eden od razlogov, da se občani s tem strinjajo, je najbrž povezano s 
prihajajočim davkom na nezazidana stavbna zemljišča, a kaže tudi na po-
večano ozaveščenost javnosti s prostorsko problematiko,« ocenjuje Haj-
nriharjeva. »Vse več je namreč zavedanja, da je poplavna problematika in 
problematika plazov v občini čedalje bolj pereča, pa tudi tega, da razpršena 
gradnja ni racionalna, da za obstoj in višjo kakovost bivanja potrebujemo 
tudi kakovostne kmetijske površine.«  n mkp

Ministrica Alenka Smerkolj na srečanju v Velenju o izvajanju evropske kohezijske politike – 
Prednost dobro pripravljenim projektom – Izgradnja tretje razvojne osi v paketu v Bruslju 

Tatjana Podgoršek

Velenje, 9. december – Na pova-
bilo Savinjsko-šaleške gospodarske 
zbornice, Razvojne agencije Savinj-
ske regije, Regionalne gospodarske 
zbornice Celje ter celjske območ-
no-podjetniške zbornice se je mi-
nuli torek v Velenju mudila Alenka 
Smerkolj, ministrica za razvoj, stra-
teške projekte in kohezijo. V hote-
lu Paka se je udeležila 5. prednovo-
letnega srečanja direktorjev, župa-
nov in poslancev Savinjske regije. 
To je bil njen prvi ministrski obisk 
na terenu. »Prišlo je prijazno pova-
bilo. Prav je, da se politika odzove. 
Savinjska regija mi je pri srcu, zato 
sem se odločila, da se odzovem,« je 
pojasnila razloge zanj.

Smerkoljeva je na srečanju name-
nila pozornost dejavnostim vlade 
pri izvajanju evropske kohezijske 
politike 2014–2020. Pri tem je po-

udarila ključna izziva Službe vlade 
RS za razvoj in evropsko kohezij-
sko politiko kot organa upravljanja 
do leta 2020. »Želimo, da postane 
služba impulz za uravnotežen, pro-
gresiven in trajnostno naravnan ra-
zvoj Slovenije ter da skupaj čim bolj 
uspešno izkoristimo 3,2 milijarde 
evrov sredstev evropskih struktur-
nih skladov in Kohezijskega skla-
da, ki bodo državi na voljo v ome-
njenem obdobju. Od vlaganj v zi-
dove se premikamo k vlaganjem v 
vsebinske projekte z jasno oprede-
ljeno strategijo, konkretnimi cilji in 
učinki.«

Prednost projektom, 
ki bodo …

V novi finančni perspektivi bodo 
imeli pri sofinanciranju prednost 
projekti, ki bodo povečevali konku-
renčnost gospodarstva, zagotovili 
kakovostna in dolgoročna delovna 
mesta, projekti, ki bodo temeljili na 
povezovanju med občinami, regi-
jami, sploh pa med državami. EU 
denar – je menila Smerkoljeva – je 
naš skupni razvojni denar. Z njego-

vo pametno uporabo ter kombinira-
njem z drugimi finančnimi viri lah-
ko Slovenija doseže razvojni preboj.

Oblikovali bodo ustrezne instru-
mente, v okviru katerih bodo lahko 
za finančno podporo kandidirala 
podjetja in drugi déležniki na na-
cionalni oziroma regionalni ravni. 
»Trdno verjamem, da bo v novi fi-
nančni perspektivi naša medseboj-
na koordinacija boljša, usmeritve 
jasnejše in odzivi hitrejši. Druži nas 
skupni cilj – lokalna samouprava, ki 
bo lahko opravljala osnovno poslan-
stvo, h kateremu sodita avtonomna 
skrb za potrebe občanov ter za višjo 
kakovost njihovega življenja.«

V krajši razpravi se je večina ude-
ležencev dotaknila nujno potrebne 
izgradnje hitre ceste tretje razvoj-
ne osi. »Med 2000 predstavljenimi 
projekti v Bruslju v vrednosti 1.300 
milijard evrov, je bilo 22 slovenskih. 
V tem paketu je med prednostnimi 
tudi tretja razvojna os,« je zagotovi-
la Smerkoljeva. 

n

Novi svetniki s starim pismom?
Tisti, ki naj bi ukinili ambulanto v Šoštanju, o tem ne vedo nič

Velenje – Direktor Zdravstvenega doma Ve-
lenje Jože Zupančič, dr. med., je bil precej pre-
senečen, ko smo ga poklicali, da bi šli po sle-
di vprašanj in pobud, ki so jih postavljali na za-
dnji seji svetniki Občine Šoštanj. Govorili so na-
mreč o bojazni, ki naj bi izhajala iz pisma Šo-
le zdravja Skupine Šoštanj, da bodo v njihovi 

Zdravstveni postaji ukinili eno od ambulant. 
»O tem ni bilo nikjer nobenega govora. Njihovo 
pismo z nekaj sto podpisi sem dobil na začetku 
lanskega leta, če se ne motim. To je bilo v času 
velikega pomanjkanja zdravnikov na tem obmo-
čju, ko smo zadrege reševali tudi z upokojenci, 
a so zdaj urejene. Zdaj pa ne vem? Kadrovsko 

smo se okrepili in namer po ukinitvi katere od 
ambulant nimamo,« je povedal in pojasnil, da 
število zdravnikov na območju glede na število 
prebivalcev določa zavarovalnica in da v Šošta-
nju ostaja tako, kot je. 

V Zdravstveni postaji Šoštanj so tri splošne 
ambulante (ena od teh je zasebna), pediatrična 
in zobozdravstvena.

»Želimo si, da bi bil standard lahko še boljši, in 
ko in če bodo možnosti, bomo za to tudi poskr-
beli. Za zdaj pa ni nobene potrebe po tem, da bi 
se prebivalci čutili ogrožene in v strahu, da osta-
nejo brez ambulante.

n mkp

Od vlaganj v zidove k vlaganjem v vsebinske projekte

Smerkoljeva je na srečanju med drugim poudarila, da je evropski denar priložnost in ne 
ovira, kot se pogosto sliši. Vsekakor pa je pri tem treba spoštovati pravila in projekte 

pošteno izvajati.

Nov vršilec dolžnosti direktorja 
občinske uprave 

Velenje, 15. decembra – Župan Mestne občine Velenje Bojan Kontič je 
s ponedeljkom na položaj vršilca dolžnosti direktorja občinske uprave 
Mestne občine Velenje imenoval mag. Iztoka Morija, univ. dipl. prav. Na 
javnem natečaju za direktorja občinske uprave, ki je bil 1. septembra obja-
vljen na spletnih straneh Mestne občine Velenje in zavodu RS za zaposlo-
vanje, je bil izbran mag. Iztok Mori. Zoper sklep o neizbiri sta dva kandi-
data vložila pritožbo. Komisija za pritožbe iz delovnega razmerja pri vla-
di Republike Slovenije je odločila, da se izpodbijana sklepa odpravita, ter 
zadevo vrnila organu prve stopnje, to je Mestni občini Velenje, v ponovno 
odločanje. Sklep o izbiri kandidata je po nadzorstveni pravici organa dru-
ge stopnje razveljavila. V skladu z Zakonom o javnih uslužbencih lahko v 
času od sprožitve natečajnega postopka do imenovanja novega direktorja 
občinske uprave na položaj brez javnega natečaja, vendar za največ šest 
mesecev, naloge na tem položaju opravlja vršilec dolžnosti. 

n

Pri sindikatih ni uspela, ji bo pri občinah?
Na seji sveta Savinjske regije 
polemično o napovedanih 
varčevalnih ukrepih države, 
povezanih z občinami 

Tatjana Podgoršek

Velenje, 9. decembra – Prva seja sveta Savinjske 
regije v  novem mandatu je bila v vili Bianca v Ve-
lenju. Poleg volitev članov v njene organe so na 
njej spregovorili še o iztekajoči se finančni per-
spektivi in operativnem programu črpanja evrop-
skega denarja v finančni perspektivi 2014–2020.

Direktor Razvojne agencije Savinjske regije Ja-
nez Jazbec je iztekajočo se finančno perspektivo 
označil kot zelo uspešno za regijo, saj je od pr-
votno predvidenih 83 milijonov evrov iz progra-
ma razvoja regij počrpala 92 milijonov. Razliko 
je pridobila na osmem javnem pozivu, na kate-
rem je država razdelila ostanek denarja. »Kaj 

se je zgradilo? Na primer vila Bianca, v kateri 
se nahajamo, in še mnogo drugih projektov, ki 
so prispevali k višji družbeni ravni v 31 lokalnih 
skupnostih od Solčave do Rogatca.«

Nova finančna perspektiva bo drugačna, je po-
vedal Jazbec. Za zdaj je še dokaj nejasna in po 
napovedih sodeč za lokalne skupnosti ne prav 
prijazna. Za nameček država med varčevalnimi 
ukrepi predvideva 6-odstotno zmanjšanje denar-
ja za tako imenovano primerno porabo ter uki-
nitev sredstev za vlaganja. V razpravi so se župa-
ni spraševali, kako se bodo občine, sploh manj-
še, potegovale za sredstva iz EU in kohezijskih 
skladov, pri katerih je potrebna lastna udeležba. 
In ne le to. Ob krčenju deleža države bodo tež-
ko uresničevale zakonske torej obvezne naloge, 
kot je financiranje delovanja vrtcev in drugih 
občinskih javnih zavodov. To lahko pomeni tudi 
odpuščanje zaposlenih v teh zavodih. Želi vlada 
varčevalne ukrepe, ki jih ni izposlovala v pogaja-

njih pri sindikatih ali kar ji morda ne bo pri go-
spodarstvu, prenesti na občine?, so se spraševali. 
Po njihovem mnenju napovedani ukrepi ne po-
menijo le ukinjanja manjših občin po drugi poti, 
ampak gre za ukinjanje lokalne samouprave na-
sploh. Temu se nameravajo odločno upreti, za-
to so na seji tudi pozvali k večjemu povezovanju 
in enotnemu nastopu, da bodo predstavljali po-
dobno silo v pogajanjih z državo, kot jo sindikati. 

Branko Kidrič, predsednik sveta Savinjske re-
gije tudi v novem  mandatu, je na to opozoril že 
dobro uro za tem na prednovoletnem srečanju 
županov ter gospodarstvenikov Savinjske regije z 
ministrico za razvoj in kohezijo Alenko Smerkolj. 
Ta jim glede črpanja evropskega denarja v nasle-
dnjih letih ni povedala nič posebej konkretnega. 

n

Branko Kidrič in Janez Jazbec sta menila, da se bodo občine težko prijavljale na 
razpise. 

Janez Jazbec o pomembnejših pro-
jektih Savinjske regije v zadnjih letih:  
»Ponosni smo na deklaracijo trajno-
stnega razvoja, ki so jo doslej podpi-
sali 101 direktor in vsi župani regije. 
Menimo, da je to kapital, ki ga v Slo-
veniji nima nihče. V prostor regije 
smo postavili 517 kilometrov kolesar-
skih poti, ki so umeščene v proračun-
ski načrt razvojnih programov drža-
ve. Uspešno izvajamo dva projekta, 

za katera nas je pooblastila država, in sicer 
Podjetno v svet podjetništva ter regijska šti-
pendijska shema. Najbrž bi se našlo še kaj.«

Prva nadzornica je Boršnakova
Šmartno ob Paki – Sredi minulega tedna je župan Občine Šmartno ob 

Paki Janko Kopušar sklical prvo sejo 7-članskega nadzornega odbora obči-
ne. Ta je za predsednico soglasno izvolil Polono Boršnak, ki jo je predlaga-
la stranka SDS, za podpredsednico pa Anico Pirečnik, ki je v nadzornem 
odboru delovala kot članica že v minulem mandatu.

n Tp
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Prodaja se je najbolj 
zmanjšala v Sloveniji

Ljubljana	–	Med	državami	članicami	EU	
se	je	prodaja	na	drobno	v	oktobru	najbolj	
zmanjšala	v	Sloveniji,	in	sicer	za	1,9	odstotka	
v	primerjavi	s	septembrom.	Na	letni	ravni	se	
je	prodaja	na	drobno	v	oktobru	zmanjšala	za	
0,1	odstotka.	Slovenija	je	poleg	Malte	edina	
država,	v	kateri	se	je	na	letni	ravni	prodaja	
na	drobno	zmanjšala.

n

Blizu 10 tisoč 
obiskovalcev

Celje	-	7.	mednarodni	erotični	sejem	v	Ce-
lju,	ki	je	minuli	vikend	poskrbel	za	vroče	za-
bave	željne	obiskovalce,	je	po	zagotovilih	or-
ganizatorja	-	družbe	Celjske	sejem	-izpolnil	
pričakovanja	razstavljavcev	in	obiskovalcev.	

Teh	so	v	treh	dneh	našteli	blizu	10	tisoč,	
kar	je	toliko	kot	lani,	ko	je	sejem	doživel	ve-
liko	stilsko	prenovo.	Približno	tretjina	obisko-
valcev	sejma	je	bila	stara	od	41	do	50	let,	to-
liko	jih	je	bilo	starih	tudi	od	31	do	40	let.	Po	
podatkih	organizatorja	je	bilo	med	obiskoval-
ci	več	moških	kot	žensk.	Prvih	naj	bi	bilo	58,	
drugih	42	odstotkov.	Blizu	40	odstotkov	jih	
je	navedlo,	da	ima	višjo	in	visoko	izobrazbo,	
32	odstotkov	pa	srednjo.	

Letos	organizator	sejma	zaradi	»odsotnosti	
novih	dosežkov	slovenske	industrije	za	odra-
sle«,	ni	podelil	nagrade	Zlati	»K«,	ampak	je	
pozval	obiskovalce,	naj	izberejo	najboljši	na-
stop	desetih	zvezdnic	in	zvezdnikov	erotične	
industrije	za	odrasle.	Med	nastopajočimi	je	
obiskovalce	najbolj	navdušila	Coco	De	Mal.

n tp

Kako je mogoče, da je lahko v Sloveniji 
upravnik praktično vsak? 

Milena Krstič - Planinc

Velenje, 8. novembra	–	Več	kot	tre-
tjina	prebivalcev	Slovenije	se	vsa-
kodnevno	kot	etažni	lastniki	ali	sta-
novalci	v	posameznih	delih	večsta-
novanjskih	stavb	srečuje	s	storitvijo	
upravljanja.	V	Šaleški	in	Zgornji	Sa-
vinjski	dolini	ima	na	tem	področju	
gotovo	največji	delež	Habit,	ki	upra-
vlja	blizu	7.000	enot.	V	tem	okolju	
ima	lepo	tradicijo	in	temu	primerno	
veliko	izkušenj.	Danes	jih	je	v	podje-
tju	zaposlenih	dvajset,	ki	so	uporab-
nikom	storitev	z	dežurno	službo	na	
voljo	praktično	24	ur	na	dan.	

»Ponosen	sem	na	ekipo	sodelav-
cev	in	na	to,	da	živijo	s	podjetjem	
in	ne	hodijo	zgolj	v	službo,«	pravi	
direktor	Janko Popovič,	ki	se	tudi	
zato,	ker	so	odličen	tim,	vsak	dan	z	
veseljem	pripelje	v	Velenje.	

Dejavnost	upravljanja	je	v	za-
dnjem	času	deležna	precejšnje	me-
dijske	pozornosti	zaradi	negativnih	
praks	posameznih	upravnikov,	ki	
bodisi	ne	poravnavajo	obveznosti	
do	dobaviteljev	ali	pa	sredstva	re-
zervnega	sklada	porabljajo	mimo	
predpisov.	Koliko	so	ta	sredstva	var-
na	pri	vas?

»To	je	izrazito	neprimerna	praksa.	
V	nekaterih	primerih	pa	gre	celo	za	
kazniva	dejanja,	ki	bi	jo	morali	dr-
žavni	organi	sankcionirati.	Dejstvo	

pa	je,	da	take	stvari	mečejo	slabo	
luč	na	vse	upravnike,	tudi	tiste,	ki	
delamo	pošteno	in	dobro.«

Hočete povedati, da se v Habitu 
kaj takega ne more zgoditi?
»Habit	je	finančno	stabilno	podje-

tje	z	več	kot	milijon	in	pol	kapitala	
in	take	stvari	se	pri	nas	res	ne	more-
jo	zgoditi.	Pri	nas	je	rezervni	sklad	
popolnoma	varen	in	ga	upravljamo	
tako,	kot	nam	določa	zakon.	Da	bo-
do	etažni	lastniki	še	bolj	varni,	smo	
se	odločili,	da	najamemo	neodvisno	
revizorsko	hišo,	ki	bo	vsaj	enkrat	le-
tno	pregledala	in	izdelala	poročilo	
o	tem,	kako	varno	je	naložen	denar	
rezervnega	sklada.	Ta	postopek	je	
popolnoma	neobvezen,	mi	ga	bo-
mo	uvedli	zgolj	zaradi	tega,	da	bo-
do	stanovalci	imeli	tudi	neodvisno	
strokovno	poročilo.	Mislim,	da	se	
takšna	praksa	v	Sloveniji	ne	izvaja.«	

V zadnjem času se z dejavnostjo 
upravljanja ukvarjajo tudi gospo-
darske družbe, ki se sicer ukvar-
jajo s kakšno drugo dejavnostjo, 
upravljanje jim je »za popoldne«. 
Vse več je tudi samostojnih podje-
tnikov, ki se ukvarjajo s to dejavno-
stjo. Se lahko s tem ukvarja vsak? 
Konec koncev se pri tem obrača 
veliko denarja?
»Na	Zbornici	za	poslovanje	z	ne-

premičninami	oziroma	v	Združenju	
upravnikov	ni	podatkov	o	številu	go-

spodarskih	subjektov,	ki	na	trgu	nu-
dijo	storitev	upravljanja.	Prihajajo	
pa	tudi	do	nas	informacije,	ki	jih	
omenjate.	To	omogoča	sedanja	ure-
ditev,	ki	za	opravljanje	te	dejavnosti	
ne	predpisuje	nobenih	pogojev,	če-
prav	gre	za	zahtevno	in	komplek-
sno	storitev.	Taka	podjetja	gotovo	
nimajo	dovolj	kapitala	in	strokov-
nih	podpornih	služb	–	pravno,	teh-

nično,	finančno	...	in	zelo	hitro	se	
zgodi,	da	pridejo	v	finančne	težave.	
Pogosto	so	to	podjetja,	ki	nimajo	ni-
ti	enega	zaposlenega.	Potem	pa	...«.

Licenc na tem področju ni?
»Ne,	ni.	Vsak	je	lahko	upravnik.	

Pričakujemo	in	upamo,	da	bo	dr-
žava	pri	tem	postavila	pravila	igre.«

Kaj pa, če gre recimo podjetje, ki 
se ukvarja z upravljanjem, v stečaj? 
Kako varna so potem sredstva re-
zervnega sklada, v katerega vplaču-
jejo etažni lastniki?
»Upravnik	je	dolžan	ločeno	od	

poslovnega	računa	na	tako	imeno-

vanem	fiduciarnem	računu	zbirati	
denar	svojih	strank.	Zato	ta	račun	
v	primeru	stečajnega	postopka	osta-
ne	v	banki	nedotaknjen.	Težava	pa	
lahko	nastane,	kadar	sam	upravnik	
začne	ta	sredstva	trošiti	za	svoje	po-
slovanje.«

Mnogi upravljanje še vedno razu-
mejo le kot razdeljevanje obrato-

valnih stroškov in pošiljanje 
položnic. Pa ne gre sa-

mo za to, kaj?

»Kje	pa!	Upravljanje	je	seveda	
mnogo	več,	je	zelo	kompleksen	in	
multidisciplinaren	posel,	ki	zahte-
va	veliko	različnih	znanj	in	strokov-
nih	izkušenj.	Prav	zato,	ker	mnogi	
to	res	razumejo	tako,	je	Združenje	
upravnikov	pripravilo	brošuro	z	in-
formacijami	in	napotki	za	učinkovi-
to	sodelovanje	med	upravnikom	in	
stanovalci	oziroma	lastniki	v	stavbi.	
Ker	je	podjetje	Habit	član	združe-
nja,	bomo	brošure	priskrbeli	tudi	za	
vse	naše	etažne	lastnike.«

V Sloveniji je vse več ljudi, ki se 
znajdejo v finančni stiski in polo-

žnic ne morejo redno plačevati. Tu-
di v Šaleški dolini ni drugače. Ka-
ko ravnate v takih primerih? Kako 
tankočutno se obnašate do njih?
»Zanje	skušamo	najti	ustrezno	re-

šitev.	Pozovemo	jih,	da	se	oglasijo	
pri	nas,	in	se	dogovorimo	o	alter-
nativni	obliki	odplačila	dolga.	Mno-
gim	je	zelo	težko,	ker	so	se	znašli	v	
taki	situaciji.	Takim	stopimo	napro-
ti.	Na	drugi	strani	pa	so	tudi	taki,	ki	
izrabljajo	sistem.	Ti	so	težava.«

Cilji?
»Naš	glavni	cilj	oziroma	poslan-

stvo	je	vzpostaviti	in	vzdrževati	eno-
tno	in	visoko	raven	upravljanja.«	

In strategija? 
»Naša	osnovna	strategija	je	rast	

podjetja,	ob	hkratnem	nenehnem	
izboljševanju	naših	storitev.	Upo-
rabnikom	želimo	ponuditi	visok	

standard	upravljanja,	saj	menimo,	
da	lahko	le	tako	prispevamo	k	nji-
hovemu	bolj	prijetnemu	bivanju.«

Kako?
»Zagotovo	ne	z	nelojalno	konku-

renco.	Rast	je	možna	edino	s	pre-
vzemi	podjetij	iz	naše	panoge	in	s	
tem,	da	strankam	nudimo	najvišji	
možni	standard	kakovosti	storitev.	
Za	ta	namen	imamo	poleg	redno	
zaposlenih	delavcev	z	ustrezno	iz-
obrazbo	in	izkušnjami	še	večje	šte-
vilo	preverjenih	in	zanesljivih	zuna-
njih	sodelavcev	različnih	strok	ter	
poslovnih	partnerjev.	Samo	letos	
smo	odprli	več	kot	270	projektov	
pri	obnovi	in	vzdrževanju	oziroma	
sklenili	toliko	pogodb	z	različnimi	
izvajalci.«	

n

Pripravljeni tudi na bodoče izzive
Mednarodno podjetje Mega M iz 
Velenja letos beleži več kot 20-odstotno 
rast – Nova storitev: pisarna v oblaku – 
Rast ni umevna sama po sebi

Tatjana Podgoršek

Leta	2002	ustanovljeno	podje-
tje	Mega	M,	informacijske	tehno-
logije	s	sedežem	v	Velenju	ter	po-
slovnimi	enotami	v	Veliki	Britani-
ji,	Združenih	arabskih	emiratih,	
na	Hrvaškem,	Madžarskem	in	v	
Avstriji,	vsako	leto	bolj	potrjuje,	
da	sodi	med	vodilna	podjetja	v	
zlivanju	sodobnih	telekomunika-
cij,	govornih	in	podatkovnih	ko-
munikacij,	procesov,	ki	vodijo	v	
novo	obdobje	medosebnega	ko-
municiranja.	

Nova storitev, 
prevzem novega 
podjetja

Po	zagotovilih	lastnikov	in	di-
rektorjev	podjetja	Mateja	ter	Mi-
rana Meža	so	v	letošnjih	10	mese-
cih	dosegli	pogumno	zastavljene	
cilje.	Obseg	poslovanja	so	poveča-
li	za	blizu	20	odstotkov,	na	osnovi	
aktivnosti	v	zadnjih	dveh	mesecih	
pa	naj	bi	se	ta	še	povečal.	»Rast	ni	

umevna	sama	po	sebi.	Sku-
paj	z	zaposlenimi	se	trudi-
mo	za	nove	produkte	ter	
storitve,	za	konkurenčnost,	
pri	kateri	je	zelo	pomemb-
na	tudi	kakovost.	Za	večjo	
prodornost	na	tujih	trgih	
smo	med	drugim	oblikovali	
projektno	skupino,	ki	se	na	
zahtevnejših	trgih	ukvarja	
s	prodajo	dveh	produktov.	
Prvi	rezultati	so	že	vidni	pri	
lojalnostnih	sistemih	in	sis-
temu	taksi	kontroller,	za	ka-
tere	smo	že	podpisali	kar	
nekaj	pomembnih	pogodb.	
V	skladu	s	potrebami	bomo	
skupino	še	razširili.«

Na	domačem	trgu	beležijo	
rast	predvsem	pri	storitvah,	
ki	jih	zagotavljajo	kot	opera-
ter:	storitve	IP	telefonije	Megatel,	
sms	marketinga	in	storitve	dosto-
pa	do	interneta.	Rast	bi	bila	lahko	
še	boljša,	če	ne	bi	evropska	komi-
sija	sprejela	nekaterih	nepremi-
šljenih	in	škodljivih	ukrepov	zanje	

ter	tudi	za	druge	njim	podobne	
operaterje	pri	poslovanju	na	do-
mačem	in	tujih	trgih.	»Proti	temu	
se	borimo	s	kakovostjo	in	novimi	
strankami.«	Z	novim	letom	bodo	
storitve	dopolnili	še	s	pisarnami	v	

oblaku.	Zaradi	hitrejšega	prodora	
na	trgu	so	v	zaključni	fazi	postop-
ki	prevzema	podjetja	iz	Ljublja-
ne,	ki	ima	že	sedaj	več	kot	300	
delovnih	mest	nove	storitve.	Iz	te-
ga	naslova	se	nadejajo	pozitivnih	

sinergijskih	učinkov	že	v	začetku	
prihodnjega	leta.	

Poleg	omenjenega	je	leto	2014	
zaznamovalo	še	zlato	priznanje	
Savinjsko–šaleške	gospodarske	
zbornice	za	sistem	taksi	kontrol-
ler.	To	inovacijo	so	predstavili	tudi	
na	slovenskem	forumu	inovacij	v	
Cankarjevem	domu	pred	dvema	
mesecema.	Na	tem	področju	še	
zdaleč	niso	rekli	zadnje	besede.	
»Inovativnost	smo	zastavili	še	ne-
koliko	širše.	Zaposlene	v	oddel-
kih	namreč	dodatno	spodbujamo	
k	temu	in	izboljšanju	poslovnih	
procesov.«

Pripravljeni na nove 
izzive 

Glede	na	to,	kako	načrtujejo	na-
daljnji	razvoj,	stopajo	v	leto	2015	
z	drznimi	načrti.	Predvidevajo	
vsaj	takšno	rast,	kot	so	jo	dose-
gli	letos,	če	ne	še	nekoliko	višjo.	
Novih	produktov	v	tem	trenutku	
ni	na	obzorju,	vse	aktivnosti	bo-
do	usmerili	k	izboljšanju	obsto-
ječih	razvojnih	in	tehničnih	zmo-
gljivosti,	tako	da	bo	njihova	upo-
rabnost	širša	in	globalna.	»To	pa	
ne	pomeni,	da	smo	brez	izzivov.	
Nanje	smo	pripravljeni.	V	tem	tre-
nutku	jih	vidimo	bolj	na	področju	
trženja	ter	kadrov.	V	prvi	četrti-
ni	prihodnjega	leta	nameravamo	
dodatno	zaposliti	tri	nove	sode-
lavce	v	prodaji,	programiranju	in	
sistemski	administraciji,«	sta	še	
dejala	Miran	in	Matej	Meža.

n

Janko Popovič: »Z 
novim letom uvajamo 
dodatno informacijsko 
platformo, ki bo 
omogočala, da bo imel 
vsak etažni lastnik dostop 
do vseh računov in 
dokumentov, ki so 
vezani na njegov 
objekt.« 

podpornih pravno, valnih stroškov in pošiljanje 
položnic. Pa ne gre sa-

mo za to, kaj?

Janko Popovič: »Z 
novim letom uvajamo 
dodatno informacijsko 
platformo, ki bo 
omogočala, da bo imel 
vsak etažni lastnik dostop 
do vseh računov in 
dokumentov, ki so 
vezani na njegov 
objekt.« 

Habit za otroke
Vsako	leto	določen	del	sredstev	namenijo	otrokom.	Letos	so	organi-

zirali	otroško	glasbeno-gledališko	predstavo,	ki	se	je	je	udeležilo	1.200	
otrok	iz	Velenja	in	Šoštanja.	»Tako	smo	se	odločili,	ker	menimo,	da	so	
otroci	tisti,	na	katere	ne	smemo	pozabiti,	čeprav	smo	v	gospodarsko	
neugodnih	razmerah,«	pravi	Popovič.	S	tem	kažejo,	da	so	družbeno	
odgovorno	podjetje,	ki	vračajo	tudi	okolju	in	družbi,	v	kateri	delujejo.

Zager imenovan za vodjo Upravljanja
V	Habitu	imajo	novega	vodjo	Upravljanja.	Na	to	mesto	je	bil	imenovan	

Borut Zager,	ki	je	v	podjetju	že	vrsto	let.	Ima	izkušnje,	med	etažnimi	la-
stniki	pa	je	zaradi	strokovnosti	in	profesionalnosti	cenjen.	

Povedal	je,	da	so	se	v	podjetju	že	začeli	pripra-
vljati	na	nove	zbore	etažnih	lastnikov,	ki	bodo	po-
tekali	od	februarja	do	konca	aprila.	Na	njih	osre-
dnjo	pozornost	namenjajo	planom	vzdrževanja	
večstanovanjskih	stavb	oziroma	skupnih	delov	
in	naprav	ter	predstavitvi	in	potrditvi	poročila	o	
upravnikovem	delu	v	preteklem	letu.	Poudarek	
pa	bo	namenjen	tudi	energetskim	izkaznicam.

»V	Velenju	se	za	zdaj	še	nismo	kaj	dosti	loteva-
li	večjih	obnov	fasad	oziroma	energetskega	ovo-
ja	stavb.	Najbrž	tudi	zaradi	relativno	nizke	cene	
ogrevanja	etažni	lastniki	še	niso	bili	pripravljeni	
vstopiti	v	to	naložbo,	ki	je	za	objekt	ena	največjih.	
Mislimo	pa,	da	bodo	etažni	lastniki	uvideli,	da	jim	
sanacija	fasade	lahko	prinese	nižje	stroške	ogre-
vanja,	pa	tudi	vizualno	lepši	objekt	in	s	tem	dvig	
vrednosti	njihove	nepremičnine.«

V	Habitu	etažnim	lastnikom	za	te	zadeve	pomagajo	pridobiti	subvenci-
je	in	nepovratna	sredstva	Eko	sklada	ter	ugodno	financiranje	na	obroke.	

Borut Zager: 
»Na zborih bo 

poudarek tudi 
na energetskih 

izkaznicah.«

Miran in Matej Meža ob prejemanju zlateg apriznanja za 
inovacijo. 

Med resnimi upravljalci in »one man bandi« so razlike
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Na pogovor smo povabili generalnega direktorja Holdinga Slovenske elektrarne Blaža Košoroka

Mira Zakošek

Nazadnje smo se z vami pogovarjali na za-
četku marca letos, ko je še kazalo, da se 
bo dalo preprečiti stavko velenjskih rudar-
jev. Minilo je 9 mesecev, v Šaleški dolini 
se zdi, da je bilo namesto naprej narejenih 
kar nekaj korakov nazaj.
»S to oceno se ne morem v celoti strinja-

ti, saj smo od takrat veliko naredili. Je pa 
dejstvo, da ko zdaj gledam nazaj, bi v dolo-
čenih trenutkih marsikaj naredil drugače. 
A saj veste, to je tako, kot pravi pregovor, 
lahko je biti general po bitki. 

Vendar pa, kakorkoli ocenjujem, julijski 
dogodki so bili neizbežni. Saj sami veste, 
bila je napoved stavke, pa stavka, pa po-
tem spontana stavka … To so stvari, ki so 
za poslovodstvo zelo stresne. Kakorkoli že, 
mislim, da sta se obe strani na koncu slišali, 
bi pa se morali slišati že prej. Komunikaci-
ja je zelo pomembna in mora biti! Ocenju-
jem, da trenutno aktivnosti potekajo v pra-
vo smer, za nekatere družbe bodo sprejeti 
načrti finančnega in poslovnega prestruktu-
riranja. Ne smemo pa si zatiskati oči, pred 
nami je zelo zahtevno tri-, če ne celo petle-
tno obdobje.«

Sva lahko zelo konkretna? Informacij o 
tem, kaj se dogaja na velenjskem premo-
govniku, ni, je pa veliko ugibanj in temnih 
slutenj o morebitnem odpuščanju? So že 
sprejete kakšne konkretne odločitve?
»Vsi skupaj se trudimo, da bi bilo zmanj-

ševanje števila zaposlenih čim bolj »narav-
no«. Skupaj z upravo, KAD, 
Ministrstvom za družino 
in socialne zadeve in Za-
vodom za invalidsko in po-
kojninsko zavarovanje išče-
mo rešitve, da bi se lahko 
rudarji poklicno ali staro-
stno upokojili. Uprava Pre-
mogovnika (aktivnosti je za-
čela že prejšnja pod vodstvom 
Ivana Pohorca) je na dobri poti, da najde 
ustrezne rešitve.

Na drugi strani pa se je treba zavedati, 
da se mora Premogovnik Velenje ukvarjati 
s tistim, kar najbolje zna, s kopanjem pre-
moga. Velenjska odkopna metoda je zna-
na, to lahko rečem brez pretiravanja, po ce-
lem svetu. Samo to je »kor biznis«, ki ga od 
njih zahtevamo kot delničarji. Kolikor vem, 
pa so enakega mnenja tudi ostali déležniki 
(banke). Kar je drugega – mislim na hčerin-
ske družbe, pa bodo morale tako ali druga-
če kot del tega sistema 'ugasniti'.«

Na kaj pa kažejo dosedanje analize? Koli-
ko ljudi naj bi bilo na premogovniku pre-
več?
»Težko govorim o konkretnem številu, saj 

za zdaj iščemo rešitve, kot sem dejal v meh-
kih oblikah, torej upokojevanju. Zavedati 
se je treba, da Premogovnik Velenje čaka v 
naslednjih treh do petih letih resna in zelo 
temeljita preobrazba. Odvisne družbe, ki so 
premalo samostojne, bomo tako ali drugače 
odprodali.«

Z rudarji ste sklenili 
sporazum do konca le-
tošnjega leta, ki se izte-
ka. Kako bo v bodoče?
»S socialnimi partner-

ji (sindikat in svet delav-
cev) vzpostavljamo dvo-
stransko komunikacijo in 
razumevanje. Ravno prejšnji teden smo jim 
v Velenju, ko je bil sklican ekonomsko-so-
cialni svet, predstavili celovito stanje. Ver-
jemite, da je to zelo težko, ko na primer 
predlagamo 10-odstotno znižanje plač, ki 
so ga že prestali, pa nekega realnega učin-
ka ni bilo. Za sklenitev socialnega sporazu-
ma bomo potrebovali veliko volje na obeh 
straneh.«

Na nadzornem svetu prejšnji teden ste že 
sprejeli odločitev o znižanju plač?
»Res je, znižali jih bomo v celotni skupini, 

začenši s HSE, d. o. o. – ta ukrep je nujen in 

pogoj za potrebno zmanjšanje stroškov. Pla-
če predstavljajo namreč največji delež. Se-
veda pa je izredno težko vsakemu posame-
znemu zaposlencu to ra-
zložiti in hkrati ob tem 
doseči tudi primerno 
motiviranost za delo. 
A druge poti ni, to 
so tudi zahteve bank, 
mi pa smo odvisni od 
kreditov.«

Vsem nakopičenim 
težavam, se je premo-
govniku letos zgodil še stebrni udar, ki je 
povzročil veliko dodatnih vprašanj, pred-
vsem pa izpad proizvodnje. Kolikor slišim, 
je območje, kjer odkopavajo, zelo zahtevno, 
kvaliteta premoga pa nižja od pričakova-
ne. Kaj to pomeni za Premogovnik? Je to 
samo trenutna ali dolgoročnejša težava?
»Na začetku sva govorila o ceni premoga. 

Vsekakor smo bili prepričani, da bo premo-
govnik z njo posloval pozitivno ali pa neka-
ko okoli nule. Nato pa sta nastopili dve no-
vi okoliščini. Najprej več stebrnih udarov, 
eden od njih tako resen, da je zatisnil odko-
pno progo CD1, kar je prineslo 20 milijo-
nov izgube zaradi izpada nakopanega pre-
moga. Našo dejavnost na žalost spremljajo 
takšni dodatni pojavi. Ko recimo teče pod 
dravskim mostom mnogo »nižja« Drava, to 
vsi razumemo, ko pa se kaj zgodi 500 me-
trov pod površjem zemlje, pa vsi preseneče-
no sprašujemo, kako je to mogoče. Potem 
je tu še čisto človeški faktor, ki bi ga z ve-

čjo mero medsebojnega razu-
mevanja lahko rešili. Gre za 
novo metodo ocenjevanja 
kurilne vrednosti, ki je pri-
nesla Premogovniku doda-
tnih 6 milijonov prihodkov 
izpada.«
Premogovnik je velik po-

slovni sistem s številnimi de-
javnostmi, oblikovanimi v hčerin-

skih družbah. O tem sva nekaj že rekla. 
Zadnjič ste vztrajali, da boste poslovno ne-
potrebno premoženje, še posebej tisto, ki 
ne ustvarja dovolj dodane vrednosti, odpro-
dali. Stališča verjetno niste spremenili? 
»Ne! Tudi zunanji presoje-

valci oziroma pregledovalci 
poslovanja menijo tako. Za-
vedam se, da je to za marsi-
koga, ki je sodeloval v udar-
niških akcijah, velikega sim-
bolnega pomena. A če ti na-
ložba prinaša izgubo, jo je 
treba odprodati.«

In kako vidite to odprodajo?
»Transparentno, na osnovi širšega zbira-

nja ponudb, tudi tujih.«
Menda prodajate oba hotela na obali, in 
to za drobiž!
»Ne vem, kaj je za vas drobiž? Res jih pro-

dajamo že zadnje pol leta, kolikor vem, za 
ceno okoli treh milijonov. Prodajamo jih 
preko mednarodne družbe KPMG. Zadnja 

ponudba, ki smo jo dobili, 
je bila nekaj čez dva mi-
lijona, pa jo je nadzorni 
svet, ker je ocenil, da je 
prenizka, zavrnil. Vse-
kakor sem prepričan, 
da je ta dva hotela, pa 
tudi Golte, na mednaro-

dnem trgu mogoče dobro 
prodati.«

Največjo hčerinsko družbo HTZ je Premo-
govnik dokapitaliziral. S čigavim denar-
jem? V javnosti se sliši, da je to podjetje 
v velikih težavah zaradi gradbenih avan-
tur. A najbrž ima to podjetje dobre temelje. 
Očitno tudi vi vidite razvojno možnost te 
družbe? Zato tudi dokapitalizacija?
»To družbo obravnavamo kot naše inva-

lidsko podjetje, v katerem zagotavljamo de-
lo tistim svojim sodelavcem, ki so se v ne-
varnem in zdravju škodljivem delovnem 
procesu poškodovali, so pa delovno še ve-

dno zmožni. Mislim, da je tako prav in da 
smo to dolžni. Vsekakor pa se to podjetje 
ne sme ukvarjati s posli, ki jih ne pozna. 

Mednje sodi vsekakor tu-
di gradbeništvo, s ka-
terim so začeli v času 
največje recesije, ko so 
gradbinci padali eden 
za drugim. Zakaj je do 
tega prišlo, ne vem, 
vsekakor pa obsojam. 
To bo tudi predmet fo-

renzične preiskave. Pre-
mogovnik je dokapitaliziral HTZ, HSE pri 
tem ni sodeloval.«

Sodelujete pa pri zagotavljanju likvidnosti 
Premogovnika?
»Skupaj smo za to namenili že blizu 70 

milijonov evrov.«
Leto se izteka, načrti za prihodnje leto bi 
morali biti že pripravljeni. Ima Premogov-
nik Velenje že tako jasna izhodišča, da jih 
lahko pripravi? S tem mislim seveda pred-
vsem na ceno premoga?
»Seveda, tako kot celotna skupina. Raču-

nam, da bomo do konca leta 
sprejeli tudi vse poslovne na-
črte. V njih je opredeljena 
cena nekaj čez 2,75 evra, 
na tisto, o kateri smo že 
veliko govorili (2,25), smo 
morali žal pozabiti.«
Pa bo to zagotavljalo Pre-
mogovniku normalno poslo-

vanje?
»Bo, tako po naših projekcijah kot projek-

cijah uprave Premogovnika Velenje. Seve-
da ne bo mogoče dosegati bajnih dobičkov, 
normalno poslovanje in obstoj Premogo-
vnika Velenje še naprej pa vsekakor.«

Cena premoga je seveda na drugi strani po-
vezana z drugim energetskim kolektivom 
Šaleške doline, Termoelektrarno Šoštanj.
»Že nižja cena od 2,25 bi za TEŠ pome-

nila izgubo. Ta izguba se multiplicira, če 
vzamemo izhodišča, ki jih zdaj napovedu-
jemo. A stvari so takšne, v HSE smo jih 
sprejeli ob polnem zavedanju vseh tveganj. 
Seveda pa smo sprejeli tudi ukrepe, da vse 
to obvladujemo.«

Šesti novelirani investicijski program bi 
moral biti pripravljen že oktobra lani, ko-
likor vem, pa še vedno ni. 
Kako je to sploh mogoče, 
saj je naložba praktično 
zaključena? Če vprašam 
malo naivno, zakaj je 
zdaj sploh še potreben?
»Dobro vprašanje. Res 

je, investicija je praktično 
zaključena, smo v vročih zagonskih preiz-
kusih, pa še vedno nimamo investicijskega 
programa. Tega potrebujemo tudi zato, da 
se izognemo vprašanjem o nedovoljenih dr-
žavnih poroštvih. Pripravljenega programa 

nismo mogli potrditi, ker je temeljil na ne-
natančnih vhodnih podatkih, med katerimi 
je bila tudi cena premoga 2,25. Naliti smo 
si morali čistega vina in jasno povedati, da 
ta ni dosegljiva in nanjo ne moremo prista-
ti, tudi če bomo sprožili sto stavk.

Sestavni del investicijskega programa mo-
ra biti tudi test zasebnega investitorja, ki 
mora pokazati, kako bi ta ravnal v podob-
nih primerih.«

Vodstva Termoelektrarne Šoštanj, tudi 
prejšnji direktor, s sedanjim o tem še ni-
sem govorila, so zagotavljala, da bo blok 
šest rentabilen. Kako trenutno kaže?
»Bojim se, da ne bo. Ampak veste, ne gra-

dimo energetskih objektov za tri do pet let! 
To dokazuje že starost obstoječih objektov, 
ki dosegajo več kot 40 let. Nihče ne ve, kaj 
bo s ceno električne energije 
v prihodnje.

Je pa res, da je težko lo-
čiti javno podobo bloka 
6, obteženega s težkim 
nahrbtnikom o sumu ko-
rupcije (raziskati jo mo-
rajo pravosodni organi). 
Žal tega najbrž dolgo ne 
bomo mogli popraviti. A dej-
stvo vendarle je, da Slovenija ta termoener-
getski objekt z inštaliranimi 600 MW moči 
na tej lokaciji v Šoštanju še kako potrebuje. 
Nas pa finančno močno obremenjuje, a ta-
ko smo se odločili, najbrž pa zato HSE ne-
kaj let investicijsko ne bo sposoben.« 

Kakšna pa bo usoda petega bloka?
»Odločitev o tem še ni sprejeta, saj tudi 

še nimamo odgovorov na številna odprta 
vprašanja. Ta blok bi potreboval z okoljske-
ga vidika kar nekaj dodatnih 
vlaganj, predvsem ni jasno, 
ali bi lahko z njim dosegli 
mejne vrednosti NOx. Po-
treben je torej okoljske in 
tehnološke obnove. Anali-
ze, ki jih pripravljamo, bo-
do pokazale, če bi bile te 
upravičene.« 

Omenjate, da bi banke lah-
ko zaradi vseh nerazrešenih za-
dev zahtevale državno poroštvo. Kdo bi bil 
za to odgovoren in kaj bi se v tem prime-
ru zgodilo?

»Seveda bomo storili vse, 
da do tega ne pride. To pa 
seveda pomeni, da mora-
mo postaviti poslovanje 
TEŠ v približno normal-
ne okvire. Pri tem mora-
mo vedeti, da na ceno ele-

ktrike nimamo vpliva, ima-
mo pa na drugi strani na odhodke, to pa so 
stroški vzdrževanja in stroški dela.«

Bom ponovila vprašanje, ki sem vas ga 
vprašala spomladi. Kljub vsem težavam, s 
katerimi se ubadajo v obeh energetskih ko-

lektivih Šaleške doline, je HSE trdna go-
spodarska družba, ki posluje z dobičkom, 
upam, da tudi letos. Mar ta dva kolektiva 
za to nimata zaslug?
»Seveda prispevata, in to velik delež. Izko-

pljeta kar 40 TJ oziroma skoraj štiri milijo-
ne ton premoga in proizvedeta 3.500 TW 
ur električne energije, kar predstavlja tre-
tjino vse slovenske proizvodnje. Je pa res, 
da stanje, kakršno je, ni vzdržno in tudi v 
bodoče ne bo. To pa je tisto sporočilo, ki 
ga bodo v obeh kolektivih Šaleške doline 
morali razumeti. Prepričan sem, da ga bo-
do razumeli tisti v neposrednem procesu – 
rudarji, in tudi tisti, ki vsakodnevno delajo 
v kotlih in drugih napravah v obratovanju 
in vzdrževanju TEŠ.«

V celotnem sistemu izvajate sistem racio-
nalizacij in optimizacij. Kaj to konkretno 
pomeni za Premogovnik Velenje, sva že 
rekla, kaj pa za Termoelektrarno Šoštanj?
»Narejen je načrt finančnega in poslov-

nega prestrukturiranja, katerega obravna-
ve še nismo zaključili. Kaže pa predvsem 
na določene vrzeli v vzdrževanju in pri zu-
nanjih storitvah. Pri tem je po moje dovolj 
možnosti za kakšno racionalizacijo. S pa-
metnim pristopom k temu lahko prihrani-
mo kar nekaj stroškov in se posledično tako 
izognemo hujšim posegom v stroške dela.«

Napovedali ste morebitno združitev?
»To je ena od opcij, ki jo še proučujemo, 

odločitev še ni sprejeta.«
V Šaleški dolini niso zadovoljni z ureditvi-
jo nadomestil za vaše poseganje v okolje. 
Radi bi sistemsko rešitev?
»Sistemskih rešitev ni tako malo. Premo-

govnik Velenje je sam zaprl jamo Škale in 
bo tudi Pesje, drugje so za to sprejemali po-
sebne zakone. Velike obveznosti nam bo pri-
nesel nepremičninski davek, že zdaj pa nam 
to prinaša davek za nadomestilo za stavb-
na zemljišča. To so za nas veliki odhodki, 
na katere kot družbeniki nimamo vpliva.«

Kaj pa konkretne odškodnine?
»Čutimo se odgovorni za naše posege v 

okolje, zato imamo s tukajšnjimi občinami 
tudi podpisane odškodnin-

ske pogodbe. A ob zmanj-
šanih prihodkih, ki jih do-
segamo, bo druga stran 
morala razumeti, da toliko 
vlaganj, ki smo jih finanč-
no podpirali, v prihodnje 
ne bomo več zmogli.«
Prihodnji teden boste ve-

lenjskim svetnikom predsta-
vljali svojo razvojno strategijo. Zagotovo 
jih bo zanimalo, kakšno mesto imata v njej 
vaši tukajšnji podjetji?
»Pomembno. HSE, ki je trenutno eno naj-

večjih in najuspešnejših energetskih podje-
tij, želi ostati tudi v prihodnje konkurenč-
no. In ker se konkurenca okoli nas spremi-
nja, se moramo temu prilagoditi tudi mi. 
Marsikdo reče, saj se bodo cene elektrike 
dvignile. Kaj pa, če se ne bodo? Mogoče 

so te že odraz nove ekonomi-
je, ki vlada okoli nas! Vede-
ti je treba, da se nihče ne 
bo spremenil zaradi nas, 
ampak se bomo morali mi 
prilagoditi nastalim razme-
ram. To pa pomeni, da mo-
ramo vzpostaviti takšen 
poslovni model, da bo tu-

di v prihodnje vzdržen in 
konkurenčen.

Oba tukajšnja kolektiva sta v razvojni 
strategiji obdelana z vidika priložnosti in 
tveganj. Mislim, da z znanjem, ki ga imajo 
rudarji s svojo velenjsko odkopno metodo 
in znanjem ter opremo, ki jo imajo kolegi 
v Šoštanju, lahko več kot konkurenčno na-
stopajo na trgu. Ob tem si vsekakor želimo, 
da ti objekti ne bodo več polnili naslovnic 
časopisov s črno kroniko, ampak strani, 
na katerih predstavljajo razvoj in pozitiv-
ne dosežke. Vse to skupaj pa bomo lahko 
dosegli z velikimi odrekanji, odpovedati pa 
se bomo morali dejavnostim – kar sem že 
prej poudaril, ki nam ne prinašajo pričako-
vanih rezultatov.«

n

Blaž Košorok

Slovenija potrebuje blok 6 in Premogovnik Velenje

Število 
zaposlenih 

bodo skušali 
zmanjšati čim 
bolj »naravno«

Ena izmed opcij 
je združitev TEŠ 
in Premogovnika 
Velenje, odločitev 

pa še ni padla

Usoda bloka pet še 
ni jasna, potrebna 

bi bila dodatna 
tehnološka in 

okoljska vlaganja

Dogovorjena 
nova cena premoga 
znaša nekaj več kot 

2,75 evra

Vse nepotrebno 
premoženje, še 
zlasti tisto, ki ni 
rentabilno, bo 

treba odprodati

Stebrni udar in nov 
način določanja kurilne 
vrednosti premoga sta 

Premogovniku »odnesla« 
26 milijonov evrov 

Plače predstavljajo 
največji del stroškov, 
v celotnem sistemu 
jih bo treba znižati
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Misli nam uhajajo 
med iskrene ljudi, 
med prijatelje…
Vam je namenjeno 
veliko dobrih želja, ki 
niso zveneče, a s seboj 
prinašajo za 
prihajajoče praznike 
kar največ sreče.

Mešani komunalni odpadki so najdražji
Sortirne analize kažejo, da še vedno preveč 
odpadkov konča v nepravih zabojnikih – V 
črnih posodah od hrane do kartona 

Milena Krstič - Planinc 

Velenje	–	Po	navedbah	Ekolo-
gov	brez	meja	v	Sloveniji	zavržemo	
168.000	ton	hrane	letno	ali	82	ki-
logramov	na	prebivalca.	Približno	
tretjina	hrane	sploh	ne	pride	do	
krožnikov.	Četrtina	prehranskega	
odpada	nastane	v	gospodinjstvih,	
ostalo	v	živilski	industriji,	trgovinah	
in	pri	gostincih.

Tudi	Velenjčani	odvržemo	vse	
preveč	hrane.	V	PUP	Sauberma-
cherju	so	decembra	na	dveh	loka-
cijah	skupaj	z	občinskim	inšpekto-

ratom,	pregledali	zabojnike	za	me-
šane	komunalne	odpadke	in	v	
njih	ugotovili	veliko	uži-
tne	in	zapakirane	hra-
ne,	kruha,	pekovskih	
izdelkov	...	»Med	hra-
no	je	bila	tudi	taka,	ki	
je	bila	užitna,	celo	še	
zapakirana	in	za	kate-
ro	bi	bilo	vredno	poiskati	
pot	do	ljudi,	ki	si	jo	težko	pri-
voščijo,	in	jo	podariti,«	pravi	Alenka 
Centrih - Ocepek.	

V	PUP	Saubermacher	od	leta	

2010,	ko	so	začeli	nov	sistem	zbi-
ranja	vseh	vrst	odpadkov	in	frak-
cij,	izvajajo	letne	sortirne	analize.	
Iz	črnih	oziroma	zelenih	zabojni-
kov	pri	blokovni	gradnji	vzame-
jo	vzorce,	jih	sortirajo	po	klasifi-
kacijskih	številkah	in	analizirajo	
vsebino.	»Vsako	leto	ugotavljamo	
isto,	da	je	rezerv	še	veliko.	Samo	
kuhinjskih	ostankov	hrane	je	v	njih	
skoraj	petina,	in	to	kljub	temu,	da	
imamo	možnost	kompostiranja	in	
oddaje	v	rjav	zabojnik.«	Vsaj	tretji-
na	hrane	se	zavrže,	še	preden	pri-
de	na	krožnike.	»Pomembno	je	

zavedanje,	da	je	potrebno	kupiti	
le	toliko,	kot	lahko	porabimo,	

da	smo	pozorni	na	to,	do	
kdaj	je	hrana	uporabna,	
da	načrtujemo	obroke	
…	Sploh	v	decembru,	
ko	nam	trgovci	vsepo-
vsod	ponujajo	akcije,	

ko	nas	pogosto	zavede	
praznično	vzdušje,	je	po-

trebno	posebno	premišljeno	
ravnati	s	hrano,	načrtovati	teden-
ski	jedilnik,	kupovati	tisto,	kar	radi	
jemo,	da	ne	preveč	padati	na	akcije	

XXL,	pa	sedem	za	pet	...	Lahko	si-
cer	kupujemo	tako,	a	v	tem	prime-
ru	že	v	trgovini	kaj	oddamo	v	ko-
šarice	za	tiste,	ki	bi	potrebovali,	pa	
nimajo.	Tudi	v	Sloveniji	je	vse	več	
lačnih	ljudi.«	

Ob	sortirnih	analizah	ugotavlja-
jo	tudi,	da	je	v	zabojnikih	za	meša-
ne	komunalne	odpadke	še	vedno	
skoraj	polovica	tistega,	kar	bi	lahko	

zbrali	 ločeno:	
papirja,	kartonske,	plastične	in	ko-
vinske	embalaže,	steklovine.	»Po	ne-
potrebnem!	Ravnanje	z	mešanimi	
komunalnimi	odpadki	je	najdražje,	
saj	je	obremenjeno	z	rednim	odvo-
zom	ter	s	prevozom	v	Celje	na	pre-

delavo	in	odlaganje	odpadkov.	Vsi	
odpadki,	ki	ne	sodijo	v	zabojnik	za	
mešane	komunalne	odpadke,	nepo-
trebno	obremenjuje	in	višajo	stro-
ške	na	položnicah	za	ravnanje	z	od-
padki.	Zakaj	bi	plačevali	za	prevoz	
in	predelavo,	če	to	ni	potrebno?«

To	mnogi	že	vedo.	In	tem,	ki	to	
vedo	in	ločujejo,	gredo	na	živce	ti-
sti,	ki	ne.	»Tudi	nas	kličejo	in	sprašu-
jejo,	ali	naj	jim	kot	sosedje	to	pove-
do	oziroma	ali	nismo	naredili	pre-
malo.	Nad	tem	smo	se	zamislili.	
Pohvaliti	je	treba	tiste,	ki	ločujejo,	

tiste,	ki	še	ne,	pa	opozoriti,	in	če	ne	
bo	šlo	drugače,	tudi	sankcionirati.«

Po	odloku,	ki	velja	za	Šaleško	do-
lino,	se	lahko	z	globo	1.400	evrov	

kaznuje	za	prekršek	pravna	ose-
ba	ali	samostojni	podjetnik	po-
sameznik,	če	nepravilno	ločuje	
oziroma	oddaja	odpadke	v	za-
bojnike,	kamor	ne	sodijo,	posa-

meznika	pa	z	globo	200	evrov.	Ni	
malo,	kaj?

n

Alenka Centrih – Ocepek tudi sama večkrat pogleda v kak 
zabojnik: »No, poglejte ...«

Za sortirno analizo je treba zabojnik obrniti narobe, Nedžad 
Delić in Frano Ilić. 

Eni	so	iz	tega,	kako	prikri-
ti,	da	ne	ločujejo,	in	kako	se	
zato	izogniti	globi	–	naredi-
li	pravo	znanost.	Iz	časopisa	
na	primer,	ali	pa	kuvert,	raču-
nov	...	iztrgajo	svoj	naslov,	da	
ne	ostanejo	sledi.	Za	to	si	vza-
mejo	čas.	Za	to,	da	bi	stopili	
nekaj	korakov	naprej	in	papir,	
embalažo,	plastiko,	steklenice	
odvrgli,	kamor	sodijo,	ga	pa	
nimajo?

Prihodnje	leto	bodo	začeli	
pilotno	zmanjševati	zabojnike	
za	mešane	komunalne	odpad-
ke	v	predelu	blokovnega	nase-
lja	Šalek	in	jih	nadomeščati	z	
dodatnimi	zabojniki	za	emba-
lažo.

Med mešanimi komunalnimi odpadki – ni, da ni ...

Zakaj 
plačevati 
prevoz in 

predelavo, če 
ni treba? 

14 novih turističnih vodnikov
Velenje, 10. decembra –	V	soboto,	6.	decembra,	so	v	vili	Bianci	pripravili	

zaključno	prireditev	za	nove	turistične	vodnike	Velenja.	Letos	si	je	naziv	
pridobilo	14	udeležencev	izobraževanja,	ki	so	uspešno	opravili	izpit.	Pri-
znanja	jim	je	podelila	podžupanja	MO	Velenje	Breda Kolar. 

V	okviru	izobraževanja,	ki	ga	je	organiziral	Turistično-informacijski	cen-
ter	(TIC)	MO	Velenje,	so	se	novi	turistični	vodniki	seznanili	z	značilnostmi	
tega	poklica.	Uspešno	opravljeni	seminar	in	izpit	sta	pogoj	za	pridobitev	
občinske	licence.	Turistični	vodniki	bodo	v	prihodnje	preko	vodenj	različ-
nim	ciljnih	skupin	zastopali	in	promovirali	mesto	in	največje	turistične	za-
nimivosti	v	njem.	V	TIC-u	pa	bodo	poskrbeli,	da	jim	bodo	pripravili	tudi	
dodatna	izobraževanja.

n

Novi velenjski turistični vodniki s podžupanjo Bredo Kolar in 
vodjo TIC-a Urško Gaberšek. 
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Sprememba cen pri vodnih dejavnostih
Dvig cen omrežnin in znižanje cen storitev na vodnih dejavnostih ter uvedba storitev odvajanja in čiščenja 
padavinske odpadne vode s streh

Na 3. redni seji sveta ustanoviteljev Ko-
munalnega podjetja Velenje, d. o. o., ki je 
potekala 12. decembra 2014, je bil sprejet 
sklep o spremembi cen na vodnih dejav-
nostih (oskrbe s pitno vodo, odvajanje in 
čiščenje odplak). Spremenjene cene prič-
nejo na območju mestne občine Velenje, 
občine Šoštanj in občine Šmartno ob Paki 
veljati od 1. januarja 2015. Osnova za spre-
menjene cene je Uredba o metodologiji za 
oblikovanje cen storitev obveznih gospodar-
skih javnih služb varstva okolja. V skladu z 
Uredbo se uveljavljajo nove cene na dejav-
nosti odvajanja odplak, in sicer za storitev 
odvajanja padavinske odpadne vode s streh, 
in nove cene na dejavnosti čiščenja odplak, 
in sicer za storitev čiščenja padavinske od-
padne vode s streh. Obe ceni vključujeta ce-
no storitve in omrežnino. Vse spremembe 
cen so razvidne iz spodnje razpredelnice.

Zaradi racionalizacije poslovanja Komu-
nalnega podjetja Velenje in posledično zni-

ževanja predvsem stroškov rednega vzdrže-
vanja, stroškov dela in neproizvodnih stro-
škov se cene na vodnih dejavnostih, ki so od-
visne od stroškov poslovanja podjetja, znižu-
jejo. Zvišujeta se cena omrežnine na dejav-
nosti oskrbe s pitno vodo in cena omrežni-
ne odvajanja komunalne odpadne vode in 
padavinske odpadne vode z javnih površin. 
Dvig navedenih cen je posledica povečanja 
stroškov amortizacije zaradi začetka upora-
be nove komunalne infrastrukture, ki je bila 
zgrajena iz kohezijskih sredstev in  sredstev 
občin. Po določilih Uredbe je potrebno ce-
lotno amortizacijo vključiti v ceno omre-
žnine. Pri tem je potrebno poudariti, da bo 
novozgrajena komunalna infrastruktura za-
gotavljala zanesljivo in varno oskrbo s pitno 
vodo še nadaljnjih nekaj desetletij. Prav tako 
se v zadnjem času pojavljajo številne zahte-
ve po spremembi uredbe, ki bi v primeru 
naložb iz evropskih sredstev predvidevala 
drugačen način obračunavanja omrežnine. 

Zaračunavanje storitev odvajanja in čišče-
nja padavinskih odpadnih voda s streh je 
novost, ki jo uvajajo vse občine, saj to nare-
kuje uredba. Nova storitev odvajanja in či-
ščenja padavinske odpadne vode s streh se 
bodo obračunavale uporabnikom, ki imajo 
padavinsko vodo s streh speljano v javno 
kanalizacijo, mešano ali meteorno. Uporab-
nikom, katerim se padavinska voda odvaja 
v mešan kanalizacijski sistem z odvodom 
na čistilno napravo, se zaračunava odvaja-
nje in čiščenje, uporabnikom, ki pa imajo 
padavinsko vodo speljano v meteorno ka-
nalizacijo z odtokom v odvodnik, pa bodo 
plačevali samo odvajanje padavinske odpa-
dne vode. Poudariti je treba, da so strošek 
odvajanja in čiščenja padavinskih voda s 
streh uporabniki sicer plačevali že prej, ven-
dar je bil vkalkuliran v ceno odvajanja in či-
ščenja odpadnih voda in se je prerazporedil 
med vse uporabnike, ne glede na to, koliko 
stroškov v zvezi z odvajanjem in čiščenjem 

padavinskih voda dejansko povzročajo. Z 
novim načinom obračuna, predpisanim v 
uredbi, pa se strošek odvajanja in čiščenja 
odpadnih voda obračuna posebej in glede 
na dejansko povzročene stroške. Ta strošek 
je odvisen od velikosti strehe uporabnika 
storitev in tega, ali je padavinska odpadna 
voda s strehe speljana v kanalizacijo direk-
tno ali z zadrževanjem. S tem se poskuša 
spodbuditi uporabnike, da bi svojo pada-
vinsko vodo poniknili, kjer je to mogoče, 
ali zadržali (zelene strehe, zadrževalni ba-
zeni, podzemni zadrževalniki …), preden jo 
spustijo v kanalizacijo. Namen je povečanje 
nivoja podtalnice in zmanjšanje poplavne 
ogroženosti. Komunalno podjetje Velenje 
zaradi uvedbe nove storitve ne bo povečalo 
prihodka, saj gre le za prerazporeditev pri-
hodka oziroma za to, da se stroški porazde-
lijo med uporabnike po kriteriju dejanske 
uporabe javne kanalizacijske infrastrukture. 
Zaradi novega načina obračuna se poviša 
obremenitev tistih uporabnikov, ki imajo 

speljane odpadne padavinske vode s streh 
v kanalizacijo, in sicer v odvisnosti od ve-
likosti strehe. Vsem ostalim, ki nimajo od-
padnih padavinskih voda s streh speljanih 
v kanalizacijo, se strošek zniža.

Sprememba cen komunalnih storitev je 
za uporabnike vedno skrajno nepriljubljen 
ukrep in tega se zavedamo tudi v Komunal-
nem podjetju Velenje. Zato smo v zadnjem 
času veliko dela posvetili iskanju vseh mo-
žnih notranjih rezerv pri poslovanju. Ta-
ko smo uspeli znižati število zaposlenih, 
stroške rednega vzdrževanje in neproizvo-
dne stroške, kar je vse skupaj pripeljalo do 
tega, da lahko prvič celo znižujemo cene 
storitev, ki so neposredno odvisne od po-
slovanja podjetja. Vsekakor se bomo tudi v 
prihodnje trudili, da bomo racionalizacijo 
poslovanja nadaljevali, saj se zavedamo tež-
kih gospodarskih in socialnih razmer naših 
uporabnikov.

Več informacij o novi storitvi odvajanja in 
čiščenja padavinskih odpadnih voda s streh, 
razlogih za njeno uvedbo ter o načinu ob-
računa si lahko preberete na spletni strani 
www.kp-velenje.si, prav tako pa lahko dobi-
te vsa dodatna pojasnila, ki se nanašajo na 
obračun komunalnih storitev, na brezplačni 
telefonski številki 080 80 34.

n Komunalno podjetje  
Velenje, d. o. o.

Obesimo jih prav – zastave!
Veliko jih visi navpično, kar ni prav – Grb ne sme 
ležati, ampak mora stati!

Milena Krstič - Planinc

Pred nami nista samo božič in novo leto, 
pred nami je tudi državni praznik, dan sa-
mostojnosti in enotnosti 26. december. Ob 
državnih praznikih izkažemo spoštovanje 

do države tudi z izobešenimi zastavami.  
Zadnja leta jih žal v vetru plapola vse pre-

malo. Kaj se dogaja z našo državljansko 
zavestjo in kulturo? S spoštovanjem drža-
ve (tudi) skozi njene simbole? Zastava to 
zagotovo je. 

Zato ta ne sme biti sprana in strgana. Ne 
sme pa biti tudi narobe izobešena. Pa jih je 
še vedno veliko takih. 

Med »obešen« in »izobešen« je namreč 
razlika. Če je zastava obešena, grb leži, na 
izobešeni pa stoji. In grb mora stati!

Pravilno izobešanje je izobešanje samo 
na drog po krajši stranici zastave. Drog, na 
katerega se izobesi zastava, mora biti izde-
lan tako, da se zastava nanj pritrdi izključno 
na krajši strani. Izobešanje zastave, ki je na 
drog pritrjena po dolžini, ni dovoljeno! Pa 
vendar je takega izobešanja zastav (zasta-
va visi navpično) povsod opaziti še veliko. 

Mogoče bi pa od tega praznika naprej mi-
slili na to, kako prav in spoštljivo izobesiti 
zastavo, in mogoče bi v prihodnje prav iz-

obesili tudi tiste, ki pred različnimi ustano-
vami, pomniki, visijo ves čas?

n

Cena
Obstoječa 

cena do 31. 
12. 2014

Nova cena  
od 1. 1. 
2015

Razlika

 1 2 3 4 = 3 – 2

CENE STORITEV

Voda 

Oskrba s pitno vodo – STORITEV brez vodnega povračila 
(eur/m2) 0,5836 – – 

Oskrba s pitno vodo – STORITEV z vodnim povračilom  
(eur/m2) 0,6813 0,6486 – 0,0327

Odvajanje

Odvajanje komunalne odpadne vode in padavinske odpadne 
vode z javnih površin – STORITEV (eur/m3) 0,2730 0,2302 – 0,0428

Odvajanje padavinske vode s streh – STORITEV (eur/m3) – 0,1013 – 

Čiščenje

Čiščenje komunalne odpadne vode in padavinske odpadne 
vode z javnih površin – STORITEV (eur/m3) 0,5470 0,4831 – 0,0639

Čiščenje padavinske odpadne vode s streh – STORITEV  
(eur/m3) – 0,0763 – 

Čiščenje – greznice in MKČN – STORITEV (eur/m3) 0,3393 0,3133 – 0,0260

OMREŽNINA

Voda Oskrba s pitno vodo – OMREŽNINA (eur/dN20/mesec) 4,8192 8,5749 3,7557

Odvajanje

Odvajanje komunalne odpadne vode in padavinske odpadne 
vode z javnih površin – OMREŽNINA (eur/dN20/mesec) 2,1711 2,4088 0,2377

Odvajanje padavinske vode s streh – OMREŽNINA (eur/m3) – 0,0881 – 

Čiščenje

Čiščenje komunalne odpadne vode in padavinske odpadne 
vode z javnih površin – OMREŽNINA (eur/dN20/mesec) 3,5770 3,4710 – 0,1060

Čiščenje padavinske odpadne vode s streh – OMREŽNINA 
(eur/m3) – 0,0455

Čiščenje – greznice in MKČN – OMREŽNINA  
(eur/dN20/mesec) 0,3055 0,3055 0,0000

Obetajo se nam nove cene 
komunalnih storitev

Na 3. redni seji sveta ustanoviteljev Ko-
munalnega podjetja Velenje, d. o. o., ki je 
potekala 12. decembra 2014, je bil spre-
jet sklep o spremembi cen na vodnih de-
javnostih, ki določa dvig cen omrežnine 
na dejavnosti oskrbe s pitno vodo in na 
dejavnosti odvajanja komunalne odpa-
dne vode in padavinske odpadne vode z 
javnih površin in znižanje cen storitev na 
vodnih dejavnostih ter uvaja storitev od-
vajanja in čiščenja padavinske odpadne 
vode s streh. Cene je potrebno spreme-
niti zaradi spoštovanja veljavne zakono-
daje, in sicer je osnova za spremembo 
cen Uredba o metodologiji za oblikova-
nje cen storitev obveznih gospodarskih 
javnih služb varstva okolja (Ur. l. RS, št. 
87/2012).

Čeprav je prišlo v zadnjih letih do ra-
cionalizacije poslovanja Komunalnega 
podjetja Velenje in posledično zniževa-
nja predvsem stroškov rednega vzdrže-
vanja, stroškov dela ter neproizvodnih 
stroškov, kar je pripeljalo do tega, da se 

prvič cene storitev na vodnih dejavnostih 
znižujejo, pa je svet ustanoviteljev sprejel 
še dodatni sklep. Vodstvu Komunalnega 
podjetja Velenje je naložil, da v letu 2015 
pripravi predlog dodatnega znižanja stro-
škov dela, znižanja stroškov vzdrževanja 
in znižanja neproizvodnih stroškov, kar 
bo podlaga za še dodatno znižanje cen 
storitev, ki so neposredno odvisne od po-
slovanja podjetja.

S sprejetima sklepoma želijo lokalne 
skupnosti zagotavljati nadaljnjo zaneslji-
vo in kvalitetno oskrbo občanov s komu-
nalnimi dobrinami in storitvami, v skladu 
z veljavno zakonodajo, na drugi strani pa 
zahtevajo od Komunalnega podjetja Ve-
lenje, da nadaljuje proces racionalizacije 
poslovanja in s tem prilagodi svoje cene 
storitev trenutni gospodarski in social-
ni situaciji. 

n Svet ustanoviteljev 
Komunalnega podjetja  

Velenje, d. o. o.

Primer, kako zastava ne sme biti izobešena. Seveda ni edini.

Nepravilno izobešena zstava

Pravilno 
izobešena zstava
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Mladi premikali meje
Mladinski svet Velenje uspešno izvedel 
deset projektov s področja socialnih in 
državljanskih kompetenc mladih ter razvoja 
človeških virov

Tina Felicijan 
Foto: Goran Petrašević

V	iztekajočem	se	letu	so	mladi	pod	okriljem	MSV-ja	izvedli	40.000	evrov	
vredno	operacijo	Mladi	za	Veleje	–	Premikamo	meje,	ki	sta	jo	delno	finan-
cirala	Evropski	socialni	sklad	in	Ministrstvo	za	izobraževanje,	znanost	in	
šport.	Razvili	so	prvo	slovensko	mobilno	aplikacijo	za	krepitev	neposredne	
politične	participacije	občanov	in	interaktivni	portal	urbanetocke.si.	Pri-
pravili	so	prvo	lokalno	strategijo	informiranja	mladih	in	vzpostavili	univer-
zalni	informativni	portal	mladizaveleje.si.	Na	tečajih	in	seminarjih	so	pri-
dobivali	znanja	s	področij	projektnega	menedžmenta,	retorike	in	javnega	
nastopanja	ter	multimedije,	učili	pa	so	se	tudi	nemščino.	Organizirali	so	
soočenje	kan-
didatov	za	žu-
pana	MOV	za	
mlade	volivce	
in	informativ-
no	tržnico	lo-
kalnih	mladin-
skih	organiza-
cij	KK?	TK!	
V	 petek	 pa	
so	na	zaključ-
ni	konferenci	
predstavili	tu-
di	namizno	ig-
ro	Spoznaj	Ve-
lenje.	

Želijo si 
še več dejavnosti

Mladi	se	zavedajo	pomena	pridobivanja	neformalnih	znanj,	ki	naj	bi	jih	
vse	bolj	cenili	tudi	delodajalci.	»Neformalne	kompetence	bodo	v	prihodnjih	
letih	dobivale	vedno	večjo	veljavo.	Zelo	pomembno	je,	da	se	izobražujemo,	
saj	znanje	lahko	uveljavljamo	na	več	področjih	in	se	osebnostno	razvijamo,«	
je	prepričana	Anja Kuhar,	ki	je	aktivna	v	več	mladinskih	organizacijah.	Šte-
vilnih	aktivnostih,	pri	katerih	lahko	večinoma	brezplačno	nabirajo	različne	
izkušnje,	se	udeležuje	še	več	mladih.	Luana Kalac	je	obiskovala	tako	tečaj	
nemščine	kot	multimedijske	delavnice:	»To	je	dobra	možnost	za	brezplač-
no	izobraževanje.	Na	obeh	tečajih	smo	se	veliko	naučili.	Multimedija	me	
je	vedno	zanimala	in	res	sem	veliko	odnesla	od	tečaja.«	

Letos 	 s t a	
obe	bili	zado-
voljni	 s	pes-
trostjo	dejav-
nos t i . 	 »Do	
sedaj	 nisem	
ničesar	pog-
rešala,	ker	se	
vedno	odpira-
jo	nove	mož-
nosti,«	pravi	
Luana,	priča-
kujeta	pa,	da	
se	bodo	dob-
re	prakse	na-
daljevale,	za	

kar	je	nujno	potrebna	aktivacija	mladih	kot	organizatorjev	in	obiskovalcev	
aktivnosti.	»Zelo	pester	izbor	imamo.	Vsak	lahko	najde	nekaj	zase.	Druš-
tva	imajo	široko	odprta	vrata,	samo	treba	si	je	poiskati	nekaj,	v	čemer	se	
najdemo.	Najslabše	je,	če	ne	naredimo	nič,«	je	še	dodala	Anja.

Občina bo še naprej 
podpirala dejavnosti 
mladih

Župan	MOV	Bojan Kontič	je	že	na	
soočenju	županskih	kandidatov,	na-
menjenem	mladim	volivcem,	obljubil	
nadaljnjo	podporo	in	sodelovanje	pri	
izvajanju	mladinskih	aktivnosti.	Apli-
kacija	Urbane	točke:	Velenje	je	že	ob-
rodila	prvi	sad	–	pripombo	glede	nedostopnosti	Šaleškega	gradu	so	na	obči-
ni	že	obravnavali	in	na	urbano	točko	postavili	tablo,	dostop	pa	bodo	kmalu	
uredili.	»Vse	pobude,	ki	so	kakorkoli	dane,	tudi	preko	portala	urbanetocke.
si,	odražajo	stanje	Velenja,	kot	ga	vidijo	občani.	S	tem,	da	javno	izrazimo,	
kaj	nam	je	všeč	oziroma	nas	moti,	podamo	informacije	tistim	občanom,	ki	
lahko	to	uredijo,«	pravi	predsednica	Komisije	za	mladinska	vprašanja	Sa-
ša Koprivec,	ki	se	je	na	petkovi	konferenci	ob	zaključku	operacije	Mladi	za	
Veleje	–	Premikamo	meje	prepričala	o	izjemni	aktivnosti	mladih.	»Nisem	
vedela,	da	se	toliko	dogaja,	da	se	mladi	učijo	na	zabaven	način,	da	se	tako	
pripravljajo	na	prve	zaposlitve	in	vstop	v	svet	odraslih.	V	preteklem	letu	je	
bilo	narejenih	ogromno	stvari	za	mlade,	velik	del	strategije	je	realiziran,	
aktivnosti	za	pripravo	nove	štiriletne	strategije	pa	že	potekajo.«	Z	izvedbo	
operacije	je	zadovoljna	tudi	vodja	in	predsednica	MSV	Barbara Kelher,	ki	
namerava	še	naprej	spodbujati	mlade	k	ustvarjanju	programa,	ki	Velenje	
uvršča	med	vodilna	slovenska	mesta	v	mladinskem	organiziranju.	

n

OD SREDE DO TORKA

Sreda,  
10. decembra

Premier	se	je	odzval	na	očitke,	da	
je	vlada	pri	pogajanjih	popustila	ne-
katerim	stranem.	»Vlada	ni	nikomur	
popustila,	pač	pa	gre	za	dogovarja-
nje,«	je	dejal.

Odbor	2014	je	organiziral	shod,	
na	katerem	se	je	zbralo	okoli	tisoč	
ljudi,	ki	so	izražali	prepričanje,	da	
pravosodje	krši	človekove	pravice	
Janezu	Janši.

Država	se	je	mudila	z	iskanjem	
rešitve	za	zmanjšanje	stroškov	ob-
čin	in	za	zmanjšanje	denarja,	ki	ga	
zanje	namenja	država.	

Na	Irskem	so	že	tretji	dan	zapo-
red	potekali	množični	protesti	za-
radi	vladne	napovedi	o	uvedbi	pla-
čila	za	pitno	vodo,	ki	je	bila	do	zdaj	
brezplačna.

V	Oslu	so	slovesno	podelili	No-
belovo	nagrado	za	mir	Pakistanki	
Malali	Jusafzaj	in	Indijcu	Kajlašu	
Satjartiju,	aktivistoma	v	boju	proti	
zatiranju	otrok	in	za	njihovo	pravi-
co	do	izobraževanja.

Četrtek,  
11. decembra

Pravosodni	minister	Goran	Kle-
menčič	je	predstavil	sveženj	petih	
zakonov,	ki	prinašajo	prvi	korak	k	
reformi	pravosodja.	Zakoni	zajema-
jo	sodišča,	tožilstvo	in	odvetnike.

Ustavni	sodniki	so	več	ur	razpra-
vljali	o	ustavni	pritožbi	Janeza	Jan-
še,	s	katero	želi	predsednik	SDS	iz-
podbijati	sodbe	v	zadevi	Patria.

Ruski	minister	za	energijo	Ale-
ksander	Novak	je	podpredsedni-
ku	Evropske	komisije	za	energet-
sko	unijo	v	telefonskem	pogovoru	
potrdil,	da	Rusija	ne	bo	nadaljevala	
projekta	Južni	tok.

Oblasti	v	Hongkongu	so	po	več	
kot	dveh	mesecih	demokratičnih	
protestov	začele	čistiti	glavno	zbi-
rališče	protestnikov	in	jih	opozori-
le,	da	bodo	aretirani,	če	bodo	ostali.

Petek,  
12. decembra

Ustavno	sodišče	je	odločilo,	da	
zadrži	izvajanje	sodbe	vrhovnega	
sodišča	Janezu	Janši	v	primeru	Pa-

tria	in	Janša	je	zapustil	zapor	na	
Dobu.	Njegovo	vrnitev	je	pred	vr-
hovnim	sodiščem	pozdravilo	okoli	
dva	tisoč	ljudi,	ki	so	predsednika	vr-
hovnega	sodišča	in	generalnega	dr-
žavnega	tožilca	pozvali	k	odstopu.

Na	odmevno	izpustitev	se	je	od-
zval	tudi	premier	Cerar:	»Kot	pred-
sednik	vlade	bom	vedno	spoštoval	
odločbe	sodišč.«

Socialni	partnerji	so	se	znova	po-
gajali	o	socialnem	sporazumu	za	
gospodarsko	rast	in	nova	delovna	
mesta	2015-2016,	pri	čemer	so	po-
gajanja	zapustili	predstavniki	GZS.

Ukrajinski	predsednik	Porošenko	
se	je	mudil	v	Avstraliji	in	tam	zbra-
nim	pripovedoval	o	dejanski	pre-
kinitvi	ognja,	isti	čas	pa	smo	videli	
posnetke	vlaka	v	Latviji,	v	bližini	
ruske	meje,	ki	prevaža	ameriška	vo-
jaška	vozila.

V	sklopu	osemurne	splošne	stav-
ke	v	javnem	in	zasebnem	sektorju	
je	svoje	nasprotovanje	reformi	trga	
dela	in	varčevanju	po	vsej	Italiji	iz-
razilo	okoli	270	tisoč	ljudi.

Sobota,  
13. decembra

V	domačih	medijih	je	precej	po-
zornosti	vzbudila	vest,	da	je	72-le-
tni	upokojeni	kemik,	pri	katerem	so	
v	torek	našli	kopico	razstreliva,	na	
samotni	kmetiji	skrival	še	dodatni	
dve	toni	kemikalij	v	različnih	agre-
gatnih	stanjih.	

Izvedeli	smo	tudi,	da	so	policisti	v	
iskanju	pobeglega	nekdanjega	pred-

sednika	uprave	Luke	Koper	Rober-
ta	Časarja	v	četrtek	v	Ljubljani	po-
motoma	prijeli	predsednika	nadzor-
nega	sveta	Darsa	Roberta	Lična.

V	Washingtonu	so,	potem	ko	sta	
poroti	odločili,	da	se	belima	poli-
cistoma,	ki	sta	ubila	neoborožena	
Afroameričana,	ne	sodi,	organizi-
rali	shod	proti	policijskemu	nasilju	
nad	Afroameričani.	

Srbski	zunanji	minister	Ivica	Da-
čić	je	izrazil	pripravljenost,	da	bi	Sr-
bija	še	pred	vstopom	v	EU	spreme-
nila	za	nekatere	sporno	preambulo	
ustave,	v	kateri	je	Kosovo	opredelje-
no	kot	del	Srbije.

Nedelja,  
14. decembra

Na	vrhu	višegrajske	četverice	ter	
Slovenije	in	Avstrije	v	Pragi	je	bil	tu-
di	Borut	Pahor.	Poudaril	je	pomen	
Luke	Koper,	ki	lahko	postane	po-
membna	transportna	vrata	za	vso	
Srednjo	Evropo.

Poljska	je	opazila	aktivnosti	ru-
skih	pomorskih	in	zračnih	sil	v	Balt-
skem	morju	ter	jih	označila	za	neza-
slišane	in	vznemirjujoče.

Po	obisku	Vladimirja	Putina	je	in-
dijski	premier	napovedal,	da	bo	Ru-
sija	ostala	glavna	orožarska	partne-
rica	Indije,	čeprav	so	na	voljo	tudi	
drugi	dobavitelji.

Na	Japonskem	so	volili.	Prvi	re-
zultati	so	pokazali,	da	je	dosedanja	
vlada	premierja	Šinza	Abeja	dobi-
la	prepričljivo	podporo	tudi	tokrat.

Turške	varnostne	sile	so	po	vsej	
državi	izvedle	obsežno	operacijo	
proti	novinarjem,	kulturnikom	in	
domnevnim	nasprotnikom	vlade	v	
Ankari.	

Članice	Združenih	narodov	so	na	
podnebnih	pogajanjih	v	Peruju	do-
segle	dogovor,	kako	naj	se	spopada-
jo	s	podnebnimi	spremembami.	A	
okoljevarstveniki	so	že	opozorili,	da	
je	dogovor	šibek.

Ponedeljek,  
15. decembra

Predsednik	DZ	Milan	Brglez	in	
predsednik	vlade	Miro	Cerar	sta	
sprejela	luč	miru	iz	Betlehema.	Ce-
rar	je	ob	tem	dejal,	da	mir	ni	samo-
umeven,	ter	opozoril,	da	se	začne	
pri	vsakem	posamezniku.

V	Ljubljani	se	je	mudila	evrop-
ska	komisarka	za	promet	Violeta-
Bulc.	Dejala	je,	da	je	učinkovitost	
gospodarstva	neposredno	poveza-
na	z	učinkovitostjo	prometnega	sis-
tema,	»...	zato	je	zdaj	čas	za	izpelja-
vo	infrastrukturnih	projektov.«	In	
napovedala,	da	sodi	drugi	tir	med	
prednostne	projekte.

EU	je	v	Bruslju	oblikovala	strate-
gijo	za	boj	proti	Islamski	državi,	ki	
napoveduje,	da	bo	Sirija	čez	tri	le-
ta	in	pol	brez	predsednika	Bašarja	
Al	Asada	in	brez	Islamske	države.

V	Belgiji	je	medtem	potekala	splo-
šna	stavka,	s	katero	so	trije	ključni	
sindikati	v	državi	protestirali	pro-
ti	napovedanim	reformam	in	ukre-
pom	za	krčenje	javnih	izdatkov.

Ves	dan	smo	spremljali	dogaja-
nje	iz	Avstralije.	Oboroženi	moški	
je	namreč	v	nekem	lokalu	za	talce	
vzel	več	oseb,	pri	tem	pa	zahteval	
zastavo	Islamske	države	in	pogo-
vor	z	avstralskim	premierjem.	Av-
stralska	policija	je	dramo	končala	
z	oboroženo	akcijo	policije,	v	kate-
ri	so	umrle	najmanj	tri	osebe,	med	
njimi	napadalec.

Torek,  
16. decembra

Poslanci	DZ	so	po	nujnem	po-
stopku	sprejeli	predlog	zakona	o	
ukrepih	na	področju	plač.	Podpo-
ro	zakonu	izrazili	v	SMC,	DeSUS,	
SD,	ZaAB	in	ZL.

Slovenski	premier	Miro	Cerar	se	
je	pred	vrhom	16	držav	srednje	in	
vzhodne	Evrope	ter	Kitajske	v	Beo-
gradu	srečal	s	kitajskim	in	srbskim	
premierjem.	Slovenskim	novinar-
jem	je	po	srečanju	povedal,	da	je	
Li	izrazil	veliko	naklonjenost	mo-
žnosti	sodelovanja	s	Slovenijo	na	
gospodarskem	in	drugih	področjih,	
posebej	ga	zanima	tudi	gradnja	že-
leznice	v	Sloveniji.

Pakistanski	talibani	so	napadli	šo-
lo	v	Pešavarju	in	ubili	najmanj	135	
ljudi,	med	njimi	večinoma	otroke.	
Spopad	med	njimi	in	pripadniki	
pakistanskih	posebnih	enot	je	tra-
jal	dobrih	devet	ur,	končal	pa	se	je,	
ko	so	specialci	ubili	vseh	šest	na-
padalcev.	

V Oslu so podelili Nobelovo nagrado za mir.

Minister se trudi z reformo 
pravosodja.

V Turčiji so aretirali 23 ljudi.

DZ je uzakonil dogovor vlade 
s sindikati javnega sektorja.

In Janez Janša je zapustil zapor na Dobu.

V ZDA so se vrstili protesti proti policijskemu nasilju nad 
Afroameričani.

Spremljali smo dramo iz 
Avstralije.

Anja Kuhar in Luana Kalac

Saša Koprivec in Barbara Kelher, ki si v 
prihodnosti želi predvsem več zanimanja za 

izvedene projekte pri financerjih.

	»Moja	pričakovanja	za	pri-
hodnje	leto	so,	da	mladinske	
organizacije	nadaljujejo	dob-
ro	delo,	zdi	pa	se	mi	potrebno	
sodelovanje	z	gospodarskimi	
zbornicami.«	Anja	Kuhar
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Da bo zima dvakrat topla
Z donacijo Plastike Skaza bodo na MZPM Velenje poskrbeli, da bo 
100 otrok dobilo topla oblačila – Decembra bodo socialno šibkim 
pomagali tudi s paketi s hrano

Bojana Špegel

Velenje, 12. decembra – Na Med-
občinski zvezi prijateljev mladine 
(MZPM) Velenje ni dneva, ko se ne 
bi pri njih v vili Mojca oglasil nek-
do od tistih, ki je v hudi stiski. Žal 
je socialno ogroženih družin v doli-
ni iz dneva v dan več. Veliko poma-
gajo, v decembru pa si želijo, da bi 
lahko družinam z otroki pričarali 
še več nasmehov na obrazih. Zato 
so iskreno veseli, ko jim podjetja in 
posamezniki v mesecu obdarovanj 
in pričakovanj pomagajo z donacija-
mi. Brez njihove nesebične pomoči 
bi težko pomagali, v Šaleški dolini 
pa je k sreči res veliko ljudi, ki mi-
slijo na tiste, ki nimajo.

»Otroci so naša 
prihodnost«

V petek dopoldne je sekretarka 
MZPM Velenje Tinca Kovač pre-
jela eno največjih daril letos. Tanja 
Skaza, direktorica velenjskega pod-
jetja Skaza, ji je v njihovem prodaj-
nem salonu v nekdanji stari Nami 
izročila ček za 3 tisoč evrov. Zne-
sek bodo na MZPM Velenje pošte-
no razdelili. Tinca Kovač je ob tem 
poudarila, da skrbno preverijo in 

pretehtajo vse podatke o posamezni 
družini, ki išče pomoč. »Obljubim, 
da bo pomoč prišla v prave roke. 
V imenu vseh, ki jo bodo dobili, se 

vam toplo zahvaljujem,« je poudari-
la ob prevzemu lepe donacije. Tanja 
Skaza pa je poudarila: »Glede na to, 
da smo letos prejeli kar nekaj na-

grad, lahko rečem, da je za nami ze-
lo uspešno leto. Kot sem že večkrat 
omenila, pa vsa ta priznanja in na-
zivi prinašajo odgovornost. Zato v 
Plastiki Skaza svoje uspehe in nazi-
ve delimo tudi z okoljem, v katerem 
delujemo že več kot 35 let. V skladu 
z našim poslanstvom in vrednotami 
veliko sredstev namenimo otrokom, 
otroškim prireditvam in dobrodel-
nim organizacijam. Zavedamo se, 
da so otroci naša prihodnost in da 
jim moramo omogočiti lepo seda-
njost. Zato smo se odločili za na-
kup toplih zimskih oblačil otrokom 
iz socialno ogroženih družin iz Ša-
leške doline. Preko MZPM Velenje 
bomo pomagali 100 družinam pri 
nakupu bundic, šalov, kapic, skrat-
ka toplih oblačil, ki jih mali in veliki 
nadobudneži potrebujejo za brez-
skrbno igro na snegu.«

Pomoč še prihaja
V teh predprazničnih dneh imajo 

v vili Mojca tudi veliko povpraševa-
nja po paketih s hrano. »Zelo smo 
veseli, ker se je velenjski Lidl odlo-
čil, da zbirajo hrano prav za našo 
organizacijo. Vse, kar dobimo, ta-
koj razdelimo, potrebe so namreč 
velike. Na srečo so nam pomoč na-
povedali še nekateri posamezniki, 
med njimi je gospod Ravtar, ki nas 
z donacijo razveseli vsako leto. Na-
to so še manjše donacije, podarje-
ne iz srca, in prav vse bodo šle v 
prave roke. Naša skrb so družine 
z otroki, saj želimo, da so prazni-
ki za vse lepi,« nam je še povedala 
Tinca Kovač. 

n

h

Našim sodelavcem, njihovim družinam, poslovnim
partnerjem in vsem ostalim bralcem želimo vesele 

in mirne praznike ter srečno novo leto 2015.

BSH Hišni aparati d.o.o. Nazarje

VESEL BOŽIČ IN 
SREČNO NOVO LETO

BOSCH AND SIEMENS HOME APPLIANCES GROUP

www.bsgroup.si

BSH_OglasNovoLeto_NasCas_90x150_11-2014_SLO  11/17/14  3:43 PM  Pag  

Plastika Skaza je letos največjo donacijo namenila velenjski 
Medobčinski zvezi prijateljev mladine. Ček je iz rok 

direktorice Tanje Skaza prevzela sekretarka zveze Tinca 
Kovač. 

Prebudimo nasmeh! 
Pomagajmo vsi!

Uspelo 
nam je!

Sodelujoči v akciji Prebudimo nasmeh! Po-
magajmo vsi! danes že lahko z zadovoljstvom 
rečemo: uspelo nam je. Uresničili smo dano 
obljubo, in sicer, da bomo polepšali letošnje bo-
žično-novoletne praznike mami samohranilki 
in njenim trem nadobudnežem iz Velenja, tako 
da bomo uredili njihovo otroško sobo. 

Obljubo nam je uspelo uresničiti ob pomoči 
ljudi s širokim srcem in razumevanjem za stiske 
drugih. Ob tem moramo omeniti tudi trgovsko 
hišo Momax, ki bo donirala montažo opreme 
ter pomoč, ki jo v akciji nudita podjetji Elek-
tro Jezernik ter Slikopleskarstvo Pann, Damir 
Pann iz Velenja. 

Ko smo se skupaj z mojstroma (slikopleskar-
jem in električarjem) mudili pri družini, nismo 
spregledali maminih žalostnih oči. »Otroci se 
pogovarjajo samo še o tem in nestrpno čakajo. 
Najbolj si želijo postelj, saj sedaj spijo na vzme-
tnicah na tleh. Starejši sin si želi tudi malo za-
sebnosti. Arhitektka Vesna je to zelo dobro ure-
dila. Tudi sicer je prisluhnila njihovim željam. 
Končno so doživeli nekaj, kar si želijo,« je po-
vedala in po tihem nadaljevala: »Zame pa bo 
najlepši tisti dan, ko bom dobila delo.«

Kot je še dejala, je zanjo nadvse kruto dejstvo, 
da se srečuje s stisko vse več ljudi. Ji je pa v ute-
ho spoznanje, da je med njimi veliko takih, ki 
so kljub skromnejšemu življenju pripravljeni 
pomagati. Upa, da bo kdaj med tistimi, da bo 
tudi sama lahko komu pomagala in da bo svo-
jim otrokom lahko privoščila kanček tistega, 
kar si želijo. »Ni mi več nerodno. Ne oziram se 
več na to, ali ima moj otrok majico za evro iz 
kašne cenene trgovine. Za to, kar doživljamo, 

nisem kriva. Res se trudim, da bi bilo v našem 
življenju več sončnih kot turobnih dni.«

Vsakomur, ki je prisluhnil našemu trkanju na 
srce in pomagal v humanitarni akciji po svojih 
močeh, se za opravljeno dobro delo iskreno 
zahvaljujemo. S skupnimi močmi bomo poskr-
beli, da bodo letošnji prazniki vsaj tej družini 
ostali še dolgo v lepem spominu. 

n

Pet evrov lahko donirate s sporočilom  
na SMS 041 626 500 - Nasmeh5. 

Ideje, pobude, predloge posredujte na e-naslov: nasmeh@lions-velenje.si
Telefonska številka za klice in SMS sporočila: 041 626 500

Poštni naslov: Lions klub Velenje, Rudarska 1, Velenje

Mojstra ob ogledu sobe, ki ima ob izidu časopisnega prispevka zagotovo že 
precej drugačno podobo.

Letos že več kot 100 prošenj
Šmartno ob Paki – Na osnovni šoli bratov Letonja Šmartno ob Paki že 

nekaj let deluje šolski sklad Z roko v roki. Namenjen je učencem iz social-
no ogroženih družin za plačevanje stroškov različnih dejavnosti, ki jih or-
ganizira šola. Poleg donatorskih sredstev za to namenjajo tudi izkupiček 
tradicionalnega Miklavževega sejma. 

Letošnji je bil že 13. po vrsti, z izdelki, ki so jih izdelali učenci pod vod-
stvom svojih mentorjev in učiteljev, in s srečelovom so doslej obogatili 
blagajno sklada s približno 3.200 evri prostovoljnih prispevkov. »Od janu-
arja do začetka letošnjega decembra smo obravnavali že več kot 100 vlog 
in pomagali staršem z 2.300 evri. Največ denarja smo namenili za plačilo 
stroškov tečaja plavanja za učence 3. razreda, za zimsko šolo v naravi za 
šestošolce, likovni material ob začetku šolskega leta ter kosila v šoli,« je 
povedal vodja sklada Boštjan Ketiš.

Potrebe so, dodaja Ketiš, vsako leto večje. Lani so obravnavali in tudi 
odobrili osemdesetim prošnjam in za poplačilo stroškov zimske ter letne 
šole v naravi, plavalni tečaj, za šolske potrebščine, intenzivne pevske vaje, 
zaključni izlet za devetošolce ter prehrano namenili slabih 2.200 evrov. 

Tp

Na letošnjem Miklavževem sejmu so s prostovoljnimi 
prispevki za izdelke in s srečelovom zbrali blizu 3.200 evrov.

OŠ Gorica vabi na bazar
Velenje – Danes (četrtek, 17. decembra) ob 17. uri bo v Osnovni šoli 

Gorica oživel tradicionalni dobrodelni novoletni bazar. Izkupiček bo 
namenjen šolskemu skladu in pomoči učencem.

n mkp
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Je težko, a se vse da
Dijak 1. letnika Rudarske šole ambasador 
Unicefa Slovenije – Na delavnicah z 
osnovnošolci o Siriji in otrokovih pravicah

Tatjana Podgoršek

Za	dijaka	prvega	letnika	programa	okoljevarstveni	tehnik	Rudarske	šole	
Šolskega	centra	Velenje	Tadeja Jezernika	bo	leto	2014	leto,	ki	se	ga	bo	med	
drugim	spominjal	po	pridobitvi	naziva	Junior	ambasador	Unicefa	Slovenije.	
Prejel	ga	je	pred	dobrim	mesecem	in	je	bil	med	osmimi	mladimi	ambasadorji,	
ki	jih	je	ob	praznovanju	25-letnice	podpisa	Konvencije	o	otrokovih	pravicah	
sprejel	predsednik	države	Borut Pahor.

Jezernik	je	povedal,	da	si	je	omenjeni	naziv	»prislužil«	na	
osnovi	opravljenih	aktivnosti	v	minulem	šolskem	letu,	

v	katerem	je	skupaj	s	sošolko	izvajal	delavnice	na	
temo	revščina	in	socialna	izključnost.	Na	njih	je	
sodelovalo	520	osnovnošolcev	iz	občine	Žalec.	

Svoje	poslanstvo	–	spoštovanje	otrokovih	pra-
vic,	jih	predstavljati	tudi	javnosti,	otrokom	poma-
gati	do	njihovih	sanj,	jih	podpirati	pri	njihovem	
razvoju	…	–	je	odločen	nadaljevati	še	kot	srednje-

šolec.	Zato	je	že	pridobil	in	ustanovil	skupino	
osmih	prostovoljcev,	katerih	naloga	je	seznaniti	
učence	velenjskih	osnovnih	šol	o	Siriji	ter	otroko-

vih	pravicah.	Povabila	za	sodelovanje	so	ta	že	
prejela.	Na	tistih	šolah,	ki	se	bodo	odzvale,	

bodo	izvedli	na	to	temo	tudi	delavnice.	
Je	v	teh	časih	težko	predstavljati	in	bra-
niti	otrokove	pravice?	»Je	težko,	a	če	se	
hoče,	se	vse	da,«	je	odgovoril.	

Tadej	je	še	povedal,	da	je	pred	vključi-
tvijo	v	aktivnosti	Unicefa	Slovenije	de-
loval	v	projektu	Simbioza,	v	katerem	je	
vodil	delavnice	za	starejše	o	uporabi	ra-
čunalnika.	»Dejstvo	je,	da	so	ti	pomagali	
prej	nam,	zato	se	jim	moramo	mi	neka-
ko	za	njihovo	delo	oddolžiti.	Pomagati	
drugim	do	nasmeha	na	obrazu	me	nav-
daja	z	veliko	mero	zadovoljstva.«

Poleg	omenjenega	projekta	z	velenj-
skimi	osnovnošolci	obstajata	zanj	izziv	
še	dva	večja	projekta	Unicefa:	promoci-
ja	naziva	mladi	ambasador	ter	razprave	
predstavnikov	mladine	in	otrok	v	Slove-
niji	o	aktualnih	temah	na	državni	ravni.

n

osnovi opravljenih
v katerem
temo revščina
sodelovalo

Svoje
vic, jih
gati do
razvoju

šolec. Zato
osmih prostovoljcev,
učence

vih
prejela.

Tadej Jezernik: »Naziv 
Junior ambasador Unicefa 

Slovenije je priznanje 
in hkrati obveza za še 

zavzetejše opravljanje 
poslanstva.«

Junior ambasador Unicefa je pro-
jekt, namenjen otrokom in mladim, 
ki si želijo s svojimi idejami in aktiv-
nostmi spreminjati svet na bolje. 
Sovrstnike in splošno javnost oza-
veščajo o pravicah in odgovornostih 
otrok ter zbirajo sredstva za pomoč 
otrokom v državah v razvoju.

Naših 180 let
Osnovna šola bratov Letonja Šmartno ob 
Paki v korak s časom in zahtevami učencev

Tatjana Podgoršek

»Šola	niso	klopi	in	zidovi,	šola	so	
bili,	smo	in	bodo	ljudje!«	so	zapisali	
na	vabilu	za	osrednjo	prireditev	ob	
180-letnici	šolstva	v	Šmartnem	ob	
Paki	tamkajšnji	učenci	in	učitelji.	
Prireditev	bo	v	torek,	23.	decem-
bra,	ob	18.	uri	v	dvorani	šmarškega	
kulturnega	doma.

Splet	dejavnosti	so	strnili	v	pro-
jekt	z	naslovom	Naših	180	let.	Po-
tekajo	od	začetka	šolskega	leta.	Ve-
čino	predvidenih	dogodkov	bodo	
sklenili	do	konca	koledarskega	leta,	
nekatere	do	konca	šolskega	leta.	Ta-
ko	so	med	drugim	učenci	šole	pisa-
li	upokojenim	učiteljem,	ti	naj	bi	se	
jim	nanj	na	takšen	način	tudi	odzva-
li.	Pripravili	bodo	priložnostno	raz-
stavo,	na	kateri	bodo	predstavili	ne-
kaj	znanih	nekdanjih	učencev	šole,	
skupaj	s	Pošto	Slovenije	so	objavili	
za	učence	šole	natečaj	za	priložno-
stno	poštno	znamko	in	nanj	prejeli	
več	kot	20	predlogov.	Pestro	bo	tu-
di	na	sam	dan	osrednje	prireditve.	

V korak s časom in 
zahtevami

Bojan Juras,	ravnatelj	šole,	je	pre-
pričan,	da	dostojno	nadaljujejo	in	
negujejo	tradicijo	šolstva	v	lokalni	

skupnosti.	Po	njegovih	besedah	je	
njihova	šola,	ki	jo	v	tem	šolskem	le-
tu	obiskuje	299	učencev,	prijazna,	
sončna,	dejavnosti	na	njej	vodilo	
dogajanja	v	okolju.	Pri	tem	sodelu-

jejo	z	občino,	klubi	in	društvi	v	njej.	
Skrbijo	za	prijazno	šolsko	okolje.	
Če	se	že	pojavijo	kakšne	težave,	jih	
rešijo	s	skupnimi	močmi.	»Glede	na	
odziv	so	starši	naših	učencev	zado-
voljni.«	Svoje	sposobnosti,	znanje	

lahko	učenci	nadgrajujejo	v	60	in-
teresnih	dejavnosti,	izvajajo	jih	z	
učitelji	ali	zunanjimi	izvajalci.	
»Kako	opravljamo	svoje	
osnovno	poslanstvo,	
dokazujejo	uspehi	na-
ših	učencev	na	raznih	
tekmovanjih,	v	giba-
nju	Mladi	raziskovalci	
za	razvoj	Šaleške	doli-
ne	…	Že	nekaj	let	je	pov-
prečen	učni	uspeh	dobra	štiri-
ca.	Učenci	šmarške	šole	so	uspešni	
tudi	na	svoji	nadaljnji	izobraževal-
ni	poti.«

Trditev,	da	gredo	v	korak	s	ča-
som	in	zahtevami	učencev,	staršev,	
okolja,	je	Juras	podkrepil	z	nazivi,	
s	katerimi	se	ponaša	učilna	zidana:	
kulturna	šola,	eko	šola,	bila	je	med	
prvimi	in	še	danes	je	med	vodilni-

mi	tako	imenovanimi	e-šolami,	je	
ena	od	60	osnovnih	šol	v	državi	in	

ena	od	sedmih	v	celjski	regi-
ji,	ki	je	v	tem	šolskem	letu	

uvedla	drugi	tuji	jezik	v	
drugem	razredu.	Po-
seben	bralni	projekt,	
mednarodno	sode-
lovanje,	Miklavžev	

sejem	in	še	nekateri	
manjši	projekti	so	njena	

posebnost.	Pod	njeno	okrilje	
sodi	tudi	vrtec,	s	katerim	izvajajo	
razne	prireditve.	

Na	»tekočem«	so	radi,	dodaja	Ju-
ras,	še	glede	učnih	pripomočkov.	
Vsi	razredi	imajo	projektorje,	uči-

telji	prenosne	računalnike,	za	pro-
jekt	tablic	se	za	zdaj	še	niso	odlo-
čili.	»Imamo	pa	sodobno	sple-
tno	stran,	»opremljeno«	z	
aktualnimi	informaci-
jami.	Pravijo:	lastna	
hvala,	cena	mala.	
A	v	našem	prime-
ru	ni	tako.	Res	se	
trudimo,	prilaga-
jamo	in	imamo	kaj	
pokazati.«	

Šola ostaja 
sončna, zanimiva …

V	prihodnje	nameravajo	tradicijo	
šolstva	v	okolju	nadaljevati	vsaj	ta-

ko	zavzeto	kot	doslej.	Želijo	ostati,	
zagotavlja	Bojan	Juras,	središče	do-

gajanja	v	kraju,	prijazna,	lepa,	
sončna,	kakovostna,	kul-

turna,	zanimiva,	so-
dobna	šola.	»Upam,	
da	bo	imela	lokalna	
skupnost	posluh	
za	naše	potrebe	in	
poskušala	po	svo-

jih	zmožnostih	čim	
prej	poravnati	zaosta-

le	obveznosti,	da	bomo	
lažje	poslovali,«	je	sklenil	po-

govor	Bojan	Juras.
n

Bojan Juras: » Prilagajamo se, si prizadevamo, da smo vsi 
zadovoljni.«

Ivanka Prašnikar, še živeča najstarejša 
učiteljica šole: »Na	šolo,	v	kateri	sem	uči-
la	od	leta	1949	do	upokojitve,	me	vežejo	
lepi	spomini.	Kar	nekaj	let	sem	učila	pr-
vi	razred,	nato	pa	postopoma	»napredo-
vala«	do	petega.	Po	40,	celo	45	učencev	
sem	imela	v	razredu.	Prva	leta	po	vojni	
jih	je	bilo	treba	naučiti	pisati,	brati	po	slo-
vensko	in	tudi	računati.	Bili	so	različno	
stari,	različno	sposobni.	Nisem	jim	bila	
samo	učiteljica,	bila	sem	jim	tudi	mama.	
Začeli	smo	brez	učnih	načrtov.	Kasneje	
smo	jih	dobili,	a	tudi	nekatere	novosti,	
kot	je	bila	nova	matematika.	Učili	smo	
se	eni	in	drugi.	To	so	bili	težki	časi	za	
učitelje,	učence	in	tudi	njihove	starše.	A	
smo	jih	brez	posebnih	težav	s	skupnimi	
močmi	zmogli.

Šmarška	šola	je	bila	vrsto	let	poznana	
po	dobrih	učencih,	njihovih	izstopajočih	
uspehih.	Učitelji	smo	se	trudili	in	za	sku-
pne	uspehe	namenili	veliko	prostega	časa.	Nazadnje	
sem	se	v	njej	mudila	lani	ob	praznovanju	50-letnice	

generacije.	Ponosna	sem,	da	sem	
del	zgodovine	šolstva	v	kraju.«

Avgust Podgoršek, učenec in le-
to dni tudi učitelj na šoli: »Šolski	
prag	sem	prestopil	s	6	leti	starosti.	
Naš	učni	pripomoček	so	bile	lese-
ne	tablice	in	posebno	pisalo.	Vla-
dala	sta	red	in	disciplina,	manjkala	
tudi	ni	kakšna	zaušnica,	če	ni	šlo	
drugače.	V	šolo	smo	hodili	peš,	ne-
kateri	so	imeli	do	šole	več	kilometrov.	In-
teresnih	dejavnosti	je	bilo	za	vzorec.	Ko	
sem	učil,	so	se	razmere	nekoliko	spreme-
nile.	Generacija,	ki	sem	jo	učil,	je	bila	su-
per.	Tudi	sicer	je	šola	slovela	po	dobrih	
učencih.	

Razvoj	šolstva	v	Šmartnem	ob	Paki	za-
dnja	leta	spremljam	s	pomočjo	vnuka	in	
vnukinje.	Šola	je	napredna,	tehnologija	
dela	svoje,	učenci	zahtevni,	kolikor	pa	
slišim,	je	težje	z	disciplino,	tudi	nekatere	

vrednote	so	se	»izgubile«.	Občutek	imam,	da	je	vpliv	
staršev	prevelik,	da	ti	preveč	ščitijo	otroke.«	

Učenci 
lahko svoje 
sposobnosti, 

znanje nadgradijo 
v 60 interesnih 

dejavnostih

Že 
nekaj let 

je povprečen 
učni uspeh 

dobra 
štirica

On z zavezanimi očmi, mi z odprtimi usti
Staš Zupanc z reševanjem Rubikovih kock v oddaji Slovenija ima talent, navdušil vse - 
Dedi ga bo prihodnje leto peljal na svetovno prvenstvo v Brazilijo

Milena Krstič - Planinc

Biti	popularen?	»Všeč	mi	je.	Greš	čez	Titov	
trg	in	te	kdo	ustavi,	ker	bi	se	želel	fotografirati	
ali	poklepetati	s	teboj	...	Včasih	slišiš,	glej,	a	ni	
to	tisti	kockar?«	

Staš Zupanc, ki	obiskuje	Osnovno	šolo	Mihe	
Pintarja	–	Toleda,	je	s	hitrostnim	sestavljanjem	
Rubikovih	kock	v	oddaji	Slovenija	ima	talent	
na	POP	TV,	požel	val	navdušenja	po	vsej	Slo-
veniji.	Zgovoren	devetošolec	se	s	kocko	druži	tri	
leta,	profesionalno	kot	pravi,	pa	dve.	»Profesio-
nalno	pomeni,	da	obiskuješ	tekmovanja,	meriš	
čas,	kocke	ne	zmešaš	sam,	ampak	po	uradnih	
algoritmih,	ki	veljajo	na	tekmovanjih	...«,	razlo-
ži,	ko	hočem	postaviti	vprašanje,	koliko	potem-
takem	zasluži.	

Kocka	mu	veliko	pomeni.	Z	njo	oziroma	nji-
mi,	saj	jih	ima	več,	je	praktično	ves	čas.	»Z	ma-
no	gre	na	rojstne	dneve,	na	zabave,	na	obisk	k	
prijatelju	...«.	Tudi	po	več	ur	jo	obrača.	»Ker	pa	
je	šola	prva,	včasih	tudi	ne	toliko,«	mi	je	pripo-
vedoval,	ko	se	je	v	našem	uredništvu	ustavil	s	
poti	iz	tekmovanja	za	Cankarjevo	priznanje.

Želi	si	na	svetovno	prvenstvo,	ki	je	vsaki	dve	
leti.	Prihodnje	leto	bo	v	Sao	Paulu	v	Braziliji,	
lani	je	bilo	v	Las	Vegasu	v	Ameriki.	»V	Brazili-
jo	greva	z	dedijem,«	preprosto	napove.	»Kako	
bova	letela	in	kdo	naju	bo	peljal	do	letališča	ter	
prišel	potem	po	naju,	sva	si	že	začrtala.«	Nič	ni	
nemogoče,	kjer	je	pot,	tam	je	cilj.	

Kot	ni	nemogoče	Rubikove	kocke	rešiti	z	za-
vezanimi	očmi.	Vsem	je	zastal	dih,	ko	so	spre-
mljali	njegov	nastop.	»Svetovni	rekord	je	21	se-
kund.	Reševalec	si	je	v	osmih	sekundah	kocko	
zapomnil,	v	preostalih	trinajstih	pa	izvedel.	S	
tem	se	ukvarja	že	nekaj	let	in	je	definitivno	bolj-
ši	kot	jaz,	ki	sem	v	oddaji	kocko	na	slepo	rešil	
v	55	sekundah.	Na	generalki	sem	bil	boljši,	po-
treboval	sem	51	sekund.«

Metodi	reševanja	–	če	»gledaš«	in	na	slepo	–	
sta	različni,	razloži	in	doda,	da	slepo	reševanje	
niti	ni	tako	zahtevno	kot	je	videti.	Ne	prepriča	
me.	»Za	slepo	reševanje	uporabljam	metodo,	po	

kateri	rešim	vsak	košček	na	kocki	posamezno.	
Vsaki	nalepki	poljubno	pripišem	eno	črko.	Za-
čel	sem	s	starejšo	kocko,	mojo	prvo,	ki	sem	jo	
za	5	evrov	kupil	v	Intersparu.	Ko	sem	se	prvič	
štopal	na	slepem	reševanju,	je	bil	čas	5	minut,	
naslednji	2	minuti,	s	tem,	da	sem	imel	takrat	še	
vse	algoritme	napisane	na	listku	in	sem	vsake	
toliko	časa	malo	pogledal	...	Na	robove	sem	na	
nalepke	napisal	črke,	posebej	na	kote.	Ko	se	na-
učiš	črke,	in	ko	rešuješ	vsak	košček	na	kocki	po-
sebej,	si	moraš	zapomniti	samo,	kje	košček	leži,	
kam	gre	in	kako	mora	biti	obrnjen.	To	so	zače-
tnice	besed,	ki	si	jih	poljubno	izmislim,	da	mi	

ostanejo	v	spominu.	Po	navadi	si	s	tremi	bese-
dami	oblikujem	stavke.«	Zelo	enostavno,	a	ne?

Staš	ima	trenutno	petindvajset	kock.	Imel	pa	
jih	je	že	»malo«	čez	trideset,	a	jih	je	nekaj	prodal	
prijateljem.	»Veste,	kocke	so	različne,	iz	različne	
trdote	plastike,	mehanizmi	se	razlikujejo,	vča-
sih	je	treba	kakšnega	podmazati	...	Pomemben	
je	občutek.	Nekatere	se	vrtijo	bolj	gladko,	ne-
katere	so	bolj	glasne,«	me	pouči	in	doda,	da	je	
najbolje	testirati	več	kock.	»Jaz	sem	svojo	našel.	
Z	njo	sem	dosegel	eno	najboljših	poprečij,	ta	je	
10.29,	rekord	imam	pa	9.89.«	

Če	se	toliko	druži	s	kocko,	ima	potem	čas	
še	za	kaj	drugega?	»Šest	ur	se	sliši	veliko.	A	
kockam	čez	vikend,	ko	sem	prost,	ko	nimam	
obveznosti	...	Ob	računalniku,	glasbi,	z	vklo-

pljenim	timerjem	vsake	toliko	časa	sestavim	
kocko	...	»Ukvarja	se	s	športom,	trenira	hip	
hop,	pet	let	je	treniral	rokomet,	sedem	let	te-
nis,	kjer	je	dosegel	tudi	lepe	rezultate	v	dr-
žavnem	merilu.	»Pozimi	prevladuje	kocka,	
sicer	pa	nogomet,	ki	ga	igramo	s	prijatelji.«	
Kaj	bi	rad	postal?	»Ko	sem	bil	mali,	sem	imel	
veliko	želja.	Bil	bi	župnik,	vozil	bi	traktor,	bil	po-
licist,	gasilec	...«.	Zdaj	ga	navdušuje	matemati-
ka,	ki	pa	ni	povezana	s	kocko	kot	bi	kdo	mislil.	
»Rad	imam	tudi	športno.	Popoldne	bi	bil	trener	
tenisa.	Mogoče	kaj	računalniškega,	recimo	de-
lal	bi	igrice	za	mobilne	telefone.	Veseli	me	delo	

v	medijih	...	Veste,	danes	moraš	iti	delat,	kjer	
je	služba,	ne	tisto,	kar	te	veseli.	Upam,	da	bo	v	
prihodnosti	drugače,«	doda.

Kakorkoli	sva	obračala	pogovor,	vedno	sva	se	
vrnila	h	kocki.	»Če	je	manj	zmešana,	potrebu-
ješ	manj	potez,	če	je	fejst	pa	tudi	največji	pro-
fesionalec	potrebuje	štirideset,	jaz	pa	približno	
petdeset	potez,	sicer	pa	je	vsaka	kocka	rešljiva	
v	najmanj	dvajsetih.«

Svetovni	rekord	za	posamezen	poskus	je	5.55,	
njegov,	ki	ga	je	postavil	doma,	je	6.74	sekunde.	
Deset	sekund	za	rešitev,	kot	že	zapisano,	pa	je	
zanj	mala	malica.

Zdi	se	mi,	da	bomo	za	Tjaša	Zupanca	še	sli-
šali.

n

Ste vedeli, da se to da? 
(foto: arhiv POP TV)
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Humanitarni december v knjižnici

Klic iz omare ali sejem igrač
Velenje, 13. decembra – V soboto je v velenjski 

knjižnici potekal že 5. sejem igrač in 2. dobrodel-
ni bazar rabljene opreme za živali v organizaciji 
društva za pomoč živalim Poživ Velenje. Sejem 
igrač je potekal s sloganom Klic iz omare. Vsi 
otroci si v tem času ne morejo privoščiti novih 
igrač, lahko pa pogledajo v svoje omare in goto-

vo izbrskajo pozabljene in lepo ohranjene igrače 
in jih bodisi podarijo, menjajo, ali prodajo. Takih 
otrok je bilo veliko, igrače so romale iz enih rok v 
druge in zadovoljni lesk v otroških očeh je zago-
tovilo, da je potrebno takšne akcijo tudi v bodoče 
ponoviti. Sejem igrač je potekal v soorganizaciji 
Rotary kluba Velenje.

Božiček za en dan
Že drugo leto je bila velenjska knjižnica zbirno 

mesto za humanitarno akcijo, ki poteka pod slo-
ganom Božiček za en dan. Božiček za en dan ali 
majhna škatla za velik nasmeh je projekt, ki zah-
teva določeno mero angažiranosti in odgovorno-
sti do nekega malega bitja, za katerega sploh še 
ne obstajamo, pa ga imamo ves čas v mislih, ko 
ustvarjamo, ko si želimo uresničiti vsaj kanček 
otroških želja in razbliniti goro strahov. Na inter-
netu izberemo obdarovanca, najdemo škatlo, jo 
napolnimo in zavijemo ter prinesemo na zbirno 
mesto. Letos se je število donatorjev podvojilo, 
tako so zbrali okoli 250 darilnih škatel za social-
no ogrožene otroke iz Slovenije in tujine. 

n Brina Zabukovnik Jerič

V vili Mayer 
Miškolinov 
božič

Šoštanj, 10.–12. decembra – V 
okviru Mini lutkovnega odra v vi-
li Mayer je Občina Šoštanj za 240 
otrok iz Vrtca Šoštanj (tudi za enoti 
Gaberke in Topolšica) izvedla pred-
stavo Miškolinov božič v izvedbi 
Vanje Kretič. Otroci so si lutkovno 
predstavo ogledali v šestih uprizori-
tvah v treh dneh.

Tokrat je Miškolin otrokom pripo-
vedoval o svojih prazničnih dožive-
tjih in spominih na prejšnje prebi-
valce vile Mayer.

n Otroci na obisku pri Miškolinu v vili Mayer. (foto: arhiv V.M.)

Uspeh 
gledališke 
uprizoritve 
pravljice 
Vlada 
Verdnika

Na letošnjem 12. otroškem festi-
valu gledaliških sanj, ki je potekal 
aprila v Ljubljani, je sodelovalo 45 
gledaliških skupin iz Slovenije in tu-
jine. Učenci osnovne šole Koroški 
jeklarji Ravne na Koroškem so na 
festivalu nastopili s plesno-gledali-
ško predstavo Samotna Jelka, upri-

zorjeno po istoimenski pravljici ve-
lenjskega avtorja Vlada Verdnika, 
in dobili nagrado za najbolj izvirno 

predstavo. VTV bo gledališko pred-
stavo predvajala v sredo, 24. decem-
bra, ob 18.20. n

S predstave pravljice Vlada 
Verdnika Samotna jelka

Učenje črk ob spoznavanju 
zelišč
Knjiga Zeliščna abeceda je namenjena 
otrokom in mladim po srcu 

Velenje, 11. decembra – Kata Laštro je Velenjčanka, ki ji je narava zelo 
blizu. Ideja, da bi ustvarila knjigo, ki bi jim jo približala, se je rodila pred 
11 leti, ko je svoji hčerki Katji Talajič dala nalogo, da nariše abecedo, ki 
naj jo poveže z rastlinami. To je tudi naredila, a od ideje do njene oživitve 
je preteklo veliko vode. »Tu in tam sem se spomnila na te risbice, a sem jih 
puščala ob strani. Lani pa sem zbrala pogum, se prijavila na občinski razpis 
in skupaj s hčerko in deklico Elviso ustvarila Zeliščno abecedo. Moramo 
si upati, da nekaj dosežemo,« nam je na dan, ko je knjigo dobila iz tiskarne 
in jo prvič predstavila v velenjski knjižnici, povedala avtorica.

Kata Laštro je brezposelna, zato je bilo ustvarjanje knjige zanjo velik iz-
ziv. Sploh, ker je od nekdaj zelo povezana z naravo. Čeprav ni Slovenka, 
se trudi, da lepo govori in piše. Zato tudi veliko bere. Dokaz, da to poč-
ne dobro, je njen knjižni prvenec. »Knjiga predstavlja zelišča iz naših kra-
jev in črke od A do Ž. Za vsako črko je pesmica, vse so moje, zraven pa 
je risba te rastline. Tako nas knjiga popelje skozi čudoviti svet rastlin. Na 
gorskem pašniku najdemo arniko, ki je predstavljena pri črki A, pri črki B 
spoznamo belo omelo, pri črki C ciklamo, pri d pa deteljo …,« pripovedu-
je avtorica. Slikanica je namenjena predvsem otrokom, a bo po avtoriči-
nem mnenju zanimiva tudi odraslim. »Sama sem si preko rastlin povrnila 
ravnovesje. Knjiga je izšla pri založbi Narava, prodajala pa jo bom sama, 
saj je avtor vedno najbolj prepričljiv. Moram pa povedati, da so mi na po-
ti do izdaje knjige veliko pomagali člani Društva prijateljev mladine Levi 
breg, kjer sem predsednica. Pomagajo mi tudi pri promociji, skupaj snuje-
mo različne projekte.« Za zdaj so natisnili 300 knjig. Avtorica upa, da jih 
bodo kmalu lahko natisnili še 200. 

n Bš

Kata Laštro s svojo Zeliščno abecedo. Iz tiskarne so knjigo 
pripeljali le uro pred prvo predstavitvijo.

Razstava »Zavedanje 
preteklosti«

Velenje, 19. december – Jutri ob 17.30 bodo v razstavišču 
vile Biance odprli razstavo del, ki so nastala na 8. Likov-
ni koloniji Zavedanje preteklosti. Ta je tudi letos združila 
medžimurske in Šaleške likovne umetnike. Tokrat so 30. 
avgusta ustvarjali v Slatinah v občini Šmartno ob Paki, 
sodelovalo pa je 19 umetnikov. Na odprtju razstave bodo 
program in pogostitev pripravili člani in članice kulturne-
ga društva Medžimurje Velenje. Nastopili bodo folkloristi, 
tamburaši in njihovi najmlajši člani.  n bš

Solčavska Črna mačka  
tudi v Velenju

Člani ansambla Črna mačka iz Solčave so konec leta posneli nov video-
spot in ga minuli četrtek (11. 12.) v Ljubljani prvič predstavili javnosti. Av-
torsko skladbo Janija Čerčka Dobri možje, ki bo šla dobro v uho prav v ve-
selem decembru, bodo prvič predvajali tudi na silvestrskem večeru v Vele-
nju. Na posnetku poleg članov ansambla (Jani in Dušan Čerček iz Solčave, 
Jože Sadek iz Zreč, Teja Asič iz Ribnice) sodelujejo tudi Miklavž, Božiček 
ter dedek Mraz. Ansambel Črna mačka je v minulih 21 letih nastopanja z 
raznovrstno glasbo uspešno nastopal doma in v tujini, še »lepši« in prije-
tnejši pa je postal zadnja tri leta, ko jih spremlja prava »črna mačka« Teja.

n Jože Miklavc

Dobrodelna dražba fotografij Marjana Klepca
Popoldne (18. decembra) ob 17. uri bo na Velenjskem 

gradu dobrodelna dražba fotografij Marjana Klepca, di-
rektorja velenjske Rdeče dvorane, ki zadnjih pet velik 
velik del svojega prostega časa namenja fotografiranju 
narave. Septembra so na Velenjskem gradu odprli razsta-
vo njegovih fotografij z naslovom V jutranji tišini. Zdaj 
pa se je odločil, da svojih 32 fotografij nameni otrokom 
iz socialno šibkih družin za letovanje, ki ga organizira 
medobčinska zveza prijateljev mladine Velenje. Izklicna 
cena fotografij je 40 evrov.

n mz
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Preprosto 
črni
Glasbena skupina 
iz Paške vasi v 
pričakovanju izida 
prve zgoščenke z 
naslovom Zgodbe 
– Združuje jih želja 
po ustvarjanju svoje 
glasbe

Tatjana Podgoršek

Šmartno ob Paki, 6. decembra	–	
V	dvorani	kulturnega	doma	v	Šmar-
tnem	ob	Paki	je	bil	prejšnjo	soboto	
koncert	glasbene	skupine	Prepro-
sto	črni.	Na	njem	so	člani	skupine	
predstavili	svoje	skladbe,	nastale	v	
petih	letih	njenega	delovanja.	Sku-
pino	sestavljajo	Lucija Fužir,	Nejc 
Robida,	Luka Venek,	Jure Kladnik	
in	Pavel Fužir.	

»Člani	skupine	prihajamo	 iz	

Šmartnega	ob	Paki,	smo	različnih	
starosti,	profesij,	različnih	prefe-
renc,	idej;	zato	je	glasba	in	pesem	
tista,	ki	nas	povezujeta	na	intimni	
ravni.	V	glasbi	kažemo	vse	svoje	
prednosti	in	pomanjkljivosti,	ki	jih	
skrivamo	v	sebi,	pomanjkljivosti,	ki	
niso	ranljivost,	pač	pa	čisto	nava-
dna	življenjskost.	Igramo	mešanico	
popa,	džeza	in	soula	–	vse,	kar	diši	
po	dobri	glasbi,«	je	povedala	edina	
nežnejša	predstavnica	skupine	Lu-
cija	Fužir.

Kot	je	še	dejala,	je	skupina	v	pri-
čakovanju	prve	samostojne	zgo-
ščenke,	na	kateri	bo	10	njihovih	

skladb.	Besedila	zanje	je	prispeva-
la	sama,	aranžma	je	običajno	de-
lo	Pavleta	in	Nejca,	ostalo	delajo	
družno.	Poimenovali	so	jo	Zgodbe.	
»Vsa	besedila	se	navezujejo	na	lju-
di,	ki	jih	poznam,	na	njihove	zgod-
be.	Zato	ime	zgoščenke	Zgodbe,«	
je	pojasnila.

Kdo	so	njihovi	vzorniki?	Vsak	od	
petih	članov	skupine	ima	svojega,	
pravi	Lucija.	Zato	tudi	nimajo	»še-
fa«	skupine	oziroma	odvisno	od	si-
tuacije.	»Vsak	je	za	nekaj.«

Doslej	je	skupina	Preprosto	črni	
navduševala	po	vsej	Sloveniji,	naj-
večkrat	pa	v	regiji	Saša.	Poleg	kon-

certov	nastopajo	tudi	na	zasebnih	
zabavah,	saj	znajo	poskrbeti	za	do-
ber	»žur«.

V	načrtih	skupine	je	na	predno-
stnem	mestu	promocija	zgoščenke	
ter	nove	skladbe	za	izdajo	drugega	
albuma.	In	od	kod	oziroma	zakaj	
Preprosto	črni?	»Ime	je	nastalo	po	
naključju.	Sodelovali	smo	na	kon-
certu,	bili	smo	brez	imena,	oblečeni	
v	črna	oblačila	in	nekdo	nas	je	pred-
stavil:	no,	tole	so	preprosto	črni	s	
pevko	Lucijo.	In	pri	tem	je	ostalo,«	
je	še	povedala	Lucija	Fužir.

n

»Mal' hip-hopa, mal' groova in mal' Alfija«
Velenje, 12. decembra –	Tako	je	

v	čisto	njegovem	slogu	ob	začet-
ku	petkovega	koncerta	na	velenj-
ski	promenadi	poslušalcem	razlo-
žil,	kaj	jih	čaka	v	naslednji	urici	in	

pol	vsem	znani	raper	6	Pack	Čukur.	
Začel	je	sam,	z	njegovimi	najbolj	
poslušanimi,	potem	sta	bila	v	ne-
kaj	skladbah	na	odru	oba,	sam	je	
zapel	tudi	Alfi.	Pri	nekaterih	nje-

govih	zimzelenih	se	mu	je	pridru-
žil	Boštjan.	Tako	sta	skupaj	z	Big	
Bandom	Vox	spletla	glasbeno	vez,	
ki	je	ene	prepričala,	druge	manj.	Na	
pogled	in	posluh	neskladen	par	je	s	

petkovim	koncertom	poskušal	pre-
pričati	mlado	in	staro,	z	vsega	po	
'mal.	Kako	jima	je	uspelo,	pa	vedo	
le	tisti,	ki	so	bili	zraven.

n bš

»Brez jamranja v 2015«
Velenje, 21. decembra	–	Šaleški	študentski	oktet,	ki	ga	

sestavlja	9	simpatičnih	fantov	in	mož,	se	je	letos	spo-
mladi	lotil	zanimivega	projekta,	ki	so	ga	poimenovali	
»Ubrano	Jamranje«.	Zaključili	ga	bodo	to	nedeljo	ob	17.	
uri	v	mali	dvorani	velenjskega	doma	kulture.	Na	njem	
bodo	premierno	prikazali	videospot,	ki	so	ga	posneli	po	

tem,	ko	so	svoje	someščane	spraševali	»Kaj	vas	v	Vele-
nju	moti?«	Njihove	odgovore	so	ne	le	uglasbili,	iz	njih	
so	sestavili	zgodbo,	ki	jo	pripoveduje	videospot.	Tako	
bodo	spomladi	začet	projekt	zaključili	z	dogodkom,	ki	
so	ga	poimenovali	»Brez	jamranja	v	2015«.	Vstop	bo	
brezplačen,	vstopnice	pa	dobite	na	Festivalu	Velenje.	

n bš

Ustvarjeno 
doma 2014

Velenje, 15. decembra	-	V	po-
nedeljek	ob	19.	19.	so	v	velenj-
ski	knjižnici	odprli	tradicional-
no	razstavo	Ustvarjeno	doma	
2014.	Na	njej	so	prikazali	vse	
knjige	in	zgoščenke,	ki	so	jih	
letos	ustvarili	ustvarjalci	iz	Ša-
leške	doline.	Razstavo	so	to-
krat	dopolnili	s	predstavitvijo	
digitaliziranega	etnografske-
ga	terenskega	gradiva	Mileta	
Trampuša,	ki	je	v	folklornih	
krogih	znan	kot	soustvarjalec	
odrskih	postavitev	in	aranžer	
glasbenih	točk	za	velenjsko	fol-
klorno	skupino	Koleda.	Bil	je	
tudi	izvrsten	godec	na	številne	
instrumente.	Njegovo	zapušči-
no	so	sedaj	uredili,	popisali	in	
tehnično	zaščitili	pred	propa-
danjem,	dostopna	pa	bo	tudi	
uporabnikom	knjižnice.	V	kul-
turnem	programu	so	nastopi-
li	godci	Šaleškega	folklornega	
društva	Koleda.	

n

Kaj si želijo Velenjčani. Ne le da je Šaleški študentski oktet to odpel, tudi posneli so. In se 
pri tem zelo zabavali.

S koncerta pred izidom prve zgoščenke

Bruto 
nacionalna 
sreča
Nataša Tajnik Stupar

December	je	najtemnejši	mesec,	saj	noč	pride	že	okoli	pete	popol-
dne.	Dneve	si	razsvetlimo	z	lučmi,	okraski,	za	preganjanje	depresije,	
ki	bi	zagotovo	bila	najmočnejša	ravno	ta	čas,	imamo	praznike,	preži-
vimo	veliko	časa	z	družinami	in	se	obdarujemo.	Vse	to	so	vedeli	že	
naši	predniki,	ki	so	oblikovali	družbene	temelje	v	različnih	segmen-
tih,	tako	verskih,	socialno	ekonomskih	in	vse	obče	doživljajskih,	če	
se	lahko	tako	izrazim.	Vendar,	ko	ves	ta	blišč	in	rajanje	z	veselim	de-
cembrom	mine,	nam	'kruti'	januar	postreže	z	golo	vsakdanjostjo,	ki	
jo	je	ravno	veseli	december	malo	prikril.	

Pred	dobrim	mesecem	je	bilo	v	medijih	kar	nekaj	govora	o	bruto	
nacionalni	sreči,	ki	jo	vzporedno	za	uspešnost	nekega	naroda,	poleg	
'klasičnega'	izraza	in	uspešnosti	rasti	bruto	domačega	proizvoda,	po-
stavlja	na	prioritetno	mesto	majhna	azijska	država	Butan.	Kraljevina	
Butan	je	med	svetovnimi	popotniki	znana	po	visoki	ceni	vizumov	
za	tujce,	s	katero	omejuje	prihod	tujcev/	turistov	v	državo	s	tezo,	da	
sta	merjenje	in	ustvarjanje	sreče	povezani	z	omejevanjem	turizma.	
Turisti,	menijo	v	Butanu,	bi	hipotetično	pripomogli	k	rasti	bruto	do-
mačega	proizvoda	in	s	tem	gospodarstva,	hkrati	pa	bi	le-ti	uničevali	
okolje	in	domačo	kulturo.	Tako	bi	na	dolgi	rok	zmanjševali	srečo,	ki	
jo	Butanci,	kot	izmerljivo	enoto	poimenujejo	'bruto	nacionalna	sre-
ča'.	Butanska	vlada	se	s	posebnimi	prijemi	poleg	dviga	BDP	in	rasti	
gospodarstva	trudi	dvigovati	občutek	sreče	med	svojim	narodom.	
Meni	se	to	sliši	izredno	zanimivo	in	v	našem	trenutnem	slovenskem	
kontekstu	prav	futuristično.	Butanci	so	postavili	ekspertno	skupino,	
ki	meri	srečo	med	ljudmi,	ki	je	povezana	in	soodvisna	od	delovanja	
celotnega	sistema	male	kraljevine	Butan,	od	delovanja	javnega	siste-
ma	vključno	z	zdravstvom,	življenjskim	standardom,	kulturnim	ži-
vljenjem,	varovanjem	okolja,	izobraževalnim	sistemom,	delovanjem	
lokalnih	skupnosti,	odnosom	med	delom	in	ostalimi	aktivnostmi	dr-
žavljanov.	Ekspertna	skupina	za	nadzor	sreče,	ki	jo	vodi	predsednik	
vlade,	temeljito	pretehta	vse	nove	zakone	s	predispozicijo	o	tem,	kako	
bodo	vplivali	na	stanje	sreče	med	državljani.	Hmm.

Če	se	iz	daljne	Azije	vrnem	v	našo	malo	Slovenijo	in	Velenje	se	mi	
zdi,	da	med	našimi	ljudmi	ni	ravno	neke	srečne	meglice,	ki	bi	po-
ganjala	rast	bruto	domačega	proizvoda.	Znano	je,	da	srečen	človek	
ustvarja	in	ustvari	več,	s	tem	pa	tudi	poveča	rast	BDP	in	posledično	
dvigne	gospodarsko	rast	in	posledično	ob	nekih	normalnih,	moral-
no	in	etično	sprejemljivih	pogojih	pospešuje	blaginjo	družbe.	Sicer	
se	država	trudi	za	pospeševanje	izločanja	srečnih	hormonov	s	pe-
stro	kulturno	ponudbo	'kao'	v	stilu	kruha	in	iger,	vendar	se	mi	zdi,	
da	nekega	porasta	občutka	sreče	med	ljudmi	ni.	Nezadovoljstvo	z	
življenjskim	standardom,	z	delovanjem	počasnega	in	neučinkovitega	
prevelikega	javnega	sistema	za	tako	mali	narod,	z	nezaposlenostjo	
…,	posplošeno	bi	rekla,	da	po	naših	krajih	lomasti	splošno	nezado-
voljstvo.	Le-to	pa	je	povezano	tudi	s	cankarjanskim	vzgojnim	vzor-
cem,	ki	ga	škodljivo	implantiramo	že	v	naše	majhne	otroke.	Torej	
kako	do	srečnejše	družbe?

Generalna	skupščina	OZN	je	julija	letos	na	predlog	Butana	brez	
glasu	proti	sprejela	resolucijo,	ki	iskanje	sreče	priznava	kot	temeljni	
cilj	človeka.	Ta	resolucija	poziva	države	članice,	naj	razvijejo	doda-
tne	ukrepe,	s	katerimi	je	lažje	povečati	srečo.	V	mesecu	novembru	je	
v	OZN	na	pobudo	Butana	potekala	splošna	razprava	o	sreči,	katere	
namen	je	spremeniti	politiko	vlad	v	smer	dobrega	počutja	in	sreče.	
K	doseganju	tega	globalnega	cilja	je	pomembna	razpredenost	obse-
žnega	mednarodnega	gibanja,	seveda	z	zavestjo	delovanja	od	global-
nega	k	lokalnemu.	

Globalizirana	trgovina	izpodriva	nastanek	lokalnega	izdelka,	ki	
ustvari	BDP.	Človek	zaradi	nezmožnosti	kreiranja	lastnega	preživetja	
postane	nesrečen.	Strokovnjaki	za	srečo	pravijo,	da	je	treba	globali-
zacijo	nadomestiti	z	lokalno	proizvodnjo.	

Resnične	zgodbe	o	vse	večji	revščini	med	našimi	ljudmi	zagotovo	ne	
prinašajo	dodatnih,	pozitivnih	točk	h	količini	bruto	nacionalne	sreče.	
Upam,	da	bodo	'modre	starešine'	naše	lokalne	skupnosti	prepoznale	
smernice	za	povečevanje	bruto	nacionalne	sreče	med	ljudmi	in	da	
blišč	decembrske	'sreče'	ne	bo	z	januarjem	čisto	ugasnil	do	konca.	

Vam	pa,	dragi	moji	bralci,	želim	v	petnajstki	veliko	zdravja,	osebne	
sreče	(pomemben	prispevek	k	bruto	nacionalni	sreči)	in	zadovoljstva.	
Lepo	se	imejte	in	uživajte	življenje!	

n



13

Naš  čas, 18. 12. 2014, bar ve:  CMYK,  stran 13

18. decembra 2014  

Izkušnja, kakršnih si želijo še več
Vsak teden se trudimo, da naše bralce in 

vsak dan poslušalce Radia Velenje seznanja-
mo z aktualnimi dogodki, življenjskimi zgod-
bami ljudi iz Šaleške doline ter tudi širšega 
okolja. To je vse prej kot enostavno, o čemer 
se lahko prepričajo vsi, ki se z novinarskim de-
lom pobliže spoznajo ob obisku naše redakci-
je. Še največkrat so med njimi mladi novinarji 
z osnovnih šol. Ti nas radi obiščejo in ni jih 
malo, ki ob odhodu niso več prepričani, »kako 
ful fajn« je biti novinar, a tudi obratno.

Minuli teden smo v naši medijski hiši gostili 
sedmošolke osnovne šole Mihe Pintarja Tole-
da Velenje, ki v tem šolskem letu obiskujejo iz-
birni predmet šolsko novinarstvo. Informacije 
o tem, kako nastaja časopis, o temah za novi-
narske prispevke in še o čem so dobile iz prve 
roke – od odgovornega urednika časopisa Bo-
risa Zakoška. »Izkušnja, kakršnih si želijo še 
več,« nam je po obisku dejala njihova mento-
rica in učiteljica Petra Seitl in nadaljevala: »Ze-
lo nam je bilo všeč, ker smo v kratkem času 
izvedle veliko o lokalnem časopisu, sama sem 
dobila dobre ideje. Zelo dobrodošla je bila za 
nas informacija, na kakšen način naj izberemo 
novice, primerne za objavo. S tem imamo obi-
čajno kar nekaj težav. Obisk v studiu Radia Ve-

lenje pa je dekleta navdušil predvsem zato, ker 
so lahko sedle pred radijski mikrofon in pre-
brale novoletno voščilo, horoskop … » 

Večina med njimi je še vztrajala, da je delo 
novinarjev zanimivo, pestro, hkrati pa so pri-
znale, da je bolj naporno, kot so pričakovale. 

Petra Seitl nam je še zaupala, da je njo razve-
selil še en »učinek« spoznavanja in ustvarjanja 
lokalnega medija – odzivnost deklet. »Običajno 
jih moram drezati, da napišejo prispevke za šol-
ski časopis. Tokrat so to storile same brez tega.«

n Tp

TANJA 
ŽAGAR
Tanja Žagar je že 
peto leto zapored prejela nagrado 
bralcev revije Vikend - Gong popular-
nosti v kategoriji najbolj priljubljena 
pevka/pevec v Sloveniji za leto 
2014. 
Tanja, ki letos obeležuje že 18. leto 
glasbenega ustvarjanja in 9. leto 
samostojne poti, v novem letu pri-
pravlja novi album, njen že peti.

ELEFANT
Skupina Elefant je bila poleti in 
jeseni ves čas aktivna in je pridno 
snemala. Tako jih le še malo loči do 
njihovega prvenca. Po korakih, a 
zanesljivo stopajo proti cilju, v teh 
dneh pa predstavljajo že svojo šesto 
studijsko skladbo Če bi vedel.

CANTEMUS
Vokalna skupina Cantemus beleži 
že štirinajst let svojega glasbenega 
ustvarjanja. Ob tej priložnosti bodo 

22. decembra 
v Domu II. 
slovenskega 
tabora v Žalcu 

pripravili koncert, na katerem bo kot 
gost nastopila tudi vokalna skupina 
Sonus.

BRIGITA ŠULER
Tik pred romantičnimi božičnimi pra-
zniki Brigita Šuler na radijske postaje 
pošilja novo skladbo z naslovom Ti si 
mi vse. Pesem je kot nalašč za pred-
božični čas, ko je pred nakupovalno 
mrzlico ljudem smiselno povedati, da 
je najpomembnejše darilo v tem času 
ljubezen in prijateljstvo.

2 CELLOS
Hrvaško-slovenski duet 2Cellos je 
napovedal izid tretjega studijskega 
albuma. Izšel bo 27. januarja pri-
hodnje leto, njegov naslov pa bo 
Celloverse. Na njem bo trinajst novih 
pesmi, do izida albuma pa 2 Cellos 
predstavljata nov video s predelavo 
Stingove uspešnice Shape of My 
Heart.

Glasbene novičke • Glasbene novičke • Glasbene novičke

LESTVICA DOMAČE GLASBE
Vsako nedeljo ob 17.30 na Radiu Velenje  

in vsak četrtek v tedniku Naš čas

1. BOŽIČNI ZBORČEK – Božični čas

2. BISERI – V sneg zapisal spet bom tvoje ime

3. GOLTE – Prihajamo za praznike

4. RUBIN – Božična želja

5. ANSAMBEL ROBERTA ZUPANA – Po praznikih diši 

6. ALPSKI KVINTET – Zunaj tiho sneži 

7. PEGAZ – Božiček zamuja 

8. GAŠPERJI – Snežna pravljica

9. IGOR IN ZLATI ZVOKI – Novoletni dan

10. NOVI SPOMINI & MAMA MANKA – Sneg je

... več na www.radiovelenje.com

PESEM TEDNA NA RADIU VELENJE
Izbor poteka vsako soboto ob 9.35 uri. Zmagovalno skladbo pa lahko sli-
šite v programu Radia Velenje dvakrat dnevno: po poročilih ob 9.30 in po 
poročilih ob 14.30. 

1. COLONIA – Crveni ruž 
2. PETER LOVŠIN – Moj pogled 
na svet 
3. AC/DC – Rock The Blues 
Away
 
Priljubljena hrvaška skupina 
Colonia nadaljuje ustvarjanje 
prepoznavnih plesnih ritmov. 
Z novim singlom Crveni ruž 
se bo 16. januarja že drugič 
predstavila tudi na Zagrebškem 
festivalu. Glasbo in aranžma 
je napisal ustanovitelj skupine 
Boris Đurđević, besedilo pa je 
delo njegove žene Valerije. Pesem je že drugi singl po skladbi Feniks, ki se 
bo uvrstil na prihajajoči 12. studijski album, katerega izid je napovedan 
maja prihodnje leto.

Bryan Adams 
navdušil v Stožicah

Kanadski rocker Bryan Adams se 
je v nedeljo, 14. decembra, v okvi-
ru turneje ob 30. obletnici izida al-
buma Reckless, njegovega četrtega 
studijskega in hkrati najuspešnej-
šega albuma, po osmih letih vno-
vič vrnil v Slovenijo. Nastopil je v 
Areni Stožice ter navdušenemu ob-
činstvu priredil nepozabno dožive-

tje. 55-letni Kanadčan se je na od-
ru pojavil oblečen povsem v črno, z 
istim šarmom in raskavimi glasom 
ter podobno frizuro kot takrat leta 
1984, a z nekaj več briljantine v la-
seh. Udarne uspešnice, kot so Run 
to You, Kids Wanna Rock in She's 
Only Happy When She's Dancin' 
so se izmenjevale s počasnejšimi 
skladbami Please Forgive Me, It's 
Only Love, Cloud No. 9 ter All For 
Love. Slednjo je Adams odpel kot 
zadnjo v dodatku, h kateremu ga 
je priklicalo navdušeno občinstvo.

Bob Dylan priredil 
klasike Franka 
Sinatre

Bob Dylan je po več mesecih go-
voric razkril podrobnosti o priha-
jajočem albumu Shadows In The 
Night, ki bo izšel februarja priho-
dnje leto, na njem pa bodo njegove 
interpretacije klasik Franka Sinatre. 
Dylan bo ponudil svoje različice po-
pularnih pesmi, ki so večinoma iz 

40. let prejšnjega stoletja, izvajal pa 
jih je Sinatra pa tudi drugi glasbe-
niki, kot so Yves Montand, Serge 
Gainsbourg in Edith Piaf. Skladbe, 
narejene za bigbandovske aranžma-
je, je Dylan posnel skupaj s svojo 
petčlansko zasedbo brez uporabe 
posebnih studijskih naprav. Na plo-
šči bo deset skladb, med njimi tu-
di klasike Autumn Leaves, Some 
Enchanted Evening, The Night We 
Called It A Day in I'm A Fool To 
Want You. To bo sicer 36. Dylanov 

studijski album, zadnjega z naslo-
vom Tempest je izdal leta 2012. Al-
bum bo po napovedih založbe Co-
lumbia Records izšel 2. februarja v 
Evropi in 3. februarja v ZDA.

Šank rock stopili 
pred novinarje  

Da so Šank rock ponovno skupaj, 
je završalo že pred meseci, ko so se 
predstavili na prireditvi Pivo in cve-
tje v Laškem. Pred kratkim so v pre-
novljeni zasedbi predstavili tudi no-
vo skladbo s pomenljivim naslovom 
Restart in pred medije stopili v novi 
zasedbi: Matjaž Jelen (vokal), Bor 
Zuljan (kitara), Cveto Polak (bas 
kitara), Roman Ratej (bobni) in Sa-
šo Gačnik – Svarogov (klaviature).  
Šank rock je enostavno bend, ki je 
sposoben preživeti marsikaj, in ko 
so se po nekaj letih Matjaž, Bor in 
Cveto ponovno srečali, so nemudo-

ma začutili, da je to tisto pravo. Ti-
sti Šank rock, ki ga želijo njihovi fa-
ni, in tisti Šank rock, ki ga želijo sa-
mi. V bend so povabili še bobnarja 
in klaviaturista, ki sta se z veseljem 
odzvala. Šank rock so legende in v 
našem prostoru edinstvena blagov-
na znamka, ki je preživela in nav-
duševala že generacije. In zgodbe 
še ni konec. Prva priložnost, da jim 
prisluhnete v živo, je veliki božič-
no-novoletni koncert, ki bo v sobo-
to, 27. decembra, v Rdeči dvorani v 
Velenju. Poleg Šank rocka bodo na 
odru stali še San di Ego, velenjska 
pevka Anu ter prav tako velenjska 
skupina Big Addiction.

Novi album Alenke 
Godec je tu

Alenka Godec je ta teden doča-
kala izid novega albuma, ki že z na-
slovom S kotički ust navzgor lepo 
opiše njegovo vsebino. Album pri-
naša dvanajst novih skladb, med nji-
mi tudi aktualni single Kličem te. 
Skladbe so Alenki pisane na kožo, 
kar se čuti v vsaki odpeti noti. Po-
leg njenega izvrstnega vokala lah-

ko na kitarah slišite Janija Haceta, 
ki je poskrbel tudi za aranžmaje in 
produkcijo celotnega albuma, Anjo 
Baš, ki je odpela spremljevalne vo-
kale, Davida Morgana na bobnih, 
Mirana Juvana na klavirju, Igorja 
Matkoviča na trobenti ter še neka-
tere druge glasbenike, ki so tako ali 
drugače popestrili skladbe. Z Jani-
jem Hacetom je Alenka sodelovala 
že pri obeh ploščah slovenskih pri-
redb So najlepše pesmi že napisane. 
Tokrat pa se Jani poleg vloge produ-
centa, aranžerja in inštrumentalista 
predstavi tudi kot avtor skladb – na 
plošči je kar šest njegovih.

30 največjih 
zaslužkarjev med 
glasbeniki

49-letni Dr. Dre je po podatkih 
revije Forbes v zadnjih dvanajstih 
mesecih zaslužil kar 620 milijonov 
dolarjev (498 milijonov evrov). S 

tem zneskom z naskokom zaseda 
prvo mesto Forbesove lestvice naj-
večjih zaslužkarjev med glasbenki. 
Sam je namreč zaslužil skoraj toli-
ko kot drugih devet najvišje uvršče-
nih glasbenikov skupaj. Na drugem 
mestu je r'n'b diva Beyonce, ki je 
zaslužila 115 milijonov dolarjev (92 
milijonov evrov), in s tem postala 
tudi najbolje plačana glasbenica le-
ta. Sledijo stari mački The Eagles, 
Bon Jovi in Bruce Springsteen. Pri 
Forbesu so upoštevali zaslužek, ki 
so ga glasbeniki zaslužili na turneji, 
od prodaje plošč, spominskih izdel-
kov z njihovo podobo in reklamni-
mi pogodbami. Lani je bila najbolje 
plačana glasbenica s 125 milijoni 
dolarjev nasploh Madonna, ki pa se 
letos ni uvrstila v prvo trideseterico.

Utrinek s srečanja z odgovornim urednikom Našega časa Borisom Zakoškom
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Premalo jih je
Vse bolj je jasno, zakaj je 
Miklavž tudi letos obda-
ril predvsem mlade. To-
liko šib, da bi »obdaril« 
odrasle, nima.

Se bo izšlo?
Vlada popušča, odšteva 
in sešteva. Res nas zani-
ma, ali se ji bo račun iz-
šel. Ali pa bodo spet za 
pomoč »zaprosili« drža-
vljane. Stiskanje je še ve-
dno najbolj učinkovito.

Pod streho
V Šoštanju bodo s posta-
vitvijo novega vrtca rešili 
veliko težav. Vsi vrtičkar-
ji bodo pod eno streho, 
pod streho dosedanjih 
vrtcev pa bodo spravi-
li kulturo, društva in še 
nekatere občane, ki so 
potrebni strehe nad gla-
vo. Res veliko zadetkov 
na en mah.

Vsako drevo šteje
Narava je uničila veli-
ko dreves v naših gozdo-
vih, a marsikje so ljudje 
že stopili skupaj in sadi-
jo nova in urejajo nove 
gozdove. Pri tem se nika-
kor ni bati, da vsaj tisti, 
ki so sadili drevesa, za-
radi gozdov ne bi videli 
dreves.

Krvodajalska
Pri krvodajalstvu se še 
posebno izkazuje, da kri 
ni voda.

Moč glasu
Še vedno velja, da dober 
glas seže v deveto vas. A 
glasov mnogih poslancev 
še mnogi njihovi kolegi 
ne slišijo.

Alergija
Gostinci bodo morali go-
ste opozarjati na alerge-
ne sestavine jedi. Vlada 
pri pisanju zakonov in 
drugih predpisov nič ne 
zanima, na kaj so aler-
gični ljudje.

Srečen konec
Bolj ko se leto bliža kon-
cu, bolj smo veseli. A pri 
nas je še veliko stvari, 
ob katerih koncu bi bili 
še bolj veseli.

Črni preblisk
Manj ko je zaposlenih, 
manj imajo ustrezne 
službe skrbi za varnost 
zaposlenih. Pa lahko še 
koga odpustijo.

⏫ »Čuj, Joc, kolikokrat si že pomagal postavljati jelko na Titovem trgu?« Vprašanje, ki 
ga je na Jožeta Pečečnika med gretjem s pomočjo zdravilnega napitka postavil občinar 

Tone Brodnik. »Saj veš, da sem že veteran, ti pa nič ne zaostajaš. Ducat let sva tukaj, ko 
postavljamo jelko in mlaj. Še dobro, da nam zadnja leta pomaga dvigalo. Tudi mi, udarniki 
iz Šentilja, se staramo, mladi pa niso preveč navdušeni nad dviganjem težkih smrek na 
star način, ročno,« je odgovoril Joc. Tone je najprej modro molčal, gledal mladeniča, ki je 
upravljal veliko dvigalo s pomočjo sodobne tehnike, potem pa dodal: »Drži, a obvladajo vse, 
kar se gumbov in tehnike tiče. V tem jim pa mi nismo konkurenca.« 

⏫ »Človek mora tudi sam kaj narediti, da se 
mu posveti. Čakati druge, da mu posvetijo, 

je najslabše,« se je nasmejal Peter Radoja, ko 
smo ga pred občinski stavbo v Šoštanju »zalotili« 
pri nameščanju lučk. Vajeni smo ga, da stoji 
na kakem odru pod žarometi ali za kakšno 
govornico pred mikrofonom, s »šraufencigerjem« 
in »faznpriferjem« v roki pa še ne. »Bo svetilo. 
Vsekakor. Šoštanj je le mesto svetlobe, a ne?« 

⏫ Trije od glavnih šmarških vinarjev (z leve proti desni): Mihael Fajfar (sedanji predsednik 
Društva vinogradnikov Šmartno ob Paki, vnovični kletar leta), Alojz Slemenšek in Peter 

Krajnc (prejšnji predsednik omenjenega društva), si imajo vedno kaj povedati, ko se 
srečajo, saj v Šmartnem ob Paki takih in drugačnih aktualnih informacij nikoli 
ne manjka. Miha Alojzu in Petru: »Še dobro, da »faušija« ne gori! Bi imeli v 
občini premalo gasilcev. Toda če se bomo vinogradniki tako »ribali« med seboj 
in si imeli za hrbti toliko povedati, potem adijo društvo in dobro vino. Bo pač 
spet zmagal »špricar« namiznega Veselega Martina ali Urbana.«

Snubitev, ki se 
zruši na hišo

Zaljubljenec	iz	mesta	Ijsselstein	
na	Nizozemskem	se	je	odločil	v	
snubitev	svojega	dekleta	vložiti	ve-
liko	truda.	Odločil	se	je,	da	bo	iz-
branko	presenetil	tako,	da	se	bo	iz	
žerjava	spustil	pred	njeno	
okno,	ji	zapel	pesem	in	
jo	vprašal,	ali	bi	se	po-
ročila	z	njim.	Ko	se	je	
lotil	konkretizacije,	pa	je	

žerjav	postavil	na	takšno	mesto,	da	
se	je	roka	žerjava	začela	nagibati	
in	je	naposled	padla	na	streho	hiše	
njegove	izbranke.	Zaradi	poškodo-
vane	strehe	stavbe	so	morali	eva-
kuirati	vse	stanovalce	te	stavbe	in	
dveh	sosednjih,	a	razen	premoženj-
ske	škode	hujših	posledic	nesreča	
ni	imela.	In	najpomembneje:	kljub	
nerodni	izvedbi	je	bilo	dekle	nad	
snubitvijo	navdušeno	–	medtem	ko	
delavci	obnavljajo	streho	hiše,	za-
ljubljenca	svojo	zaroko	praznujeta	
v	Parizu.

Avtomat s 
tehnologijo 
prepoznavanja 
obrazov

V	Veliki	Britaniji	so	predstavili	pr-
vi	prodajni	avtomat	s	tehnologijo	
prepoznavanja	obrazov,	imenovan	
Luce	X2	Touch	TV.	Če	bo	v	pri-
hodnosti	sprejet	v	širšo	uporabo,	
kupovanje	prigrizkov	očitno	ne	bo	
več	anonimno	dejanje.	Novi	avto-
mat	bo	namreč	o	kupcu	vedel	do-
volj,	da	bo	odločil,	ali	ste	si	zasluži-
li	obrok	ali	pa	vaše	telesno	stanje	
zanj	ni	primerno	–	do	odločitve	

bo	prišel	na	podlagi	va-
še	starosti,	zdravstvene	
datoteke,	preteklih	na-

k u - pov	in	priporočil	o	prehra-
ni.	Fitnesi	naj	bi	namreč	podatke	o	
svojih	vadečih	povezali	z	avtoma-

tom	in	dosegli,	da	ljudje,	ki	bi	se	
morali	držati	diet,	ne	bi	mogli	kupi-
ti	nezdravih	prigrizkov.	Bolnišnice	
in	zdravstveni	domovi	naj	bi	lahko	
posredovali	svoje	podatke	in	poskr-
beli,	da	na	primer	diabetiki	ne	bi	
mogli	kupovati	izdelkov,	ki	vsebuje-
jo	sladkor.	Premladim	bi	se	prepo-

vedalo	tudi	kupovanje	cigaret.	Ne-
mudoma	so	se	oglasili	kritiki	pro-
jekta,	ki	opozarjajo,	da	gre	za	hudo	
kršenje	pravic	potrošnikov,	posebej	
zaradi	možnosti	svobodne	izbire	in	
razkrivanja	osebnih	podatkov.	»Saj	
ne	mislimo	vohuniti	za	vami,«	pa	
dodaja	David	Wilson,	direktor	pri	
Smart	Vend	Solutions.

Na voljo vstopnice 
za pesem 
Evrovozije na 
Dunaju

Od	začetka	tega	tedna	so	na	vo-
ljo	vstopnice	za	60.	izbor	za	pesem	
Evrovizije,	ki	bo	maja	potekal	na	
Dunaju.	Skupaj	je	na	voljo	100	ti-

soč	vstopnic	za	različne	prireditve,	
ki	bodo	potekale	v	okviru	največje-
ga	glasbenega	tekmovanja	v	Evropi.	
Obiskovalci	se	bodo	namreč	lahko	
poleg	treh	televizijskih	šovov,	dveh	
polfinalnih	izborov	in	finala	ude-
ležili	tudi	šestih	drugih	prireditev,	
kot	so	polfinalni	izbori	za	žirijo	ter	
popoldanski	družinski	šov.	Cena	za	
vstopnice	se	giblje	med	14	in	390	
evri	in	je	odvisna	od	sedeža	in	vrste	
glasbene	prireditve.	

Mis sveta je 
Južnoafričanka

Minuli	vikend	so	v	Londonu	okro-
nali	novo	mis	sveta	–	naziv	je	pripa-
del	Južnoafričanki	Rolene	Strauss,	
prva	spremljevalka	je	postala	ma-
džarska	mis	Edina	Kulcsar,	druga	
spremljevalka	pa	mis	ZDA	Eliza-
beth	Safrit.	Krono	je	22-letni	zma-
govalki	predala	lanska	zmagovalka	
Megan	Young	s	Filipinov.	Slovenijo	
je	zastopala	20-letna	Julija	Bizjak	iz	
Lesc,	ki	se	ji	ni	uspelo	uvrstiti	med	
25	najlepših	Zemljank.	

Preveč navezana 
na svojega 
moškega?

Znanstveniki	ugotavljajo,	da	je	v	
zvezah	vedno	več	primerov,	ko	se	
ženska	preveč	naveže	na	svojega	
moškega.	Kot	dodajajo,	so	lahko	de-

janja,	ki	izhajajo	iz	takšnega	razmi-
šljanja,	pogubna	za	zvezo.	Najbolj	
očitni	pokazatelji	za	očitno	preveli-
ko	navezanost	so	prevelika	osredo-
točenost	nanj,	občutek	depresivno-
sti	v	času	njegove	odsotnosti,	priča-
kovanje	po	nenehnem	kontaktu,	lju-
bosumnost,	prehitevanje	dogodkov	
in	prepogost	jok	na	njegovih	rame-
nih.	Čeprav	je	torej	navezanost	na	
dragega	nekaj	izjemno	dragocene-
ga,	zna	biti	tudi	nevarna.	»Zavedati	
se	morate,	da	ne	morete	biti	ves	čas	
z	njim,	in	naučiti	se	morate	postati	
srečni,	tudi	kadar	ga	ni	zraven	vas,«	
pravijo	strokovnjaki.	

okno, ji zapel pesem in
jo vprašal, ali bi se po-
ročila z njim. Ko se je
lotil konkretizacije, pa je

Luce X2 Touch
hodnosti sprejet
kupovanje
več anonimno
mat bo namreč
volj, da bo
li obrok ali
zanj ni primerno

k u - pov
ni. Fitnesi
svojih vadečih
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Velenje, 11. decembra – Pot na Velenjski 
grad je v teh dneh čarobna, kar velja tudi za 
atrij, kjer se bo do konca leta zvrstil še niz 
dogodkov. V četrtek popoldne so v njem 
pripravili odprtje dveh prazničnih razstav. 
Razstavo Jaslice, ki ima v Muzeju že dol-
goletno tradicijo, so tudi tokrat pripravili 
sodelavci Muzeja Velenje. Razstavo so tudi 
letos dopolnili s pregledno razstavo Dru-
štva šaleških likovnikov. Ta ima tokrat dva 
dela; v notranjem prostoru muzeja se pred-
stavljajo slikarji in delno keramiki, razstavo 
pa so poimenovali »Pisano slovo od leta«. 
V atriju Velenjskega gradu pa so razstavo z 
naslovom »Lučke za srečo« postavili člani 
skupine Gambatte. Ustvarili so veliko kera-
mičnih svečnikov, ki v soju majhnih lučk 
delujejo kot praznični privid. Na pregledni 
razstavi tokrat sodeluje 49 članov društva, 
razstavljajo pa 77 del.

Atrij Velenjskega gradu je ob odprtju 
obeh razstav poln obiskovalcev. Veliko je 
bilo družin, saj so otvoritev z nastopom 

popestrili mali pevci zborčka Ringaraja iz 
vrtca Tinkara in velenjski skavti, ki so pred-
stavili pomen luči miru, s katero bodo letos 
zbirali sredstva za pomoč akciji »Botrstvo«. 
Zbrane je nagovorila tudi direktorica Muze-
ja Velenje Mojca Ževart. Po odprtju razstav 
nam je povedala: »Jaslice so na Velenjskem 
gradu vsako leto nekoliko drugačne. Sode-
lavci, ki jih pripravljajo, se vedno potrudijo, 
da božično zgodbo predstavijo drugače, da 
vedno znova pokažejo kaj novega in s tem 

tudi presenetijo naše 
obiskovalce. Pripra-
ve na postavitev raz-
stave so se začele že 
konec oktobra, saj je 
poleg osnovne ideje 
treba pripraviti veli-
ko materiala. Sode-
lavci, ki postavljajo 
jaslice, so ročno 
zelo spretni in teh-

nično podkovani,« je poudarila. 
Jaslice so tudi letos osvetljene, v 
enem delu prikazujejo avtentič-
no Betlehemsko okolje, zato je v 
njem veliko peska, v drugem pa 
slovensko pokrajino. »Ob ogledu 
si mora vsakdo ustvariti lastno 
interpretacijo, želimo pa si, da se 
bodo obiskovalci ob njih prijetno 
počutili,« še doda sogovornica. 
Po tradiciji bodo razstavo, ki bo 
na ogled do konca prvega tedna v 

januarju, pripravljali praznične koncerte. 
Začeli se bodo to soboto ob 18. uri, končali 
pa na prvo januarsko nedeljo. 

n bš

Jaslice, umetnine in praznična pesem

Letošnje jaslice so postavljene v istem prostoru 
kot lani, tema pa je drugačna. Tokrat so ustvarili 

avtentično betlehemsko okolje, v delu razstave pa 
tudi tipično slovensko pokrajino.

Atrij gradu je bil med odprtjem razstave poln. Mali pevci iz vrtca Tinkara in velenjski skavti 
so pripravili praznično obarvan program.

V decembru je Muzej Velenje, tako 
kot ves čas med letom, odprt vsak dan, 
razen ob ponedeljkih, med 10. in 18. 
uro. Odpiralni čas Velenjskega gradu, 
Muzeja usnjarstva na Slovenskem in 
Hiše mineralov bodo prilagodili samo 
24. in 31. decembra, ko si bodo obi-
skovalci lahko muzejske in galerijske 
zbirke ogledali med 10. in 15. uro.

Na Velenjskem gradu na 
ogled letošnja razstava 
jaslic – Dopolnjuje jo 
razstava del šaleških 
likovnikov

Velenje, 12. decembra – V petek 
popoldne je na prepolno velenj-
sko promenado prispel še eden 
od treh pravljičnih mož. Dedka 
Mraza je pričakala velika mno-
žica, otroci so, da bi kaj 
videli, med 
njegovim pri-
hodom nanj 
nestrpno čaka-
li tudi na »štu-
parami« svojih 
staršev. Med 
čakanjem jim 
je čas že krajšal 
Ribič Pepe, ki ni 
le dober pripove-
dovalec, ampak 
t u d i  o d l i č e n 
risar. Pozdravila 
jih je tudi babica 
Zima, a največje 
veselje se je na 
prizorišču razvilo, 
ko so glasni bobni 
napovedali, da pri-

haja dobri mož, ki bo tudi letos s 
pomočjo Medobčinske zveze pri-
jateljev mladine Velenje poskrbel, 
da bodo obdarjeni vsi otroci. 

Po tem, ko se je dedek 

Mraz do garažne 
hiše na promena-
di počasi pripe-
ljal z majhnim 
avtomobi lčk -
om, ki mu lah-
ko rečemo kar 
»dedamobil«, se 
je povzpel do 
odra na strehi. 
Otroci so bili 
veseli njego-
vega smeha in 
toplih besed, 
pozdravil pa 
jih je tudi 

župan Bojan Kontič. Ta 

je poskrbel tudi za topel čaj, ki 
so ga delili obiskovalcem. Med 
petjem in plesom na odru so uži-
vali tudi vsi pod njim, čeprav se je 
mnogim zdelo, da je oder previ-
soko. Potem, ko se je dedek Mraz 
še enkrat peš pomešal med svoje 
male oboževalce, se je odpravil k 
počitku. Že od ponedeljka dalje 
je namreč zelo zaseden. Samo v 
sklopu prireditev »Veseli decem-
ber bo do 22. decembra opravil 
24 obiskov krajevnih skupnosti 
in mestnih četrti. Gostijo ga ne 
le v domovih kulture v vseh treh 

občinah, ampak tudi v številnih 
domovih krajanov. Povsod je za 
otroke od 3. do 6. leta starosti – 
obdaril jih bo več kot 2.000 – pri-
pravil enako darilo; v njem je žoga, 
lepa otroška knjiga, zgoščenka in 
sladica. Še preden otroci dobijo 
darilo, uživajo tudi v predstavi. 
Tokrat potekajo tri različne pred-
stave; Gledališka skupina Pra-
vljični dotik iz Šoštanja nastopa 
s predstavo Zvezdica zaspanka; 
lutkovna skupina as Vrtca Velenje 
predstavlja zgodbo o sneženem 
možu, ki išče sneženo ženo; KUD 

Škale pa uprizarja pravljico o belih 
zobkih. 

Na MZPM Velenje so nam pove-
dali, da bo dedek Mraz obiskal 
tudi vse šole in vrtce, številne zavo-
de in podjetja. Do konca leta bo 
opravil vsaj 100 obiskov, zadnjega 
na silvestrovo, ko bo ob 18. uri na 
Titovem trgu še zadnjič pozdravil 
»svoje« malčke. In potem se bo za 
leto dni poslovil. 

n bš, foto: Edita Fric

Letos so otroci dedka Mraza prvič pričakali na velenjski promenadi. Bila je nabito polna, 
dobri dedek pa jim je obljubil, da bo do konca leta obiskal in obdaril prav vse.

Velenje, 12. decembra – Festival Velenje 
je v petek pripravil tradicionalni praznični 
sejem. Tokrat so ga prvič izvedli na preno-
vljeni promenadi, stojnice pa so postavili ob 
stavbi sodišča do mostu čez reko Pako. Na 
sejmu se je letos s svojimi izdelki umetne 
obrti in številnimi dobrotami, ki pridejo prav 

v prazničnem času, predstavilo več kot 40 raz-
stavljalcev iz vseh koncev Slovenije. Ponudba 
je bila bogata, obisk obetven. Dan kasneje, v 
soboto, so na Cankarjevi ulici pripravili še 
praznični bolšji sejem.

n bš

Praznična darila in dobrote 
prvič na promenadi

Dedek Mraz že razveseljuje
Pravljični mož je v Šaleško dolino prispel 
z »dedamobilom« – Pričakali so ga številni 
otroci – Do konca leta bo opravil vsaj 100 
obiskov 
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Bele Vode – Letošnje leto se poča-
si poslavlja in spodobi se, da se od 
njega poslovimo v prazničnem 
ozračju in krogu prijateljev. V Belih 
Vodah so se to soboto poveselili 
upokojenci. Srečanje so si pripravili 
v okrašeni dvorani v OŠ Bele Vode.

Vera Završnik, predsednica PO 
DU Bele Vode, se je zahvalila vsem, 
ki so pošteno zavihali rokave ali 
finančno podprli zaključek, spre-
govorila pa tudi o nalogah, ki so 
jih v društvu uresničili v tem letu. S 
ponosom je omenila kegljače, ki so 

se na tekmovanjih še posebej izka-
zali, in poudarila, da se je večina 
članov društva uspešno vključevala 
tudi v aktivnosti kulturnega društva 
Vulkan in prispevala k uresničeva-
nju njegovih načrtov. Janko Zelcer, 
predsednika DU Šoštanj, ki se je 
udeležil srečanja, pa je predstavil 
načrte za prihodnje leto.

Sledilo je zabavno kramljanje s 
sokrajani in prijatelji ob prijetni 

glasbi in dan se je vse prehitro 
prevesil globoko v večer. Vsi bodo 
srečanje zagotovo ohranili v lepem 
spominu.

Izola - V hotelu Delfin v Izoli so 
potekale ustvarjalne delavnice za 
člane društev upokojencev iz vse 

Slovenije. Izdelovali smo košarice, 
opletali steklenice, izdelovali milo, 
šopke rož iz krep papirja, dekora-
tivne krožnike, ogrlice iz papirja in 
makrameje, voščilnice ... Iz Šale-
ške pokrajinske zveze se je delavnic 
udeležilo 18 članov iz petih društev. 

Podkraj, 12. decembra – V KS 
Podkraj so se v petek na tradicional-
nem srečanju zbrali starejši krajani 
in krajanke Podkraja. Na prijetno 
druženje jih je povabil pododbor 
velenjskega društva upokojencev 
iz kraja, zbrane pa je prva nagovo-

rila predsednica pododbora Ema 
Meh. Zbranim se je zahvalila za vse 
opravljeno delo in športne dosež-
ke, ki jih v iztekajočem se letu ni 
bilo malo. Društvo upokojencev 
krajevne skupnosti Podkraj je tre-
nutno najbolj aktivno društvo v 
tej krajevni skupnosti. Navzoče je 
pozdravil tudi predsednik krajevne 
skupnosti Jože Drobež. Zahvalil se 
jim je za vzdrževanje okolice toplo-

tne podpostaje, kjer je sedež krajev-
ne skupnosti. Srečanje, ki se ga je 
udeležilo blizu 50 upokojencev, se 
je po večerji nadaljevalo s plesom 
in glasbo vse do poznih nočnih ur. 
 Bojana Špegel, Barbara 

Peternel, Jani Hrovat

Ustvarjalne delavnice
in srečanja upokojencev

Srečanje upokojencev KS Podkraj je tudi tokrat minilo v 
prijetnem ozračju. Del vesele družbe ...

Milena Krstič - Planinc

Šoštanj – Gasilci. Junaki. Vedno 
pripravljeni pomagati, stopiti na 
stran tistega v nesreči. Ni važno vre-
me, ni važna ura ... Nič ni pomemb-
no. Pomembni so drugi. Tokrat 
pomoč potrebuje njihov znanec, 
prijatelj. Klemnu (Emču) Mikeku 
bodo namenili izkupiček od proda-
je koledarja, za katerega so se ravno 
pripravljali na fotografiranje, ko se 
mu je zgodila nesreča.

Boštjan Škrbot, Dani Slemenšek, 
Sebastjan Pečečnik, Vojko Bri-
cman, Milan Roškar, Beno Ovčar, 
Marko Vertačnik, Mario Boj in Aleš 
Švarc so člani desetine B šoštanj-
skih gasilcev in občinski prvaki, ki 
so se odločili, da bodo ob koncu 
leta izdali koledar in izkupiček od 
prodaje namenili nakupu enotnih 
oblačil. Obrnilo pa se je drugače.

Ko so bili že vsi zbrani za fotogra-
firanje, se je oglasil pozivnik z izpi-
som: »Nesreča v gozdu, Skorno pri 
Šoštanju 28.« Niso se obotavljali, 
takoj so se odpravili na intervenci-
jo. »Težko je, kadar se komu zgodi 
nesreča, še težje pa, če ga poznaš, 

če ti je blizu,« pripovedujejo.
V nesreči se je namreč težko 

poškodoval njihov prijatelj, zna-
nec - Emč, ki je vseskozi s srcem 
delal in garal na domači kmetiji. 
»Naenkrat pa postal invalid,« pravi 
Boštjan Škrbot. »Poškodbe, ki jih 
je utrpel, ko je nanj pri podiranju 
padlo drevo, so bile zelo hude in 
samo hitri in strokovni pomoči se 
moramo zahvaliti, da je nesrečo, 
kljub temu da je bil sedemnajst dni 
v komi, preživel. Žal pa ne brez 
posledic. Amputirati so mu morali 
desno nogo.«

Emč, ki je trdo, predvsem pa s 
srcem delal in garal na domači 
kmetiji, je naenkrat postal invalid, 
ki bo potreboval protezo, da mu bo 
poskušala nadomestiti izgubljeno 
nogo.

»Naključje je hotelo, da je bila 
naša desetina zaradi fotografiranja 
za koledar v gasilskem domu, da 
smo se lahko hitro odpravili na 
pomoč, ni pa naključje, da smo 
se vsi skupaj v en glas odločili, da 
bomo sredstva od prodanih kole-
darjev v celoti namenili družini 
Mikek za pomoč pri njegovem 

nadaljnjem zdravljenju.«
Koledarji po ceni 10 evrov so 

na voljo pri vseh članih desetine 
B, koledar pa je vsako dopoldne 
možno kupiti tudi v gasilskem 

domu Šoštanj ali pa ga naročiti 
po elektronski pošti pgd.sostanj@
gmail.com.



Gasilci za prijatelja 
Proteza za Emča namesto oblek zase

Desetina B bo izkupiček od koledarja namenila Emču.

Mladi gasilci 
zaključili 
uspešno leto

Velenje, 13. decembra – Delo mla-
dih šaleških gasilcev je bilo v izteka-
jočem se letu zelo uspešno. Za nagra-
do pri delu mladih in mentorjev je 
mladinska komisija GZ Šaleške 
doline v sodelovanju s PGD Pesje 
minuli vikend pripravila zaključek 
za vso gasilsko mladino. V petek si 
je osemdeset mladincev in mladink 
ter pripravnikov in pripravnic ogle-
dalo film in se razvajalo ob pokovki. 
V soboto pa je kar sto pionirjev in 

pionirk obiskal dedek Mraz, jim pri-
nesel sladka darilca ter poskrbel, da 
so si ogledali čudovito risanko.       

Mladinska komisija gasilske zveze Šaleške doline je ob 
koncu tedna pripravila zaključek za vse mlade gasilce iz 

doline. Obiskal jih je tudi dedek Mraz. 

Želimo vam čarobne praznike 
in srečno novo leto 2015.
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Za srečo je potrebno zelo malo. Dovolj je že, da podarimo iskren nasmeh, 
prijazno besedo in pozornost, ki pride iz srca.

Leto sklenili z bovlingom
Bele Vode – Letošnje leto KŠD Vulkan je bilo aktivno, zabavno, produktiv-

no, družabno in predvsem zelo uspešno. Opravljenih je bilo veliko nalog, o 
katerih smo pisali že med letom. Nazadnje smo kožuhali koruzo, pekli kostanj 
in polagali tlakovce na ruskem kegljišču. V decembru nas je obiskal Miklavž, 
otroci pa so ustvarjali v božičnem ozračju, na kreativni delavnici smo si naredili 
adventne venčke. Ponosni na svoje opravljeno delo in dosežke, ki so nastali 
ob pomoči naših zvestih in pridnih članov, smo v soboto, 6. decembra, zanje 
pripravili tradicionalno zaključno zabavo z bovlingom v Celju, temu pa je sle-
dila večerja s plesom na Gomilskem. Pozdraviti nas je tudi Miklavž s svojimi 
tokrat zelo zapeljivimi spremljevalkami. Ni manjkalo smeha, družabnih iger, 
plesa in druženja.

 KŠD Vulkan 
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Milena Krstič - Planinc

Velenje - Natalija Petrič v Mestni 
občini Velenje bdi nad prostoži-
večimi brezdomnimi živalmi. Za 
to delo je treba imeti rad živali. 
Natalija jih ima zelo. Doma ima 
muco, stara je že sedemnajst let. 
Brezdomko je z dvorišča prinesla 
hči in postala je pravi hišni lju-
bljenček. 

Delo, ki ga opravlja, je hvaležno, 
pravi. »Ker veš, da pomagaš živa-
lim, ki si same ne morejo.« A nje-
no delo traja 24 ur na dan. »Živali 
ne poznajo ne dneva, ne ure, ne 
mojega dopusta.«

Velikokrat je 
tudi žalostno. 
»Nekateri si 
nabav i j o 
žival, ne 
da bi raz-
mišljali, 
da je to 
v e l i k a 
skrb. Ko 
to ugotovi-
jo, pa žival 
pogosto pristane 
na ulici. Tudi za te 
živali potem poskrbimo mi.«

Največ je muc. Kužkov je vsako 
leto manj. Letos so imeli v zave-
tišču samo tri. Kužki so namreč 
»čipirani« in lastnike običajno 
ugotovijo. V Velenju imajo tudi 
mestni redarji čitalec čipov. »Če 
se psu lahko približajo, če ni pre-
hud, brez težav ugotovijo lastnika. 
Če psa ne prevzamejo, ga damo v 
zavetišče, saj ga na ulici ne smemo 

pustiti.« Če je lastnik znan, stro-
ške zavetišča in oskrbo, vključno 
s prevozom do Dramelj, plača ta.« 

Veliko pa je v mestu prosto žive-
čih muc, kot jim pravi Natalija. 
Ljudje jim običajno rečejo pote-
puške mačke. »Tudi v zakonu so 
opisane kot prosto živeče muce, 
ker nimajo lastnika.« 

Odrasle, za katere vedo, da ne 
bodo nikoli našle lastnika po ste-
rilizaciji ali kastraciji, ki jo plača 
Mestna občina Velenje, označijo. 
»To pa zato, da jim s ponovnim 
lovljenjem ne povzročamo novega 
stresa.« Stroški so kar precejšnji. 

Okoli 4.000 evrov letno 
namenijo za sterili-

zacijo ali kastra-
c i j o  m a č k 

o z i r o m a 
mačkonov. 
Zakonsko 
so zavezani 
te storitve 
op rav l j a t i 

preko zaveti-
šča. Ker je pa 

zavetišče Zonza-
ni, s katerim imajo 

pogodbo, precej odda-
ljeno in bi morali za vsak poseg 

plačati še potne stroške, v Velenju 
poseg opravijo tukajšnji veterinar-
ji, pri čemer jim je v pomoč dru-
štvo Poživ. »Nekdo mora te muce 
uloviti in zanje skrbeti dva dni, ko 
so po posegu še slabotne, in jih 
potem spustiti nazaj v naravo ali 
pa poskrbeti, da jih kdo posvoji. 
»Za mlade muce je posvojitelja 
lažje dobiti. Precej jih tako dobi 

lastnika, ki zanje skrbi. Za vse pa 
ga ne moremo. Zanje poskrbi dru-
štvo. Večinoma s svojimi sredstvi, 
za kar jim gre velika hvala. Poživu 
na pomoč stopimo tako, da krije-
mo stroške sterilizacije oziroma 
kastracije. Društvo pa lahko sred-
stva potem porabi za zdravljenje 
in hrano.«

Hranjenje? Je dovoljeno? »Po 
odloku je hranjenje prosto živečih 

živali prepovedano, saj živalim z 
nepravilnim hranjenjem naredimo 
več škode kot koristi. Kar spomni-
te se poginov labodov na jezeru.«

Problem je bil tudi s hranjenjem 
prosto živečih muc. »Včasih so jim 
ljudje nosili cela kosila in precej 
moteče je bilo gledati ogromne 
količine makaronov ali 
špagetov na kakšni 
zelenici. Zadevo smo 
rešili tako, da smo 
društvu Poživ za 
hranjenje izdali 
posebno dovo-
ljenje, v kate-
rem so točno 
opredeljene tudi 
lokacije, kjer je hra-
njenje dovoljeno. To 
so lokacije na zemlji-

ščih, ki so v lasti Mestne občine 
Velenje. Določili smo jih skupaj 

z njimi, ker vedo, kje so. Pogoj 
je tudi, da muce hranijo s suho 

hrano in v takih posodah, da jih 
veter ne more odnašati naoko-
li. Odkar smo se tako dogovo-
rili, je manj težav, res pa je 
tudi, da nekateri občani še 
vedno delajo po svoje.«
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Natalija Petrič: 
»Vse več 
mladih muck 
pristane na 
cesti.«

Skrb za brezdomne živali
Za sterilizacijo in kastracijo brezdomnih mačk Mestna občina Velenje 
letno nameni 4.000 evrov – Brezdomnih kužkov vsako leto manj

Tatjana Podgoršek

Lajše, 9. decembra – Zavod za 
gozdove Slovenije, krajevna eno-
ta Šoštanj, ter Društvo lastnikov 
gozdov Šaleške doline sta prejšnji 
torek pripravila strokovno srečanje 
za kmete gozdarje s tega območja. 
50 udeležencev in Tomaž Remic z 
ministrstva za kmetijstvo in gozdar-
stvo so na njem osrednjo pozornost 
namenili ukrepom v gozdarstvu ter 
predelavi lesa v Programu razvoja 
podeželja 2014–2020. 

Po besedah vodje omenjene kra-
jevne enote in tajnika društva Aleša 

Ocvirka prinaša novo programsko 
obdobje več raznolikih ukrepov in 
nekoliko bolj zaostrene pogoje pri 
subvencijah. »Te bodo manjše, jih 
bodo pa lahko pridobili za meha-
nizacijo in ureditev prometnic ter 
za povezovanje.« Tako med dru-

gim država za naložbe v osnovna 
sredstva, za odpiranje gozdov z 
gozdnimi prometnicami predvide-
va do 50-odstotno sofinanciranje. 
Najnižji znesek podpore znaša 500 
evrov. Za vlaganja v razvoj nekme-
tijskih dejavnosti oziroma za prvo 

in drugo predelavo lesa pa podporo 
pri garanciji za kredite. S tem bo 
možnost za pridobitev denarja laž-
ja, kar bo spodbudilo hitrejši razvoj 
dopolnilih dejavnosti ter malih pod-
jetij na podeželju. »Izpostavil bi še 
ukrep za odpravo škode v gozdovih 

zaradi gozdnih požarov, naravnih 
nesreč ter katastrofalnih dogod-
kov, kot je bil letošnji žledolom. 
Lastniki gozdov lahko pričakujejo 
100-odstotno sofinanciranje sadil-
nega materiala in zaščite ter dela za 
odpravo posledic in obnovo gozda. 
Poleg tega pa še 50-odstotno pokri-
tje upravičenih stroškov ureditve 
gozdnih vlak za celotno obnovo 
gozda.« Med ukrepi je Ocvirk nave-
del še 40-odstotno sofinanciranje 
upravičenih stroškov za naložbe v 
gozdarsko tehnologijo, predelavo 
ter trženje gozdnih proizvodov in 
podporo pri ustanavljanju skupin 
proizvajalcev kot pravnih oseb v 
gozdarstvu.

Ob tej priložnosti so se člani dru-
štva dotaknili še nekaterih odprtih 
vprašanj, povezanih z gospodar-
jenjem z gozdovi. Med resnejše 
sodijo vožnje terenskih motorjev 
ter štirikolesnikov po gozdovih in 
gozdnih prometnicah. 

Belovodčan Janko Mazej je med 
drugim očital šibak nadzor nad krši-
tvami zakonodaje ter prekrškarji, 
ki v zasebnih gozdovih povzroča-
jo nepopravljivo škodo ter krnijo 
zasebno lastnino. Inšpektorat za 

gozdarstvo po njegovem ne obvla-
duje stanja, veliko je nedovoljenih 
posegov v gozdove, prenizke so 
kazni za ugotovljene prekrške in 
kazniva dejanja. »Še pomisliti ne 
smemo, da bi z jeklenimi vrvmi 
zastraševali krosiste, a jih je treba 
nekako ustaviti«, je še dejal.

Peter Apat iz Pristave pri Gaber-
kah je menil, da je potrebno iskati 
rešitve z zmernimi protiukrepi, v 
ozaveščanju mladih ter tistih, ki 
v gozdovih povzročajo škodo in 
se ne ozirajo na pomen zasebne 
lastnine. V zvezi z divjanjem po 
gozdovih in planinah s štirikolesni-
ki in terenskimi vozili pa je dejal, 
da »sem proti takšnemu norenju 
in nasilju po gozdovih, še posebej, 
ker bi jih z znanjem in kulturo do 
neke mere lahko uporabljali v sku-
pno dobro. Mladim, športnim po 
duhu, bi morali ponuditi alternativo 
in določiti površine, kjer bi si lahko 
dajali duška«!

Izpostavili so škodo, ki jo pov-
zročajo ljudje s prekomernim 
nabiranjem gob ter neprimernim 
parkiranjem vozil. Dotaknili pa so 
se še novega davka na nepremični-
ne, za kar pa konkretnejših odgo-
vorov niso slišali. Tudi zaradi tega 
so se dogovorili, da bodo o perečih 
težavah pisno seznanili pristojno 
ministrstvo. 



Udeleženci strokovnega posveta o problematiki v zasebnih gozdovih na območju Šaleške 
doline in širše 
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Stanetova������elenje��tel.��������������
Dela����a��
Lokovi�a����� Šoštanj��tel.��������������

Tu�i�v�nove���etu�n����o�v���
kor�k�o��even. V�����ese���
�o�u�n���v��e��iv��en�e�
iskrivo��ustv�r���no�in��o�no�
to��i��trenutkov.��
Sre�no���15!

Naš proizvodni  program:

brizganje inženiring termoplastov
ultrazvoèno varjenje 

vakuumiranje
topli tisk, tampotisk 

montaža pogonskih reduktorjev

KOVINOPLASTIKA Ivan Povše, s.p., 
Reèica ob Paki 34, 3327 Šmartno ob Paki
T: 03 891 51 40, www.kovinoplastika-povse.si

Obèankam in obèanom obèine
 Šmartno ob Paki želimo lepe božiène 
praznike in vse dobro v novem letu.

V korak 
z najboljšimi.

Več različnih ukrepov in manjše subvencije
Člani Društva 
lastnikov gozdov 
Šaleške doline s 
predstavnikom 
ministrstva za 
kmetijstvo in 
gozdarstvo o 
programu razvoja 
podeželja 2014–2020

V zavetišču Zonzani v Dramljah ima Mestna občina Velenje v naje-
mu bokse. Število je odvisno od števila registriranih psov na območju. 
Na območju Velenja jih je registriranih preko 1.000, za kar so dolžni 
imeti dva in pol boksa. Najem stane 250 evrov ne glede na to, ali je 
boks uporabljen ali ne. 

Sterilizacija 

in skopitev mačk 

sta v dobro lastnikov, 

mačk samih in okolja. S tem 

se prepreči rojstvo nezaželenih 

mladičev. Žal pa v zadnjem času tudi 

v Velenju opažajo, da je vedno več 

mladičkov vrženih na cesto. Najbrž tudi 

zato, ker ljudje nimajo denarja, da bi 

plačali poseg, desetih mladih muckov 

pa v stanovanju tudi ne moreš 

imeti. V Mestni občini Velenje 

zato že razmišljajo o tem, 

kako bi lastnikom šli 

naproti. 
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Modro je izbrati 
prave sestavine. 
Ščepec znanja, 
drobec izkušenj, 
malenkost sreče 
in najlepši 
trenutki bodo 
vzkipeli v 
nepozabno leto.

Srečno 2015!
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Velenje 2. december – Zadnje 
predavanje letos v organizaciji 
ŠMZD je izvedla dr. Aleksandra 
Gačić, ki je predstavila delovanje 
šoštanjskega rojaka Bogumila 
Vošnjaka predvsem v času prve 
svetovne vojne. Bogumil Vošnjak, 
sin znanega Šoštanjčana Mihaela 
Vošnjaka, je kmalu – že v otroštvu 
– zapustil Šaleško dolino in odšel 
živet z družino v Novo Gorico, 
tako da je v javnosti bolj poznan 
po delovanju na tistem območju. 
Se pravi na območju severne Pri-
morske, ker se je zelo zavzemal 
za pravice slovenskega naroda, 
ki je bil tam dolgo časa praktič-
no brez vsakršnih pravic. Nase 
je začel opozarjati že med študi-
jem, predvsem s svojimi članki in 
knjigami, dokončno pa je zaslovel 
z delovanjem v politiki in diplo-

maciji, kjer si je pridobival med-
narodne izkušnje. Sestal se je z 
vodjo hrvaške emigracije Antejem 
Trumbićem, s katerim sta skupaj 
osnovala Jugoslovanski odbor. 
Svet je tudi po njegovi zaslugi 

izvedel za Slovence, ki so takrat 
zahtevali izstop iz Avstro-Ogrske 
monarhije. Bil je določen tudi za 
edinega slovenskega podpisnika 
Krfske deklaracije, na osnovi kate-
re naj bi nastala kraljevina SHS. 

Odšel je tudi v ZDA, kjer je hotel 
za jugoslovansko idejo navdušiti 
tam živeče slovenske izseljence in 
ameriško vlado. Tam se je srečal 
tudi s tedanjim ameriškim predse-
dnikom Wilsonom. Sodeloval je 
še na pariški mirovni konferenci 
kot generalni sekretar kraljevine 
SHS. Zaradi podpore rojalistič-
nemu gibanju Draže Mihailovića 
med drugo svetovno vojno je bil 
po koncu vojne obsojen na smrt. 
Prav zaradi tega razloga je emigri-
ral v tujino, kjer je tudi umrl. V 
domačem okolju je glede na svoje 
zasluge, ki jih ima za Slovence, 
in tudi za Jugoslovane bolj slabo 
poznan, zato je prav to predava-
nje morda malo bolj predstavilo 
delo in življenje tega znamenitega 
rojaka.

ŠMZD pa v sodelovanju z Muze-
jem Velenje še vedno poziva vse, 
ki imajo kakršenkoli material, 
povezan s 1. svetovno vojn – foto-
grafije, predmeti, dokumenti, pa 
tudi zgodbe ali pa samo spomini 
ter informacije, povezane s tem 
obdobjem, da jih posreduje. Vse 
to je še vedno dobrodošlo in pri 
društvu bodo veseli prav vsake 
informacije. Po Ignaciju Kovše-
tu iz Velenja se je odzvala tudi 
Romana Sevčnikar iz Šoštanja, 
ki je predstavila zgodbo svojih 
prednikov. Na bojiščih prve sve-
tovne vojne so se borili tudi člani 
družine Sevčnikar. Brata Jernej in 
Valentin sta vojno preživela, je pa 
okrog leta 1918 umrl njun starejši 
brat Matija. Po vojni je Valentin 

(Falent), ki ni bil poročen, živel 
doma in pomagal gospodariti 
bratu Jerneju. Umrl je 11. maja 
1945 na proslavi ob osvoboditvi 
v Šoštanju, ko je eden od konj 
podivjal in je prišlo do nesreče. 
V prvi vojni se je boril tudi njihov 
polbrat Miha. Slednji je po voj-

ni delal kot rudar v velenjskem 
premogovniku, okrog leta 1920 
pa odšel v Ameriko v Milwaukee, 
kjer je kasneje umrl. Nanj so dru-
žino spominjali nekateri njegovi 
predmeti, med drugim tudi vojno 
odlikovanje in sablje.

 Jernej Hozjan

Bogumil Vošnjak in njegov pomen 

Predavanje dr. Aleksandre Gačić

Predavanje dr. 
Aleksandre Gačić 
o Vošnjaku v prvi 
svetovni vojni

Fotografija družine Elizabete in Jerneja Sevčnikarja, posneta 
verjetno leta 1917.

Šoštanj – Velika in dolgoletna 
želja Šoštanjčanov je bila, da bi 
odlitek kipa Ivana Napotnika (kip 
je v zasebni lasti) z imenom Nimfa 
krasil Trg bratov Mravljakov, prav 
tam, kjer je nekoč stal vodnjak. 

Kip je namreč simbol obdobja, ko 
je Šoštanj dobival vodovod. Zanj so 
imeli velike zasluge mestni svetniki 
pod vodstvom župana dr. Frana 
Mayerja, ko so se leta 1930 odlo-
čili zanj. Šoštanjčani so se županu 
za pogumno odločitev zahvalili s 
kipom, ki so ga naročili pri umetni-
ku in ga plačali z denarjem, ki so ga 
sami zbrali. 

Odlitek Nimfe je zdaj v Šoštanju. 
Ne sicer na mestu, kjer so si žele-
li, saj Zavod za varstvo kulturne 
dediščine Celje take postavitve ni 
dovolil. So pa zanj našli novo loka-
cijo, umestili so ga med vilo Mayer, 
športno dvorano in nov vrtec.

 mkp

Nimfa se 
je vrnila

Med vilo Mayer, športno dvorano in novim vrtcem

Jane��Janže�s.p.

�������1�����7�����������������������������1�����1���������1�7�7���7

POPOLN�SERVIS�ZA�VA��AVTO.
Zadovoljne�stranke�so�porok�naše�kvalitete.

Hvala�za�zaupanje!
Naj�vas�prihodnje�leto�obdari�s�srečo��zdravjem
in�vam�izpolni�vse�sanje�z�najlepšimi�željami.�

ODKUPUJEMO�IN�RESTAVRIRAMO�STARODOBNIKE

Preberi. 
Podeli! 
Z Jančarjem

Velenje, 22. decembra - V 
prazničnem času, ki prina-
ša upanje na nov začetek, v 
območnem odboru Hospica 
Velenje vabijo na pogovor iz 
sklopa Preberi. Podeli! 

V ponedeljek, 22. decembra, 
ob 18. uri v Galeriji Velenje bo 
pogovor, ki ga bo vodila Uršu-
la Menih Dokl, tekel o knjigi 
Draga Jančarja To noč sem 
jo videl. 
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Drage dame! Čas je, da naredite konec 
dolgočasni vsakodnevni rutini ličenja in se 
v leto 2015 podate z novimi trendi. Vsak 
letni čas ima svoj značaj in tako bomo 
jesen/zimo tudi letos poskusili ohraniti 
v njenih odtenkih, ki bodo tokrat odloč-
no poudarjeni. To lahko uporabite že v 
teh predprazničnih dneh, ko se zagotovo 
odpravljate še na kakšno zabavo, ali pa v 
najdaljši noči v letu, na silvestrovo.

Vsaka sezona ima svoj 'it' make-up look, 
ki ga naravnost obožujemo. Čeprav so 
hladnejši meseci že tradicionalno rezervi-
rani za temne odtenke, nas letos še prav 
posebno navdušujejo. Priljubljeni so sre-
brni odtenki, ki lepo poudarjajo barvo oči. 
Kovinski sijaj je moden že kar nekaj sezon. 
V hladnih tonih ga občudujemo pozimi, 

v toplih pa poleti. Letošnja ličila se od 
prejšnjih razlikujejo v tem, da imajo inten-
ziven barvni odtenek in čist ‘‘lak lesk‘‘, ki 
spominja na barvni sijaj pločevine.

Vampirsko temne ustnice so čisto in! 
Naj prevladajo tudi pri tvojem ličenju. 
Če raje ne bi eksperimentirale s povsem 
temnimi odtenki, kot so rjava, vijolična, 
črna, poskusite s temno rdečo. Pa vendarle 
poskusite kdaj tudi kakšno drznejšo šmin-
ko – morda boste pozitivno presenečene, 
kako vas spremeni. Po nanosu se posušijo 
v mat finiš in obstanejo na ustnicah več ur. 
Če ste naveličane nude in rožnatih odten-
kov, bodo drznejši odtenki pravi za vas.

Temna šminka ne dopušča nobene 
pomanjkljivosti in zahteva brezhibno pod-
lago. Če se odločite uporabiti tudi senčilo 
za lica, s katerim boste še dodatno poudari-
li obrazne linije, vsekakor poskrbite za čim 
bolj zabrisane prehode. V svoji kolekciji 

ličil boste zagotovo našle kakšen temnejši 
odtenek senčila za veke, ki ga boste lahko 
kombinirale s tem prodornim videzom. 
Na koncu nikakor ne pozabite na močno 
poudarjene trepalnice. Ženstveni videz s 
poudarjenimi ter popolnimi obrvmi je to 
sezono še posebej privlačen. To pa zato, 

ker vpadljivi par lepo umiri enakomerno 
obarvana polt brez poudarjenih lic in oči. 
Videti boste zapeljivo in naravno. 

Glamurozno
je zapeljivo

Maturantski in svečani make-up je za 
razliko od vsakodnevnega videza lahko 
močnejši, bolj izrazit, glamurozen in 
zapeljiv. Poskrbite, da boste ob pogledu 
v ogledalo s sabo kar najbolj zadovoljne. 

Poleg čudovite obleke je privlačen make-
-up ključna sestavina za vaš popoln videz 
maturantke. Da se boste na tem posebnem 
večeru počutile kot prave zvezde, vam 
svetujem, da se prepustite profesionalnim 
rokam vizažistov, ki vam bodo pomagali 
do popolnega videza. 

Kratek uvod v make-up 
2015

To pomlad se vse vrti okoli oči, pa naj 
bodo te naličene z živimi barvami ali pov-
sem minimalistično. Pomlad je odličen 
čas za eksperimente, posebej letos, ko 
so v modi živahne barve senčil. Te naj 

se na očeh prelivajo, tako da so 
najbolj intenzivne ob trepalnicah 
in počasi zbledijo proti obrvem. 
Šokirajte z nenavadnim, rdečim 
senčilom za oči. Če je to za vas 
preveč drzno, pa lahko uporabite 
tudi katero koli drugo vam ljubšo 
barvo, ki jo nanesete s prstom z 
enim samim nanosom. Za mode-
ren videz naj bo preostanek obra-

za minimalno naličen.
Drage dame, najbolj pomemben, brez-

časen trend, s katerim boste poskrbele, da 
boste najlepše: Make-up nosite ve in ne on 
vas! Prilagodite ga svoji osebnosti. Z njim 
poudarjajte lepoto in ne ustvarjajte le-te. 

 Vizažistka 
Mirela

 Muminović 

Biseri maturantskega plesa 2015
Drzni novi trendi ličenja

Praznični dnevi že trkajo na vrata. Z malo dobre 
volje boste morda kar sami poskrbeli  za prijetno 
domače ozračje. Vsak med nami ima toliko znanja, 
izkušenj in ustvarjalne žilice, da po svoje okrasi 
smrečico. Tudi pogrinjek 
bo dragocen, če boste 
s svojim trudom doka-
zali, da imate svoje 
bližnje radi tako, da 
ste zanje pripravljeni 
nameniti nekaj kre-
ativnega razmišlja-
nja, kombiniranja, 
skiciranja, izrezo-
vanja, lepljenja 
ali novega uče-
nja. Dijaki pro-
grama gastronomije na Šoli za storitvene dejavnosti 
ŠC Velenje so pripravili nekaj predlogov, ki bodo 
morda dopolnili vaše ideje. Okraske iz slanega testa 
lahko uporabite za namizno dekoracijo ali z njimi 
okrasite jelko. Iz slanega testa lahko izdelate figu-

rice in podobo dopolnite z oreščki in začim-
bami, ki so gotovo v vaši shrambi. Različne 
praznične kreme, moussi v kozarcu vas bodo 
osvojili,  mafini z videzom božične zvezde 

ali jelenčka pa bodo spodbu-
dili novoletne želje 
in odločitve. Dijaki 
predlagajo pogri-
njek v zimskih bar-

vah in z resjem, ki ga 
še vedno lahko splete-

te v venec. Domiselno 
prepognjene serviete 

ter unikatne meni karte 
bodo dopolnile praznič-

no podobo. Še posebej, 
če jih boste oblikovali po 

okusu povabljenih. Pravijo, da so letošnje 
smernice naklonjene modro-beli pravljici. 
Kakršno koli si boste izbrali, pomembno 
bo, da jo boste sami zasnovali in da boste z 
nasmehom praznovali.                                    

Najlepše je lahko 
doma

Dijaki, dijakinje in mentorji Šole za storitvene dejavnosti po tem, ko so končali izdelavo prazničnih okraskov, daril in dobrot.

Recept:
• 2 skodelici moke
• 1 skodelica mlete soli 
• 0,75 l itraskodelice vode
Sestavine zgnetite v voljno testo. Testo razvaljajte na debe-
lino 0,5 cm. Z modelčkom ali s šablono iz lepenke, lahko 
pa tudi kar tako, izrežite srčke in druge okraske. Gotove 
izdelke sušite na zraku nekaj dni. Suhi okraski so trdi in beli. 
Posušene izdelke lahko tudi pobarvate. Uporabite vodene 
barvice ali kakšne druge. Lahko jih polakirate, morda obrobite 
z zlato ali srebrno bar- vo. Razprite krila svojim 
idejam in uživajte v ustvarjalnosti.
z zlato ali srebrno bar- vo. Razprite krila svojim 
idejam in uživajte v ustvarjalnosti.

Slano testo je poceni in vedno pri roki. 
Naredite ga iz sestavin, ki jih imate 
zagotovo v shrambi. Ko se boste 
odločili, vam bo zagotovo uspelo.

Figura angela iz slanega testa je središče 
božične dekoracije, lahko pa izdelate tudi 
lepa darila.

Stržki iz Strževe kmetije
Društvo Revivas iz Škal in mlada kmetica leta 2014 Škalčanka Darja 

Miklavžina, ki je letos (tudi zaradi Darjinega uspeha na posebnem stro-
kovno-družabnem tekmovanju) še povečala poslovni uspeh s prodajo 
domače kulinarike in sladkih izdelkov na velenjski kmečki tržnici, sta 
prisluhnila predlogu avtorja tega zapisa in v praznični ponudbi prvič 
ponudila posebne piškote »stržke«. Brez posebnega projekta in evropskih 
sredstev so nastali lepo oblikovani piškoti (po domače keksi), ki jih Darja 
izdela v svoji »sladki« kuhinji pri Strževih, predstavljajo pa lep okrasek v 
obliki zvončka, hrastovega lista, cveta ipd. Po posebni recepturi pripravi 
testo, ga ročno oblikuje, vanj vstavi orehovo jedrce, postavi v pečico in za 
konec še namoči delčke piškota v tekočo čokolado. Prav dišeči so ti stržki, 
na videz navihani in razposajeni na izvezenem prtu ali posebni prodajni 
embalaži, primerni za novoletno okrasitev, kot darilce ali imenitna priloga 
čaju, kavi in praznični pijači.

 Jože Miklavc

Darja Miklavžina in njeni »stržeki« kot mala novoletna 
inovacija 

smrečico. Tudi pogrinjek 
bo dragocen, če boste 
s svojim trudom doka-
zali, da imate svoje 
bližnje radi tako, da 
ste zanje pripravljeni 
nameniti nekaj kre-

ali jelenčka pa bodo spodbu-

še vedno lahko splete-
te v venec. Domiselno 
prepognjene serviete 

ter unikatne meni karte 
bodo dopolnile praznič-

no podobo. Še posebej, 
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Vsaka��eseda��vsak��o�led��vsako�dejanje�in�vsak�nas�e��la�ko�
��inese�s�e�o�d�u�i��ljude�.�Vsak�t�enutek�je�la�ko�nov��a�etek.�

Velika�u�anja�ustva�jajo�velike�ljudi.
Zato��adostno��ojdi�o�na��oti�nove�u�letu���15!

Polni pričakovanj po sicer mini-
malni pokalni zmagi nad Tajfunom 
so se košarkarji Elektre odpravili 
na zelo pomembno gostovanje v 
Portorož. Primorci so bili namreč 
z dvema zmagama mesto pred Ele-
ktro. V soboto so bili uspešni tako 
Portorož kot Hopsi, tako da Elektra 
na zadnjem mestu za najbližjimi 
ekipami zaostaja že za tri zmage.

Po izenačenem prvem polčasu 
so v tretji četrtini vajeti igre v svoje 
roke prevzeli izkušeni košarkarji 
Portoroža. Z delnim izidom 23 : 4 
so si priigrali odločilno prednost in 
se ob koncu veselili zmage z 82 : 68. 

Po srečanju je trener Šoštanjča-

nov Jernej Kobale športno priznal 
poraz: »Po solidnem prvem polča-
su smo tretjo četrtino začeli preveč 
medlo. Igrali smo prepočasi. Nato 
smo zaigrali hitreje in dosegli pri-
ključek. A izkušena ekipa Portoro-
ža je naš napad odbila in zasluženo 
zmagala.«

Najučinkovitejša pri Elektri sta 
bila Malus in Bajramlič s 17 toč-
kami, največ težav pa sta Šoštanj-
čanom povzročala izkušena Stipe 
Modrič (21) in Sašo Ožbolt (15).

V soboto igrajo košarkarji Elektre 
zadnjo letošnjo tekmo, v Šoštanj 
prihaja ekipa Šenčurja Gorenjskih 
gradbenih družb. Srečanje v Špor-

tni dvorani Šoštanj se bo začelo ob 
19. uri.

V soboto Dan 
Elektre

Sobota bo v Športni dvorani 
Šoštanj povsem košarkarsko obar-
vana. Prvi bodo na parket stopili 
kadeti, ki bodo odigrali prvenstveno 
tekmo z vrstniki Radenske Creativ 
iz Murske Sobote, sledile pa bodo 
medsebojne tekme vseh ostalih 
selekcij kluba, tudi tistih, ki vadijo v 
Velenju in Šmartnem ob Paki. Dan 
Elektre 2014 se bo zaključil s prven-
stveno tekmo članov ob 19. uri. 



Šoštanjski košarkarji razočarani 
iz Portoroža

V prvi slovenski ligi so ob koncu 
prejšnjega tedna odigrali tekme 14. 
in obenem predzadnjega prvenstve-
nega kroga v tem letu. Vrstni red je v 
primerjavi s prejšnjim krogom ostal 
skorajda enak. Edina sprememba je 
na devetem mestu, na katerem so 
rokometaši Krke zamenjali igralce 
Slovana. Novomeščani so namreč 
gostovali prav pri Ljubljančanih, 
bili veliko boljši in se 
po točkah izenačili z 
njimi ter jih potisnili na 
deseto mesto. Glede na 
to, da so Ljubljančani 
v prvem krogu zmagali 
v Novem mestu, je bil 
tokratni izid kar neko-
liko nepričakovan.

Celjani so še vedno 
ednini brez poraza, 
Velenjčani z enim 
(prav proti prvakom), 
za njimi zaostajajo za 
dve točki, Maribor pa 
z dvema na tretjem za 
štiri. Na osrednji tekmi 
zadnjega kroga v tem 
letu bodo rokometaši 
Gorenja na derbiju 
gostovali v Mariboru. 
V prvem dvoboju v 2. 
krogu so jih Maribor-
čani, tedaj še s trener-
jem dr. Markom Šibilo, 
zelo namučili. Zmagali so 'samo' z 
dvema goloma razlike. 

Z morebitno njihovo zmago bi 
Ivan Vajdl skupaj s svojimi igralci 
povečal prednost pred varovanci 
Denisa Deniča, ki je zamenjal Šibi-
lo, na štiri točke. Če se bo zgodi-
lo obratno, bi moštvi februarsko 
nadaljevanje prvenstva dočakali z 
enakim številom točk. Ob more-
bitnem neodločenem izidu pa bi 
ostala sedanja razlika dveh. Visoka 
uvrstitev se po jesenskem delu obeta 
tudi novincu Slovenj Gradcu, ki je 
trenutno celo šesti. V zadnjem kro-
gu bo gostil predpredzadnjo Izolo, 
ki ima kar devet točk manj od njih.

V predzadnjem krogu so Slovenj-
gradčani gostovali v Velenju. Tokrat 
podprvake niso namučili tako kot 
na prvi tekmi v svoji dvorani, ko so 
izgubili samo s petimi goli razlike. 
Na tej tekmi pa so doživeli vsekakor 
nepričakovano visok poraz. V Vele-
nje so sicer prišli zelo oslabljeni, 
poleg tega pa so domači vseskozi 
igrali zavzeto. V njihovi igri ni bilo 

podcenjevanja, ki se je hočeš nočeš 
prikradlo v njihove glave v 2. krogu. 

Do polčasa so si 'primleli' že 
enajst golov razlike, ob koncu pa 
je ta znašala kar triindvajset golov. 
Novinci v ligi so jim kolikor toliko 
uspešno kljubovali le slabih petnajst 
minut, ko so zaostajali za dva gola 
(5 : 7), nato pa so domači začeli 
neusmiljeno polniti njihovo mrežo.

»Padli smo v mlin!«
Trener gostov Sebastjan Sovič: 

»Zadovoljen sem z igro le do polo-
vice prvega polčasa, nato pa so nam 
začele pohajati moči. Zbranost je 
padla, nismo izkoristili nekaterih 
težko priigranih priložnosti. Padli 
smo v mlin domačih, ki so z odlično 
igro v obrambi in dobrimi obramba-
mi vseh treh vratarjev začeli neu-
smiljeno mleti. Očitno je bilo, da 
se je odsotnost naših šestih, tako 
rekoč ključnih igralcev, predvsem 
v napadu grozno poznala. Nismo 
mogli razbiti trdne velenjske obram-
be. Od daleč nismo mogli zadeti, na 
črto nismo prišli in razlika je rastla 
iz minute v minuto. Tako visoke-
ga poraza kljub našim težavam s 
poškodbami nismo pričakovali. 
Zame je bila to ena težjih tekem, 
prav mukotrpna na koncu. Toda 
tudi takšno tekmo moraš doživeti 
in seveda preživeti. Fantom nimam 
česa očitati. Borili so se po najbolj-
ših močeh. Dejstvo je, da moramo 
točke iskati kje drugje, ne pa proti 

takšnim nasprotnikom.«

So (bodo) potrdili 
dobro formo?

Ivan Vajdl, trener Gorenja, pa je 
po tem Šaleško-koroškem 'derbiju' 
dejal: »Za nas je bila to lahka tekma 
glede na to, da je bila ekipa gostov 
dokaj zdesetkana. Ne glede na to 
sem vesel, da so moji fantje igrali 

vseskozi zelo odgovorno. Prilo-
žnost za igro sem lahko dal vsem in 
vsi so jo dobro izkoristili. Upam, da 
bodo dobro formo potrdili tudi na 
torkovi pokalni četrtfinalni tekmi v 
Trebnjem (Velenjčani so zmagali, 
op. p.) in v soboto na gostovanju 
v Mariboru.« 

Spomnimo, Velenjčani so sobo-
tnega nasprotnika v svoji dvorani 
premagali 'samo' z dvema goloma 
razlike (33 : 31), po prvem polčasu 
pa so imeli Mariborčani celo pred-
nost zadetka (18 :  17). Skratka, 
za ohranitev drugega mesta mora-
jo rokometaši Gorenja igrati vsaj 
neodločeno. 

 Stane Vovk

Lahka zmaga 
rokometašev Gorenja
Slovenjgradčani zelo oslabljeni, domači igrali zavzeto, brez 
podcenjevanja – V sobotnem zadnjem krogu bodo velenjski rokometaši 
na derbiju zadnjega letošnjega kroga gostovali v Mariboru

V 9. prvenstvenem krogu, 
zadnjem v tem letu v prvi ženski 
rokometni ligi, so v glavnem bleste-
le gostujoče igralke. V svoji dvorani 
so zmagale le vodilne Krimovke in 
Zagorjanke. Na derbiju kroga so 
Ljubljančanke gostile druge Piran-
čanke in po veliko boljši igri v dru-
gem polčasu zmagale z osmimi goli 
razlike. Prednost pred njimi so s 
svojo deveto zmago povečale na 
tri točke in letošnji del tekmovanja 
končale z osvojitvijo vseh možnih 
točk. Po zmagi nad igralkami Mari-
bora so se na drugo mesto pred 
Pirančanke povzpele Zagorjanke. 
Za aktualnimi prvakinjami zaosta-
jajo le za dve točki. 

Med poraženkami v svoji dvorani 
so bile tudi rokometašice Velenja, ki 
so gostile Celjanke. Vsaj po tihem 
so upale na svojo drugo zmago v 
dosedanjem delu prvenstva. Upanje 
je v njih gorelo ves prvi polčas, pa 
čeprav so bile že v tem delu igre 
gostje boljše. Ves čas so vodile, 
povedle celo s štirimi goli razlike (6 
: 2). Dobrim obrambam Hrovatove 
je sledilo nekaj uspešnih domačih 
napadov in prednost nasprotnic se 
je zmanjšala na samo gol razlike 
(5 : 6). Po dolgih minutah brez 
golov so imela velenjska dekleta 

ob igralki več priložnosti za izena-
čitev, a nikakor niso znale prelisičiti 
gostujoče vratarke Klare Hrovatič 
(14 obramb, druga vratarka Dijana 
Mučič štiri). Kot se pogosto zgo-
di, da če ne zadeneš, dobiš, so jim 
Celjanke znova ušle za dva gola 
razlike. Pred odhodom na odmor 
so Velenjčanke vendarle še enkrat 

zadele in zaostanek zmanjšale na 
samo gol razlike. V drugem polča-
su, še zlasti proti koncu tekme, je 
njihov odpor povsem splahnel in 
glede na razplet v prvem polčasu so 
gostiteljice doživele nepričakovano 
visok poraz. Končni rezultat je bil 
16 : 28.

 S. Vovk

Krimovke najboljše, 
Velenjčanke predzadnje
Ljubljančanke tudi devetič zmagale – Igralke Veplasa spodbudno 
igrale le v prvem polčasu

1. NLB Leasing liga, 14. 
krog
Gorenje Velenje - Slovenj 
Gradec 2011 38:15 (20:9)
Gorenje: Ferlin, B. Bečiri, Zaponšek, Božović 5 
(2), Cehte 3, Medved 3, S. Burić, 2, Szyba 2, Sku-
be 2, Špende, Ferlin, Golčar 4, Šoštarič 5, Kleč 7, 
Dobelšek 1, Gams 2, Zaponšek, Dujmovič 2. 
Trener: Ivan Vajdl. 
Izključitve: Gorenje  8 minut, 12 minut, sedem-
metrovke: Gorenje 3 (2), S. G. 3 (3). 
Drugi izidi: Slovan -- Krka 19:26 (7:14), Krško 
- Jeruzalem Ormož 25:33 (11:15), Riko Ribnica - 
Istrabenz Plini Izola 26:23 (11:12), Sviš Ivančna 
Gorica --- Trimo Trebnje 27:34 (14:19), Urbansca-
pe Loka  - Celje Pivovarna Laško 28:36 (15:19), 
Maribor Branik  Sevnica 33:18 (15:9)
Vrstni red: 1. Celje 14 tekem - 28 točk, 2. 
Gorenje 14 – 26, 3. Maribor 14 – 24, 4. Trimo 
14 – 20, 5. Ribnica 14 – 18, 6. S. Gradec 2011 

14 – 14, 7. J. Ormož 14 – 13, 8. Loka 14 – 12, 
9. Krka 14 – 12, 10. Slovan 14 – 12, 11. Sviš 
14 – 8, 12. Izola 14 – 5, 13. Sevnica 14 – 2, 14. 
Krško 14 – 2.

Pokal Slov., četrtfinale
Trimo Trebnje -  Gorenje 
Velenje 29:37 (15:21)
Gorenje: Ferlin, B. Burić, Zaponšek, Božović 4, 
Cehte 3, Medved, S.  Burić  3, Szyba 4, Skube 6, 
Golčar 2, Šoštarič 3, Kleč 3, Dobelšek, Gams 5,  
Dujmovič 4, Bećiri. 
Trener: Ivan Vajdl. 
Izključitve: Sedemmetrovke: Gorenje 6 (6), Tri-
mo 5 (3); Izključitve: Gorenje  8 minut, Trimo 4;

1. DRL, ženske, 9. krog
Veplas Velenje - Celje Celjske mesnine 16:28 
(6:7), Krim Mercator - Piran 31:23 (15:14), 
Naklo Peko Tržič - Mlinotest Ajdovščina 26:36 

(8:20), Ljubljana - Zelene doline Žalec 22:31 
(14:12), Ž.U.R.D. Koper - Krka 20:28 (10:13). 
Vrstni red: 1. Krim 9 tekem - 18 točk, 2. Piran 
9 – 15, 3. Zagorje 8 – 14, 4. Žalec 9 – 13, 5. Krka 
10 – 11, 6. Mlinotest 9 – 10, 7. Celje 9 – 9, 8. 
Koper 9 – 6, 9. Branik 9 – 4, 10. Ljubljana 9 – 4, 
11. Velenje 9 – 2, 12. Naklo 9 – 2., torek, 16. 
decembra: GEN–I Zagorje – Branik

Liga Telemach, 10. krog
Portorož – Elektra 82 : 68 (65 
: 53, 40 : 40, 19 : 19)
Elektra: Kosi, Špegel, Zagorc 9 (2-4), Malus 17 
(3-4), Lekič 8, G. Bukovič, U. Bukovič 3, Bajramlič 
17 (5-5), Hasić, Horvat 3 (1-1), Brčina 11 (2-2)
Vrstni red: 1. Tajfun 18, 2. Zlatorog 16, 3. Roga-
ška, 4. Grosbasket oba 15, 5. Krka 14, 6. Helios 
Suns, 7. Šenčur Gorenjska gradbena družba, 8. 
Maribor Nova KBM (+1) vsi 13, 9. Hopsi Polzela, 
10. Portorož oba 12, 11. Elektra Šoštanj 9

Tako so igrali

Uvrstili so se na 
sklepni turnir
V torek so rokometaši Gorenja v 
četrtfinalu domačega pokalnega 
tekmovanja gostovali v Trebnjem 
in premagali tamkajšnji Trimo s 
37:29. S tem so se kot prvi uvrstili 
na sklepni turnir, saj o napredova-
nju odloča le ena tekma. Ta bo 28. 
In 29. marca prihodnje leto. Druge 
tri tekme so bile sinoči. 
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Bojana Špegel

Velenje, 5. decembra – V Smu-
čarsko skakalnem klubu Velenje ne 
poznajo »glavne sezone«. Trenerji s 
člani kluba trenirajo  vse leto, saj se 
tekmovanja vrstijo tako poleti kot 
pozimi. »Kot klub smo zelo močni 
tako v državnem kot svetovnem 
merilu, sploh v nordijski kombina-
ciji. Tekmujemo v vseh starostnih 
kategorijah in prav v vseh naši 
tekmovalci in tekmovalke dosega-
jo lepe uspehe,« nam najprej pove 
predsednik kluba Bogdan Plaznik. 
K temu doda, da je bil zagotovo 
največji uspeh za klub udeležba kar 
dveh njihovih članov na zimskih 
olimpijskih igrah v Sočiju. To sta 
seveda kombinatorca Marjan Jelen-
ko in Gašper Berlot, sedaj oba že 
študenta, člana A državne reprezen-
tance, ki sta prve točke v zimskem 
delu svetovnega pokala osvojila v 
novembru in decembru. 

»V klub je letos včlanjenih 90 špor-

tnikov, od tega je v tem trenutku 
registriranih tekmovalcev 27, med 
njimi tudi 5 tekmovalk. Zelo veseli 
smo, da v naš šport prihaja vse več 
deklet,« poudari Plaznik. Trenutno 
ima klub kar nekaj organizacijskih 
in tudi finančnih težav, saj na 8-, 

14- in 22-metrski ska-
kalnici, ki še stojijo 
na grajskem hribu, 
lahko trenirajo le 
najmlajši. Med obno-
vo plazov na hribu, 
pa tudi ti tega niso 
mogli. »Vemo, da je 
bila sanacija grajske-
ga hriba nujna, saj 
so najprej potrebni 
dobri temelji, pre-
den lahko na njih 
postaviš gradnjo. To 
velja tudi za dve novi 
skakalnici, ki si jih 
seveda želimo. Prav-
nomočno gradbeno 
dovoljenje imamo 

sicer od  junija, a se zavedamo, da 
časi naložbam niso naklonjeni, in 
to tudi razumemo. MO Velenje 
naše delo v športu zelo podpira, 
kar velja za ves šport v občini. Res 
smo ji hvaležni. Želimo pa si, da 
večino skakalnih treningov opra-

vimo v Velenju, kar pa trenutno ne 
gre, zato se naši fantje in dekleta na 
treninge vozijo na različne sloven-
ske skakalnice in vadbišča za tek na 
smučeh, trenirajo pa tudi v tujini,« 
ugotavlja Bogdan Plaznik.

Še vedno so klubski trenerji Dar-
ko Kaligaro, Rolando Kaligaro, 
Žiga Omladič in Igor Jelen. Slednji 
je letos postal trener državne A 
reprezentance, zato nima več toliko 
časa, a vseeno ostaja del strokovne-
ga tima velenjskega kluba. Da imajo 
dober strokoven trenerski kader, 
pričajo tudi uspehi; letos so njihovi 
člani in članice domov odnesli že 
70 pokalov in medalj, od tega 14 
državnih naslovov. »Res smo dobri 
v vseh selekcijah. Velike upe imamo 
tudi v zimski sezoni, ki se je šele 
začela,« še doda Plaznik, ki poudari, 
da trenirajo tako skoke kot tek na 
smučeh, zato so tudi med najbolj-
šimi klubi v nordijski kombinaciji.  



Nordijska kombinacija ostaja njihov adut

Bogdan Plaznik

Smučarsko skakalni klub Velenje stopa v novo sezono – Marjan Jelenko in Gašper Berlot 
spodbuda mlajšim tekmovalcem – Doma ne morejo trenirati

Doma boljši v teku, 
v tujini v skokih

Vid Vrhovnik je velik talent, eden boljših mladih tekmovalcev v 
velenjskem smučarsko skakalnem klubu. Letos jeseni se je preselil v 
Kranj, kjer obiskuje ekonomsko gimnazijo in ob tem veliko trenira. 
Kranj je pač središče za trening nordijske kombinacije in trenutno so v 
Kranju kar štirje člani velenjskega kluba. »Tam lažje usklajujem šolo in 

šport, zato druge izbire 
skorajda nisem imel. 
Treniram tudi dvakrat 
dnevno, zato moram 
dobro usklajevati svo-
je obveznosti. Mi pa 
pomaga, da v Kranju 
nisem sam. Veliko 
treniram z Gašperjem 
Breclom, ki je tudi 
kombinatorec. Sam 
sem se v nordijsko 
kombinacijo usmeril 
pred štirimi leti.«

Vid je začel skoke 
trenirati zelo zgodaj. 
»Ko sem bil star tri 
leta in pol, me je ati 
pripeljal na grajski 
hrib, da bi pod skakal-
nicami »bincal« žogo 
s sovrstniki, a meni so 
bile bolj kot žoga všeč 
skakalnice. Kmalu sem 
dobil opremo in začel 
trenirati na 8-metrski 
skakalnici. Sprva sem 
treninge jemal kot igro, 
a sem že kmalu začel 
resno trenirati. Doslej 
je moja športna pot 

dobra, vse gre po načrtih, upam, da bo tako še naprej.« 
Vid ima doma v Škalah veliko pokalov in medalj, saj tekmuje že 

vrsto let. Največji uspeh doslej je zmaga, ki jo je pred dvema letoma 
dosegel na otroškem Grand Prixu v Obersdorfu. Letos, ko se je pri 
svojih 15 letih pomeril s tudi 4 leta starejšimi tekmovalci v alpskem 
pokalu, je zasedel 12. mesto, kar je velik dosežek. Decembra se začne-
jo nove tekme v Alpskem pokalu, v katerem si v skupnem seštevku želi 
še kakšno mesto višje. » Januarja me čaka evropski festival mladih v 
Avstriji, kamor grem s slovensko reprezentanco. Upam na čim boljšo 
uvrstitev, kot tudi, da se bom uvrstil na svetovno prvenstvo, ki bo v 
Kazahstanu.« Marca, ko bo konec zimske sezone, si bo vzel kakšen 
teden počitnic, potem pa se bo že začela poletna sezona. Raje ima 
sicer zimsko, prizna, saj je pravi sneg zanj najlepši. »Kar se skokov 
tiče, sem trenutno na 90-metrskih skakalnicah, treniram pa tudi na 
120-metrskih. V Sloveniji mi gre bolje kot skoki tek na smučeh, ko 
pridem v alpski pokal, sem pa pri skokih bolj v vrhu,« nam za konec 
pove simpatični Vid, za katerega bomo zagotovo še slišali. O tem so 
prepričani tudi njegovi trenerji.                                                            

Vid uživa v skokih in teku na smučeh. 
Poleti pa pogosto trenira tudi z 

rolerji, saj zanj skorajda ni počitka.

Nastji Govejšek štiri 
zmage
Dosežena norma za svetovno 
prvenstvo

V soboto, 13. 12., in v nedeljo, 14. decembra, so v Mariboru 
organizirali zelo močan mednarodni miting, na katerem je nasto-
pilo 360 plavalcev iz kar 14 držav. Tekmovanje v 50 m bazenu je 
bilo prvo od petih, na katerih so slovenski plavalci lahko odplavali 
norme za najpomembnejša tekmovanja v letu 2015. Tudi v mari-
borskem bazenu se je Nastja Govejšek zelo izkazala. Zmagala je 
na 50 m prosto in 50 m delfin ter na 100 m prosto in 100 m delfin. 
V disciplini 50 m delfin je z rezultatom 26,85 potrdila normo za 
svetovno prvenstvo v 50 m bazenu, ki bo avgusta 2015. Na 100 m 
delfin je z osebnim rekordom 1:00,08 postavila še klubski rekord. 

 Marko Primožič

Novoletni turnir v 
Celju

Pretekli konec tedna je bil v 
Celju tradicionalni novoletni tur-
nir za judoiste U14 in U16. Soli-
dna udeležba na tem tradicional-
nem turnirju je bila pričakovana, 
saj je to zadnji uradni turnir za vse 
navedene starostne kategorije. Po 
novem letu se večina tekmovalcev 
preseli v višjo starostno kategorijo. 
Na turnirju je sodelovalo preko 300 
judoistov iz vseh slovenskih judo 
klubov. Velenjski klub so zastopali 
osmi tekmovalci. Kot je že kar obi-
čajno, je tudi tokrat polovica velenj-
skih tekmovalcev dosegla oder za 
zmagovalce.

Svojo zadnjo uradno tekmo v 
kategoriji U16 je končala Veronika 
Mohorič in po pričakovanju zasedla 
prvo mesto. Drugo leto ji bo težje 
med kadetinjami U18. Pri mlajših 
kadetih so dosegli peta mesta še 
Tarik Pašagić, Urban Tepej in Nina 
Avguštin.

Starejših dečki in deklice so bili 
tokrat uspešnejši. Srebrno medaljo 
sta osvojila David Hostič pri + 66 
kg ter Tea Laznik v kategoriji do 63 
kg. Zelo dobro se je boril tudi Miha 
Ciglar, ki je bil na koncu tretji. Urh 
Štober je bil tokrat četrti. 

Zdaj sledi kratek tekmovalni 
premor, ki pa ga bodo najboljši 
tekmovalci zapolnili s pripravami 
v Ljutomeru in Lignanu v Italiji.

 Z. S.

Judo

Nogometna zveza 
podelila priznanja

Celje, 10. decembra – Nogomet je najbrž podobno kot drugod tudi na našem 
območju najbolj priljubljena postranska stvar na svetu. 10. decembra je minilo že 
75 let, odkar je osem takratnih nogometnih društev s celjskega območja ustanovi-
lo Celjsko nogometno podzvezo, ki se je pozneje preimenovala v Medobčinsko 
nogometno zvezo Celje. Ta je danes ena od devetih članic, ki sestavljajo sloven-
sko krovno organizacijo Nogometno zvezo Slovenije Ob tem visokem jubileju je 
bila v Celju slavnostna akademija, na kateri so podelili priznanja te medobčinske 
zveze. Prejeli so jih tudi klubi in posamezniki iz Šaleške in Zgornje Savinjske 
doline. Častna člana sta postala Herman Arlič in Drago Kostanjšek, posebno 
priznanje za uspešno delo sta prejela NK Rudar in Bojan Prašnikar, zlate plakete 
so prejeli klubi NK Rudar, NK Šmartno 1928, NK Šoštanj ter Franc Nežmah in 
Zdravko Golob, srebrni plaketi ŽNK Rudar Škale in Bojan Žurej, bronasti plaketi 
pa NK Ljubno in ND Mozirje. Priznanje je podelil predsednik MNZ Celje Vlado 
Močnik, slovesnosti pa se je udeležil tudi predsednik NZS Aleksander Čeferin.

 Zdravko Golob
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Iz policijske beležke
Ni se obnašal lepo
Velenje, 10. decembra – V 
sredo popoldan se je v pro-
storih Centra za socialno delo 
mlajši moški do uslužbenke 
vedel nedostojno. Menda ne 
prvič. Posredovali so policisti, 
ki so mu napisali plačilni nalog.

Podobno je bilo 
marihuani
Velenje, 13. decembra – V 
soboto v večernem času so 
policisti mlajšemu občanu 

zasegli ročno zavito cigareto 
z neznano posušeno rastlino, 
podobno marihuani. Po opra-
vljeni analizi bodo, če se bo 
domneva, da gre za drogo, izka-
zala za pravilno, fantu napisali 
odločbo o prekršku.

Ker ga je prijavil, 
ga je verbalno 
napadel
Velenje, 14. decembra – V 
nedeljo popoldan je stanovalec 
Jenkove policistom povedal, 

da ga je verbalno napadel zna-
nec. Tega je namreč prijavil 
policiji zaradi neprimerno zava-
rovanega psa, ki je prijavitelja 
tudi ogrožal. Policisti so se s 
kršiteljem pogovorili. Ker pa se 
je nedostojno vedel na javnem 
kraju, so ga tudi oglobili.

Z metlo po sredi 
ceste
Pesje, 14. decembra – V nede-
ljo popoldan je občan policistom 
prijavil, da se je v naselju Pesje 

ustavil ob človeku, ki je hodil po 
sredi ceste z metlo v roki in ogro-
žal udeležence v prometu. Krši-
telj pa ga je napadel. Policisti so 
ga izsledili in njegovo ravnanje 
kaznovali z globo.

Žena ga je s 
steklenico po glavi
Velenje, 15. decembra – V 
ponedeljek okoli 22.30 je na 
Policijsko postajo Velenje 
prišel močno vinjen in poško-
dovan moški. Trdil je, da ga je 

žena s steklenico udarila po 
glavi. Pogovor z njim je bil zara-
di močne opitosti težaven, zato 
bodo policisti opravili pogovor 
tudi z ženo. So pa možakarja 
napotili v zdravstveni dom, kjer 
so ga oskrbeli.

Vredno pohvale:
V soboto, 13. decembra, je 
Velenjčan policistom izročil 
ključe cilindrične ključavnice 
z modrim obeskom. Lastnik jih 
dobi pri njih.

Mladi (vozniki) 
in alkohol
Adil Huselja

Praznično vzdušje se stopnjuje in pred nami 
so božično-novoletni praznični dnevi, ki jih bolj 
ali manj prav vsi pričakujemo. Eni z velikimi 
pričakovanji, drugi z malo manjšimi, tretji pa 
brez njih, saj jim vsakodnevne obveznosti ne 
pustijo, da bi začutili prazničnost časa in se tudi 
sami poveselili. Decembrska veseljačenja pa so 
v večini primerov povezana tudi z uživanjem alkohola in mladi niso 
nobena izjema.

Naša država se s problematiko alkohola v prometu in nasploh v 
družbi loteva bolj načrtno, toda ne glede na dosedanja prizadevanja 
in aktivnosti lahko ugotovimo, da je dostopnost do alkohola še 
vedno precejšnja, še večja pa je tolerantnost in toleranten odnos do 
tistih, ki ga uživajo. Cilj sistematičnega pristopa je ničelna toleran-
ca do alkohola v prometu. Vsi dosežki, ki jih ni malo, so rezultat 
načrtnega in sistemskega pristopa, ki je v zadnjih letih tudi vse bolj 
usklajen med pristojnimi institucijami. V nacionalnem programu 
prometne varnosti sodelujejo poleg pristojnih ministrstev tudi (držav-
ne) agencije, zavodi, strokovne službe in nevladne organizacije, kar 
omogoča večplasten pristop in delovanje, s tem pa tudi večjo učinko-
vitost in boljše rezultate, kar ne nazadnje potrjujejo tudi statistični 
podatki policije.

Od leta 2001 do leta 2013 se je delež alkoholiziranih udeležencev v 
prometu zmanjšal z 20 na manj kot 4 odstotke. Leta 2001 so poli-
cisti med vozniki opravili 180.486 preizkusov alkoholiziranosti in 
odkrili 36.313 vinjenih, v lanskem letu pa so med 379.669 vozniki 
odkrili (samo) še 14.226. Na takšno zmanjšanje števila alkoholizi-
ranih voznikov je zagotovo vplivalo proaktivno delo policistov, ki z 
napovedanimi poostrenimi nadzori in tudi sicer izvajajo nadzor nad 
vozniki tako, da se ljudje alkoholu odpovedujejo tudi zaradi poli-
cijskih kontrol in glob. Drugi, še bolj pomemben razlog pa je večja 
ozaveščenost ljudi oziroma voznikov, ki je poleg policijskega dela 
dosežena s sistemskimi ukrepi na vseh ravneh, od dela z osnovnošol-
skimi učenci, dijaki srednjih šol, mladimi vozniki na področju pro-
metne vzgoje in izobraževanja do vsesplošnih in ciljno naravnanih 
sistemskih aktivnosti, ki smo jih z leti sprejeli in končno doumeli, da 
je alkohol dejansko nevaren dejavnik v prometu in življenju nasploh.

Ne glede na dosežke pa alkohol med mladimi (vozniki) ostaja še 
vedno problem. Najprej zaradi negativnega učinka alkohola na 
možgane in telesni razvoj, kar negativna vpliva na psihofizične in 
motorične sposobnosti posameznika, s tem pa tudi na počutje in 
zdravje, v nadaljevanju pa tudi na celovito osebnost, kar se kaže 
tako pri oblikovanju osebnosti, ustvarjanju »zdravih« socialnih mrež 
ter ustvarjanju možnosti za razvoj odvisnosti in potapljanje v svet 
opojnih substanc, ki še dodatno zavirajo razvoj posameznika in mu 
onemogočajo kakovostno življenje in prihodnost.

Pri mladih voznikih je alkohol nevaren predvsem zaradi njihove 
neizkušenosti v prometu, saj pod vplivom alkohola pogostokrat 
precenijo svoje vozniške sposobnosti, tako da hitrosti vožnje ne 
prilagodijo razmeram na cesti. Alkohol in neprimerna hitrost pa je 
ravno tista »ubijalska« kombinacija, na katero opozarjajo policisti, 
saj se največ prometnih nesreč pod vplivom alkohola zgodi ravno ob 
vikendih ter v nočnih in zgodnjih jutranjih urah. 

Ne glede na to, ali mladi vozijo ali ne, je (prekomerno) uživanje 
alkohola v tem prazničnem obdobju tudi tvegano početje, še posebej, 
če se mladi odpravljajo na praznovanja in prireditve, ki jih v pri-
hodnjih dneh ne bo manjkalo. Tisti, ki spije več, kot ga prenese, ni 
stabilen in se nevarnost padca in poškodb bistveno poveča. Vinjeni 
pešci ob cesti in na njej so zelo ogroženi, še zlasti v nočnem času. 
Ogroženi pa so tudi lahko zaradi nepridipravov, ki mlade in stare v 
takšnem stanju izkoristijo in jim odvzamejo denar in vrednejše pred-
mete. Zato pamet v glavo in s trezno glavo na zabavo. Srečno!



Mori odšel, prišel Debelak 
Velenje, 15. novembra – Na funkciji prvega policista na Policijski postaji 
Velenje je prišlo do menjave. Dosedanji komandir mag. Iztok Mori je bil 
za čas šestih mesecev imenovan za vršilca dolžnosti direktorja občinske 
uprave v Mestni občini Velenje, na njegovo mesto pa je sedel Boštjan 
Debelak, dosedanji komandir na Policijski postaji Rogaška Slatina.

 mkp

Roparja še iščejo
Velenje, 9. decembra – Poročali 

smo že o ropu, ki se je v torek ob 
21. uri zgodil na bencinskem ser-
visu OMV na Selu. Eden od dveh 
zamaskiranih moških je z orožjem 
v roki zagrozil prodajalki in iz pre-
dalov vzel nekaj denarja. Po ropu 
sta peš zbežala proti trgovini Hofer.

Za roparjema še poizvedujejo. 
Eden je visok okoli 185 centime-
trov, lahko tudi višji, normalne 
postave. Oblečen je bil v spodnji 
del trenirke sprano črne barve, obut 
v nizke športne copate bele barve. 
Nosil je belo jopico s kapuco, ki 
je imela na zatilju kvadratast črn 
emblem, na glavi je imel kapuco, 
pod njo pa podkapo z enojnim izre-
zom za oči črne barve. Na rokah 
je imel črne rokavice, v desni roki 
pa držal večjo pištolo črne barve. 
Govoril je z velenjskim naglasom.

Drugi je visok okoli 180 centime-
trov, suhe postave, oblečen je bil v 
temnejše hlače in temnejšo jopico s 
kapico, na obrazu je imel podkapo 
z enojnim izrezom za oči, nosil je 
rokavice.

Trk na 
vinskogorskem 
klancu

Velenje, 10. decembra – Malo 
pred 4. uro zjutraj so policisti obrav-
navali prometno nesrečo s telesni-
mi poškodbami na vinskogorskem 
klancu. Voznik osebnega avtomo-
bila je zaradi nepravilne strani in 
smeri vožnje trčil v nasproti voze-
čega voznika manjšega tovornega 
vozila. V trčenju je povzročitelj utr-
pel telesne poškodbe. Z reševalnim 
vozilom so ga odpeljali v Bolnišnico 
Celje, kjer so ugotovili, da so njego-
ve poškodbe blažje narave.

Hišna preiskava v 
Plešivcu

Velenje, 12. decembra – V petek 
zjutraj so velenjski policisti v sode-
lovanju s kolegi iz Ormoža v Ple-
šivcu opravili hišno preiskavo in 
našli dva kilograma suhe rastline, 
po vonju in videzu podobne kono-

plji. Vsebino so zasegli in poslali 
v analizo v Center za forenzične 
preiskave.

Ropar jo je prebudil 
Velenje, 12. decembra – V soboto 

malo pred polnočjo je neznanec 
vlomil v stanovanje na Kardeljevem 
trgu. Poškodoval je vrata stanova-
nja, jih snel s tečajev in vstopil v 
stanovanje. Stanovalka se je pre-
budila in v temi videla silhueto 
neznanca, ki je za tem pobegnil 
iz stanovanja. Policisti so opravili 
ogled kraja, zavarovali sledove, zdaj 
pa za pobeglim storilcem intenziv-
no poizvedujejo. 

Trčil v psa
Šmartno ob Paki, 13. decembra 

– Voznik osebnega avtomobila je 
v soboto zvečer policiste obvestil, 
da je na relaciji Lokovica–Šmar-
tno ob Paki trčil v psa. Policisti so 
preko veterinarsko higienske služ-
be poskrbeli za odvoz poginulega 
psa, za njegovim lastnikom pa še 
poizvedujejo.

Traktorist spregledal 
jarek

Velenje, 14. decembra – V nedeljo 
okoli 20.20 se je v Arnačah traktor 
prevrnil v jarek. Neznani voznik 
traktorja, ki je vozil zunaj prometne 
površine po travniku v smeri proti 
Silovi, je pri vključevanju na glavno 
cesto spregledal jarek in traktor se 

je prevrnil na desni bok.
Policisti so v pogovoru s pričo, ki 

je videla nesrečo, pridobili podatke 
o vozniku. Z njim bodo opravili 
pogovor o okoliščinah nesreče.

Oplaženje s 
tovornjakom

Velenje, 15. decembra – V pone-
deljek v zgodnjih jutranjih urah je 
prišlo pri odcepu proti Dobrni na 
glavni cesti Velenje–Arja vas do 
oplaženja med voziloma, pri čemer 

je voznik tovornega vozila s kraja 
pobegnil. Za njim poizvedujejo.

Zagorela prenosna 
prekajevalnica

Mozirje, 15. decembra – V pone-
deljek popoldan je v Zgornji Rečici 
zagorela prenosna prekajevalnica. 
Ogenj se je razširil na priročno 
delavnico, nad katero hranijo seno. 
Tuja krivda je izključena, povzro-
čeno škodo pa ocenjujejo na 2.000 
evrov.

Mozirje, 13. decembra – Za nami je črn konec tedna. V prometni 
nesreči na območju Mozirja je umrl 69-letni sopotnik v osebnem 
avtomobilu.

Nesreča se je zgodila zunaj naselja Varpolje, ko je 65-letni voznik, ki 
je vozil iz smeri Mozirja, iz neznanega razloga zapeljal na nasprotno 
vozišče, po katerem je pravilno pripeljala 25-letna voznica. Prišlo je 
do silovitega trčenja.

Sopotnik v vozilu povzročitelja nesreče je umrl, voznik se je izredno 
hudo poškodoval, še en sopotnik v njegovem vozilu pa lažje. Lažje je 
bila poškodovana tudi 25-letna voznica.

To je letošnja petnajsta smrtna žrtev prometnih nesreč na Celjskem 
in Koroškem. 

Lani decembra so v prometnih nesrečah na območju Policijske 
uprave Celje umrle tri osebe, dva voznika in kolesar.



Črn konec tedna
V prometni nesreči pri Varpolju umrl 
sopotnik v osebnem avtomobilu

Za praznike presenetite vaše bližnje z ekološko ročno izdelano 
kozmetiko iz izvirnih bogatih in hranljivih naravnih sestavin, za 
razvajanje celotnega telesa.

PrimaVita d.o.o. Kovačičeva ul.1, 3000 Celje, Slovenija  
T: + 386 (0)3 57 72 034 | M: + 386 (0)31 336 111 | E: primavita@siol.net

Naše izdelke in akcijske ponudbe najdete v Velenju: Interspar Šalek, DM TC 
Velenjka, Hiša žganja in daril TC Velenjka, Artistika Bonvena, Masaža in 
harmonija telesa, Sončna trgovina ali obiščete našo spletno trgovino 
www.prima-vita.si kjer vsak nakup nagradimo.

Pihalni orkester ZARJA Šoštanj prireja

Božično novoletni koncert
nedelja, 21. december 2014 ob 16h

Športna dvorana OŠ KDK Šoštanj

Sodelujejo: PO ZARJA, dirigent Miran Šumečnik

ansambel Pajdaši, Oto Pestner, Maja Oderlap

Predprodaja vstopnic: Bistro Grudnik, 

Gostilna in Pizzeria Kajuh Šoštanj

in eno uro pred koncertom

VABLJENI

Razdalja je bila 
prekratka

Velenje, 9. decembra – V torek 
dopoldne je počilo na glavni cesti 
v Paki pri Velenju, pri odcepu za 
Paški Kozjak. Voznica osebnega 
avtomobila je zaradi prekratke 
varnostne razdalje trčila v drugo 
voznico osebnega avtomobila. 
Slednja je v nesreči utrpela telesne 
poškodbe in je naknadno sama 
iskala zdravniško pomoč.

Tudi za prometno nesrečo, ki se 
je zgodila v petek, 12. decembra, 

na Šaleški cesti v bližini avtobu-
snega postajališča, je iskati vzrok 
v  prekratki varnostni razdalji. V 

trčenju vozil so tri osebe utrpele 
lahke telesne poškodbe, ena od 
njih je bila ukleščena v vozilu. 
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 Oven od 21. marca do 20. aprila
Čeprav bo december poln živ žava, se bo vaše življenje začelo umirjati še pred 
božičem. Takrat se boste bolje počutili tudi vi, saj bo prva polovica meseca precej 
stresna. Pri načrtih za silvestrovanje se ne boste mogli odločiti, kam in s kom. Vse, kar 
se vam bo ponujalo, vam bo bolj malo všeč. Morda bo dovolj že, če ostanete doma, 
saj konec koncev tudi tam uživate. Morda pa se bo rešitev našla tik pred zdajci. In 

ni dvakrat za reči, da bo podobna tistim v preteklih letih. Pazite le, da najdaljše noči v letu ne preživite v 
postelji. Zaradi zdravja. Zadnje čase premalo pazite nanj.

Bik od 21. aprila do 21. maja
Kljub temu, da se vam zdi, da je obdobje, ki ga pravkar doživljate, resnično naporno, 
ne boste utrujeni. Celo zelo srečni boste, saj boste zelo uspešni. Bolj, kot ste si 
kdajkoli mislili. Vse se vam bo izšlo skoraj po načrtih, celo bolje od njih. Tudi na 
čustvenem področju vam bo lepo, saj boste ugotavljali, da vas ima partner iskreno 
rad. To vam bo dokazal že v naslednjih dneh in to z dejanjem, ki si ga boste še dolgo 

zapomnili. Spoznali boste, kdo od vaših prijateljev je iskren. Vrnili mu boste z dvojno mero. Tega bo vesel, 
kar bo tudi pokazal. Čaka vas resnično lep teden.

Dvojčka od 22. maja do 21. junija
Novica, ki bo do vas prišla na začetku prihodnjega tedna, bo v sebi nosila grenak 
priokus, v bistvu pa bo dobra. A to boste spoznali šele v zadnjem tednu decembra. 
Zato vse skupaj prenašajte potrpežljivo in o tem čim manj govorite. Predvsem pa 
se ne obremenjujte, saj se ni zgodilo še nič, kar bi vas lahko resnično prestrašilo. 
Nekega obiska, ki bo čisto nepričakovan, se boste razveselili kot že dolgo ne. Tudi 

zato bo slovo od starega leta lepše in bolj sproščeno. Natančen vzrok poznate le vi, vsekakor pa boste 
kmalu spet polni upanja. Leta 2015 se veselite iz čisto posebnega razloga, ki bo drugim ostal skrit vsaj 
še nekaj tednov. Prav je, da skrivnost še držite zase. 

Rak od 22. junija do 22. julija 
Dišalo bo zimi, vi pa se boste počutili kot sredi pomladi. Pa ne zaradi ljubezni ali novo 
prebujajočih čustev. Žal. Precej otožni boste namreč, za kar boste težko krivili sebe. 
Splet okoliščin bo res čuden in naporen. Zdelo se vam bo, da je prišel čas, da na 
glas poveste, kaj si mislite o zadevi, ki vas muči že nekaj mesecev. Četudi se boste 
zdeli sami sebi precej osamljeni, v resnici ne bo tako. Veliko se vam bo dogajalo, a 

to ne bodo dogodki, ki bi vas osrečevali. Sploh, ker boste nekoga pogrešali vsak dan bolj. A jasno vam 
je, da je daleč. Tako po kilometrih kot po vračanju čustev. Praznični dnevi take občutke res okrepijo, kar 
je včasih naporno. Tokrat bo. 

Lev od 23. julija do 23. avgusta 
Začutili boste, da so napori preteklih tednov na vas pustili krepke sledi. Vzeli ste si 
nekaj dni le zase in si res napolnili baterije, saj veste, da bo preostanek veselega 
decembra naporen. Pred vami je namreč obdobje, ko se boste morali razdajati tako 
pri delu kot doma. Čuvajte energijo, kolikor se da, in se pustite razvajati partnerju. 
To bo namreč všeč tudi njemu, ne le vam. Včasih bosta kot dva majhna otroka, kar 

bo godilo obema. Čustva, ki jih v teh dneh kažete tudi navzven, so v vas tlela že dolge mesece, zato bo 
izbruh silovit. Občutki tudi. In prav nihče vama ne bo mogel vzeti, kar imata. Temu se reče iskrena ljubezen.

Devica od 24. avgusta do 22. septembra
Tisti, ki se že veselite prostih dni pred Božičem, boste že lažje dihali. Drugi pa boste 
morali preživeti še nekaj napornih delovnih dni, preden boste začeli slaviti. Jezilo 
vas bo, ker se načrt, ki ste si ga zastavili že pred časom, ne bo iztekel tako kot 
ste želeli. In to predvsem zaradi birokratskih zapletov, ki jih res niste pričakovali. 
Poskušajte rešiti, kar se bo rešiti dalo. In to prijazno. Sploh, ker naslednji dnevi ne 

bodo naklonjeni poslom. Na enem od veselih dogodkov, ki jih v teh dneh ne bo malo, boste nekoga, ki ste 
ga sicer že videli. Tokrat boste prvič govorili z njim. Močno vas bo prevzel. Dovolj, da boste sanjali tudi z 
odprtimi očmi. Poskrbite, da se kmalu spet srečata, saj gre, kot kaže, za usodo.

Tehtnica od 23. septembra do 23. oktobra
V preostanku decembra bo od vas odvisnih zelo malo stvari. Odvisni pa boste od 
vremena in predvsem od tistih, ki vam odrejajo delo v službi. Vsekakor bo preostanek 
meseca naporen, kar ste tako pričakovali. Tudi tokrat se bo izkazalo, da kdor »jezika 
špara, kruha strada«. Predvsem zato, ker se bodo ljudje, ki jih imate radi, tudi zaradi 
tega, ker jim ne boste spet na glas povedali, kar jim gre, ostali isti. Vam pa bo to 

paralo živce tudi v novem letu. Ne veste več, kako bi lahko to spremenili. Morda ne gre tudi zato, ker 
tudi vi ne morete iz svoje kože. Če se ne boste spremenili, se tudi tisti okoli vas ne bodo. In stara pesem 
bo dobila le nova poglavja.

Škorpijon od 24. oktobra do 22. novembra
Dogodek, ki bo najbolj zaznamoval praznični december, je že za vami. Rahla utruje-
nost bo prišla prav tako za vami, zna se zgoditi, da boste imeli tudi nekaj zdravstvenih 
težav. Kljub temu boste srečni in izjemno zadovoljni že prvi dan, ko boste lahko 
odložili delo in skrbi in se posvetili le svojim najbližjim. Letošnji prazniki ne bodo dolgi 
in brezskrbni, kar dobro veste. Veseli boste vsakega dne, ki ga boste lahko preživeli 

tako kot si vi želite. Dela vam še vsaj teden dni ne bo zmanjkalo, a se ga boste lotevali bolj premišljeno. Ker 
dobro veste, da bi sicer lahko dobro zastavljen načrt padel v vodo. Partner bo vesel, ker boste zadovoljni 
s tem, kar vam bo pripravil ob koncu tedna. 

Strelec od 23. novembra do 22. decembra
Pripravite se na nekaj čudnih dni. V partnerju se je že nekaj časa nabirala jeza. 
Vse njene obraze boste spoznali od nedelje dalje. Ne bodite presenečeni, saj ste 
ga s svojim obnašanjem v zadnjih tednih pripeljali do roba. Stalna slaba volja res 
ni najboljša, če želite ohraniti zvezo. Česar pa se premalo zavedate tudi zato, ker je 
partner doslej vse potrpel in zdržal. Poskušajte ukrepati pred najdaljšo nočjo v letu, 

sicer bo slovo od leta žalostno. Bo tiho in brez upanja na lepšo prihodnost na ljubezenskem področju. 
Če bosta iskrena in si bosta povedala, kaj vaju moti, lahko še čisto vse zapeljete v prave vode. Finance? 
Te bodo pa končno dobre.

Kozorog od 23. novembra do 22. decembra
Prazničnih dni se letos veselite, kot že dolgo ne. Prav težko ste čakali na okrasitve 
mest, kmalu bo čisto drugače tudi v vašem domu, za kar boste poskrbeli skupaj z 
družino. Letošnje leto je bilo po vaši meri, saj ste izpeljali nekaj zelo pomembnih 
stvari, ki so vam precej spremenile življenje. Ko boste ob novem letu nekomu, ki 
vam veliko pomeni, izrekali želje po zdravju, boste še kako resno mislili. In ob tem 

sanjali še o čem drugem, a tega nikoli ne boste povedali na glas. Kdor vas dobro pozna, bo to prebral iz 
vaših oči. A takih je zelo malo. Še partner včasih ne ve, kaj mislite in kaj želite. Tudi zato, ker se doslej ni 
potrudil, da bi vse to vedel. Od zdaj se bo, saj ga bo strah za vas.

Vodnar od 21. januarja do 18. februarja
V zadnjih dveh tednih v decembru bodo vaši dnevi tako polno zasedeni, da se vam 
bo zdelo, da še dihati nimate pravega časa. Uspelo vam bo vzeti si čas tudi zase in se 
ukvarjati s stvarmi, ki vas resnično veselijo. Počasi se bo vse odvilo tako, kot si želite, 
zato bo za vas slovo od leta 2014 lahko. Ni bilo tako dobro, da bi za njim žalovali, 
kajne? Čeprav slabo tudi ni bilo, a največja želja ostaja želja po bližini nekoga, ki 

se ne zdi več tako daleč. Si boste ob priložnosti, ki se bo ponudila še pred slovesom leta, to upali tudi 
pokazati? Če ne boste, ne bo nič narobe. Čakate že dolgo, morda pa pravi trenutek res še ni na obzorju. 
Sorodniki bodo v teh dneh neverjetni, celo v smeh vas bodo spravljali.

Ribi od 19. februarja do 20 marca
Bolj, ko se bliža konec leta, bolj boste napeti in po svoje tudi žalostni. A našel se bo 
nekdo, ki bo dovolj iskren in vam bo povedal, kaj delate narobe, da se tako počutje 
čisto prepogosto ponavlja. Tega pa je kar za cel spisek. Že nekaj časa sami sebe 
prepričujete, da vam je v življenju lepo. Če bi bili iskreni do sebe, bi si priznali, da to 
ne drži. Ni dovolj, da je drugim še slabše, vi si zaslužite veliko bolje! In to tudi dobro 

veste. A si ne upate tvegati, da to razkrijete tudi partnerju, saj vas je strah, da bi to bil začetek konca. Vas 
je strah, da bi ostali sami? Vprašajte se, ali bi bilo to res tako slabo. Tako, kot je sedaj, tudi ni dobro. In 
postaja še slabše. Postavite partnerja pred dejstva, pa bo, kar bo.

- 19. decembra 1922 je bil v Šošta-
nju rojen slovenski pesnik Karel 
Destovnik – Kajuh (po novem 
je bil rojen 13. decembra); Kaju-
hov pesniški opus je dosegel vrh 
v polemični Slovenski pesmi, v 
ciklu Ljubezenske in nekaterih 
značilnih ženskih pesmih – Kje 
si, mati, Materi padlega partizana, 
Materi treh partizanov in Dekle v 
zaporu; zlasti v teh delih je izvir-
no in dovršeno združil osebno 
lirično izpoved z narodnoosvo-
bodilno tematiko; v obdobju, ko 
je bil v partizanih, sta nastali le 
dve pesmi, V slovenskih vaseh in 
Pesem 14. divizije; njegova krat-
ka in neizpeta življenjska pot se 
je tragično končala 22. februarja 

leta 1944 na Žlebnikovi domačiji 
v Šentvidu nad Zavodnjami, ko je 
padel kot borec 14. divizije;

- 19. decembra 1954 je velenjska 
elektrarna praznovala petindvaj-
seto obletnico delovanja;

- 19. decembra 1991 je bil ustanov-
ni zbor Demokratske stranke 
Velenje;

- v Penku, na cesti med Šoštanjem 
in Šmartnim ob Paki, so decem-
bra leta 1978 na prehodu ceste 
preko železniške proge končno 
postavili svetlobne signale, saj je 
nezavarovan železniški prehod 
pred tem terjal veliko človeških 
življenj;

- prva seja novoizvoljenega sveta 
občine Šoštanj je bila 20. decem-

bra leta 1994; na njej je 20 svetni-
kov za predsednika sveta izvolilo 
Franca Pečovnika;

- v noči na 20. december 1997 je 
požar zajel ostrešje šoštanjske 
graščine in ga popolnoma uni-
čil; brez strehe nad glavo je tako 
začasno ostalo 39 družin;

- v torek, 21. decembra leta 1971 
so v središču Velenja odprli novo 
veleblagovnico Nama;

- 22. decembra 1868 je bil v Šaleku 
pri Velenju rojen slovenski kom-
ponist in pevovodja Fran Korun 

Koželjski;
- 22. decembra 1892 se 
je v Pulju rodil pionir 
raketne in vesoljske teh-
nike Herman Potočnik 
– Noordung; njegovi 
predniki so izhajali iz 
okolice naših krajev;
- 22. decembra 1960 so 
velenjski premogovnik 
ter šoštanjska in velenj-
ska termoelektrarna 

podpisali pogodbo o ustanovitvi 
poslovnega združenja za izgra-
dnjo Energo–kemičnega kombi-
nata;

- 23. decembra 1990 je bil izve-
den plebiscit o samostojnosti in 
neodvisnosti Slovenije; velika 
večina prebivalcev Slovenije se 
je na plebiscitu odločila za njeno 
samostojnost; 

- 25. decembra je božič, praznik 
Kristusovega rojstva.

 Damijan Kljajič

Zgodilo se je … 
od 19. do 25. decembra

 Kristusovo rojstvo (Foto Arhiv 
Muzeja Velenje)
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Mesnica v Starem VelenjuMesnica v Starem Velenju

Biftek
Pečenice, krvavice
Meso slovenskega porekla 

Delovni čas: 
Tor – pet: 8. - 17. ure, sob.: 8. - 13. ure, 
ned: 8. – 11. ure. Ponedeljek in prazniki zaprto.Tel.: 03 5875 630 

Marko Dobnik s.p., Stari trg 23, 3320 Velenje

Podjetniki, pokličite nas in se nam pridružite, postanite del vaše in naše 
rubrike VEDEŽ. Seznanite naše bralce s svojimi storitvami. Info: 03 898 17 50

SALON ZAVES IN SENÈIL

Vabljeni v
prenovljen

salon!

08 205 53 52

NAJUGODNEJŠI deli priznanih proizvajalcev

PREŠERNOVa cesta 9 aNAJUGODNEJŠI deli priznanih proizvajalcev

PREŠERNOVa cesta 9 a

AVTODELI D.O.O.

AKUMULATORJI

V AKCIJI!
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	 18.	decembra	2014

06.00	 Kultura
06.10	 Odmevi
07.00	 Zgodbe	iz	Školjke:	Bine
07.20	 Pozabljeni	igrači,	ris.
07.30	 Hura	za	Hopka,	ris.	nan.
07.55	 Studio	Kriškraš:	Paket	za	

Božička
08.25	 Ribič	Pepe,	ponov.
08.45	 Firbcologi:	O	žlikrofih,	boksu	in	

napihljivih	mišicah
09.10	 Male	sive	celice,	kviz
10.00	 Infodrom
10.15	 Razred	zase:	Naš	moped
10.45	 Ekološka	utopija:	Ekomesta,	

1/3
11.25	 Zgodovina	sveta:	Doba	

skrajnosti,	8/8
12.15	 Avtomobilnost,	ponov.
13.00	 Dnevnik,	vreme,	šport	
13.20	 Tednik
14.20	 Prava	ideja!
14.50	 Kulturni	vrhovi:	Blejski	otok,	

1/3
15.30	 Velika	imena	malega	ekrana	–	

Frane	Milčinski	Ježek
16.20	 O	živalih	in	ljudeh,	tv	Maribor
17.00	 Poročila,	vreme,	šport
17.15	 Na	vrtu,	tv	Maribor
17.40	 Ameriška	likovna	umetnost,	

2/3
18.30	 Ozare
18.40	 Vse	o	Rozi,	ris.
18.55	 Vreme
19.00	 Dnevnik,	vreme,	šport
20.00	 Moja	Slovenija,	družinski	kviz
21.40	 Presrečni,	norv.	film
23.05	 Poročila,	vreme,	šport
23.40	 Skrivnost	jezera,	5/6
00.40	 Ozare
00.45	 Dnevnik,	ponov.
01.35	 Dnevnik	Slovencev	v	Italiji
02.00	 Infokanal

07.45	 Slovenci	v	Italiji
08.50	 Kaj	govoriš?=So	vakeres?
09.45	 Alp.	smuč.,	magazin
10.15	 Zima	je	zakon	–	studijska	

oddaja
10.30	 Alp.	smuč.,	sp,	smuk	(Ž),	prenos
sledi	 Biatlon,	sp,	zasled.	tekma	(M),	

prenos	s	Pokljuke,	kombinirana	
prenosa

12.10	 Alp.	smuč.,	sp,	smuk	(M),	
prenos

13.25	 Biatlon,	sp,	zasled.	tekma	(Ž),	
prenos	s	Pokljuke

14.10	 Nord.	smuč.,	sp,	smuč.	skoki	
(M),	prenos	

16.15	 Smuč.	prostega	sloga,	sp,	
smučarski	kros,	posn.

17.20	 Športnik	leta	Slovenije
18.40	 Športni	izziv
19.10	 Alp.	smuč.,	magazin
20.00	 Vesel	božič,	norv.	film
21.50	 Aritmični	koncert	-	Raggalution
22.45	 Aritmični	koncert	–	Eyesburn
23.35	 Bleščica,	odd.	o	modi
00.05	 Na	lepše
00.35	 Zabavni	kanal

07.00	 Oto	čira	čara
07.01	 Kopalčki,	ris.
07.15	 Drobižki,	ris.
07.20	 Meteor,	ris.
07.35	 Smrkci,	ris.
07.50	 Čebelica	Maja,	ris.
08.05	 Wendy,	ris.
08.35	 Ninja	želve,	ris.
09.00	 Otroci,	to	smo	mi,	avstral.	ser.
09.25	 Pravljična	šola,	ris.
09.35	 Vprašaj	Laro,	ris.
09.45	 Tenkai	vitezi,	ris.
10.10	 Gormiti	3D,	ris.
10.40	 Tv	prodaja
10.55	 Stavka	na	božič,	am.	film
12.35	 Tv	prodaja
12.50	 Downton	Abbey,	ang.	nan.
13.55	 Gospa	Eastwood	z	družbo,	am.	

ser.
14.50	 Slovenija	ima	talent,	ponov.
16.35	 Božiček	na	sodišču,	am.	film
18.20	 Gorazdova	slaščičarna
18.55	 24ur	vreme
19.00	 24ur
20.00	 Sam	doma,	am.	film
21.55	 Samo	ti,	am.	film
00.00	 Nevidno	zlo	3,	am.	film
01.45	 24ur,	ponov.
02.45	 Zvoki	noči

08.55	 Napovedujemo
09.00	 Miš	maš:	Mini	šola	smučanja
09.40	 Ustvarjalne	iskrice	(98):	Božični	

zvončki
10.00	 Oglasi
10.05	 Popotniške	razglednice:	Baskija
11.05	 Kuhinjica,	izobraževalna	oddaja	
11.30	 Videospot	dneva
11.35	 Videostrani,	obvestila
17.55	 Napovedujemo
18.00	 Nanovo:	druga	plat	slave:	z	

Ditko	Čepin
18.40	 Mura	Raba	TV
19.10	 Videospot	dneva
19.15	 Videostrani,	obvestila	
19.55	 Vabimo	k	ogledu
20.00	 2258.	VTV	magazin,	regionalni	

-	informativni	program
20.35	 Kultura,	informativna	oddaja
20.40	 Iz	arhiva	VTV:	Revija	narodno	

zabavnih	ansamblov	na	Graški	
gori	(1996)

21.35	 Jutranji	pogovori
23.05	 Prepovedano:	zgodba	Nejca	

Reka
00.05	 Videostrani,	obvestila

07.00	 Živ	žav
sledi	 Viki	Vijak:	Sneg
07.10	 Ulica	sanj	–	Božična	zvezda,	ris.	

film
07.35	 Olivija,	ris.
07.45	 Pravljica	o	zobku	in	stričku	

Božičku,	ris.	film
08.10	 Mucika,	ris.
08.20	 Vse	o	Rozi:	Ko	si	nekaj	zaželiš,	

ris.	film
08.45	 Ozi	bu:	Božični	prijatelj,	ris.	film
09.10	 Oblakov	kruhek:	Božično	darilo,	

ris.
09.20	 Sneženi	mož,	ris.	film
09.45	 Pujsa	Pepa:	Pepin	božič,	ris.
09.55	 Božična	povest	Petra	Zajca,	ris.	

film
10.25	 Trije	detektivi	in	skrvnostno	

božično	darilo:	Darila	izginejo,	
5/10

10.35	 Trije	detektivi	in	skrivnostno	
božično	darilo:	Trije	modri	
iščejo	hlevček,	6/10

10.50	 Sledi,	tv	Maribor
11.15	 Ozare
11.20	 Obzorja	duha:	Kralj	prihaja
12.00	 Ljudje	in	zemlja,	tv	Maribor
13.00	 Dnevnik,	vreme,	šport	
13.25	 Slovenski	pozdrav,	narodnozab.	

odd.
14.55	 Ljudje	podeželja:	Zgodovinski	

vrt,	dok.	ser.,	7/11
15.15	 Avtobusna	postaja,	am.	film
17.00	 Poročila,	vreme,	šport
17.20	 Nedeljsko	popoldne	z	Ulo
18.35	 Eko	utrinki:	Bio	odpadki
18.40	 Mucika,	ris.
19.00	 Dnevnik,	vreme,	šport
20.00	 Naš	vsakdanji	kruhek,	11/18
20.25	 Zapuščina,	3/10
21.30	 Intervju:	Lojze	Peterle
22.20	 Kulturni	vrhovi:	Tunjice	pri	

Kamniku,	2/3
23.00	 Poročila,	vreme,	šport
23.25	 Zakaj	demokracija?:	Volilna	

kampanja	kandidata	za	
Kavasaki	–	Japonska,	dok.	odd.

00.20	 Alpe,	Donava,	Jadran
00.45	 Dnevnik,	ponov.
01.40	 Dnevnik	Slovencev	v	Italiji
02.05	 Infokanal

07.15	 Alpe,	Donava,	Jadran
07.50	 Glasbena	matineja:	Mladinski	

pevski	zbor	RtvS	in	Matevž	
Fabijan

08.45	 Rad	igram	nogomet
09.15	 Zima	je	zakon	–	studijska	odd.
09.30	 Alp.	smuč.,	sp,	VSL	(M),1.	vož.
10.25	 Alp.	smuč.,	sp,	SVSL	(Ž),	prenos
12.25	 Alp.	smuč.,	sp,	VSL	(M),	2.	

vožnja
13.25	 Biatlon,	sp,	skup.	start	(Ž),	pren.
16.15	 Smuč.	prostega	sloga,	sp,	smuč.	

kros,	posn.
sledi	 Nord.	smuč.,	sp,	smuč.	teki,	

sprint	(M+Ž),	prenos
17.15	 Avtomobilnost
17.55	 Rokomet,	ep	(Ž),	finale,	prenos
19.50	 Žrebanje	Lota
20.00	 Na	utrip	srca:	Sence	preteklosti	

–	Dunajski	filharmoniki	1938-
1945,	dokum.	film

22.00	 Sepideh	in	zvezde,	dokum.	odd.
23.30	 Vsakdan	ni	vsak	dan,	igrani	film
23.40	 Kitajci	prihajajo,	igrani	film
00.00	 Vikend	paket,	igrani	film
00.35	 Aritmični	koncert,	ponov.
01.30	 Aritmični	koncert,	ponov.
02.20	 Zabavni	kanal

07.00	 OTO	čira	čara
07.01	 Kopalčki,	ris.
07.15	 Drobižki,	ris.
07.20	 Meteor,	ris.
07.35	 Smrkci,	ris.
07.50	 Čebelica	Maja,	ris.
08.05	 Legende	Chima,	ris.
08.35	 Ninja	želve,	ris.
09.00	 Otroci,	to	smo	mi,	avstral.	ser.
09.25	 Pravljična	šola,	ris.
09.30	 Tenkai	vitezi,	ris.
09.55	 Gormiti	3D,	ris.
10.25	 Hitri	prstki,	ang.	ser.
10.45	 Tv	prodaja
11.00	 Sestra	Marija	pojasnjuje,	am.	f.
12.30	 Tv	prodaja
12.45	 Downton	Abbey,	nan.
13.55	 Gospa	Eastwood	z	družbo,	am.	

ser.
14.25	 Najlepše	okrašena	hiša,	ang.	

ser.
15.25	 Poroči	se	z	menoj,	am.	film,	

2/2
17.05	 Pomoč	za	Božička,	kanad.	film
18.55	 24ur	vreme
19.00	 24ur
20.00	 Slovenija	ima	talent
23.00	 Stare	sablje,	am.	film
00.55	 Božič	na	Ulici	kostanjev,	am.	f.
02.25	 24ur,	ponov.
03.25	 Zvoki	noči

PONOVITEV	ODDAJ	TED.	SPOREDA
08.55	 Napovedujemo
09.00	 Miš	maš:	Mini	šola	smučanja
09.40	 2257.	VTV	magazin
10.15	 Kultura,	informativna	oddaja
10.20	 Celovita	oskrba	s	pitno	vodo	v	

Šaleški	dolini,	
10.30	 Športni	torek
10.35	 2258.	VTV	magazin
11.05	 Kultura,	informativna	oddaja
11.10	 Dober	večer,	gospa	

predsednica:	Marta	Turk,	
preds.	Gospodarske	zbornice	
osrednjeslovenske	regije

12.10	 Iz	arhiva	VTV:	Novoletni	
videomeh

14.00	 Jesen	življenja:	ustvarjalni	
december	

14.30	 Kuhinjica,	izobraževalna	oddaja	
15.20	 Videostrani,	obvestila	
17.55	 Napovedujemo
18.00	 Mojca	in	medvedk	Jaka:	želvice
18.40	 Ustvarjalne	iskrice	(42):	Pogače	

za	ptice
19.00	 Iz	arhiva	VTV:	50	zvezd	za	otroke
19.55	 Vabimo	k	ogledu
20.00	 Naj	viža:	ans.	Črna	mačka	
21.15	 Jutranji	pogovori
22.45	 Prepovedano:	zgodba	Nejca	

Reka	
23.45	 Videostrani,	obvestila

06.15	 Utrip
06.30	 Zrcalo	tedna
06.55	 Dobro	jutro
07.00	 Poročila
07.08	 Dobro	jutro
08.00	 Poročila
08.08	 Dobro	jutro
09.00	 Poročila
09.08	 Dobro	jutro
10.00	 Poročila
10.08	 Dobro	jutro
10.35	 Obzorja	duha:	Kralj	prihaja
11.10	 Pogled	na	…	Ljubljanska	

stolnica,	dokum.	odd.
12.00	 Ljudje	in	zemlja,	tv	Koper
13.00	 Dnevnik,	vreme,	šport	
13.35	 Polnočni	klub:	Življenja,	ponov.
15.00	 Poročila
15.10	 Dober	dan,	Koroška
15.45	 Ljudje	podeželja:	Rdeča	jabolka,	

dokum.	ser.
15.55	 Tabaluga,	ris.	nan.
16.20	 Studio	Kriškraš:	Paket	za	

Božička,	lutkovna	odd.
17.00	 Poročila,	vreme,	šport
17.25	 Duhovni	utrip
17.40	 Odprta	knjiga
18.00	 Opus
18.30	 Infodrom
18.40	 Pujsek	Bibi,	ris.
18.55	 Vreme
19.00	 Dnevnik,	vreme,	šport
20.00	 Tednik
21.00	 Studio	city
22.00	 Odmevi
23.05	 Opus
23.30	 Slovenska	jazz	scena
00.15	 Duhovni	utrip,	ponov.
00.30	 Dnevnik,	ponov.
01.20	 Dnevnik	Slovencev	v	Italiji
01.50	 Infokanal

06.00	 Otroški	kanal
07.00	 Kanopki,	ris.
07.05	 Trčendol,	ris.
07.10	 Pokukajmo	na	Zemljo,	ris.
07.15	 Pipi	in	Melkijad,	ris.
07.20	 Viki	Vijak:	Nered,	ris.
07.25	 Žanov	svet,	ris.
07.35	 Božičkov	vajenček,	ris.	nan.
07.50	 Veliki	malčki,	ris.
07.55	 Živalski	čira	čara,	ris.
08.00	 Berta	in	Ufek,	ris.
08.05	 Zgodbe	iz	školjke,	ponov.
08.25	 Infodrom
08.40	 Enajsta	šola
09.35	 Zabavni	kanal
10.15	 Dobro	jutro
13.05	 Na	lepše
13.30	 Kaj	govoriš?=So	vakeres?
13.55	 Pričevalci:	Leopold	Bergant
15.20	 Intervju:	Lojze	Peterle
16.20	 Dober	dan,	Koroška
16.50	 Prava	ideja!
17.30	 Alp.	smuč.,	sp,	SL	(M),	1.	vožnja
19.05	 Točka,	glasb.	odd.
20.00	 Šport
20.30	 Alp.	smuč.,	sp,	SL	(M),	2.	vožnja
21.30	 Vera	(IV.):	Lovci	na	divjad,	3/4
23.00	 Ime	mi	je	Li,	ital.	film
00.35	 Odprta	knjiga,	ponov.
00.55	 Točka,	glasb.	odd.
01.45	 Zabavni	kanal

06.00	 Franček,	ris.
06.25	 Pikica	in	Pepermint,	ris.
06.35	 Legende	Chime,	ris.
07.00	 Minuscule,	ris.
07.05	 Ročne	spretnosti	z	g.	

Mojstrovalcem,	ang.	ser.
07.30	 Lepo	je	biti	sosed,	nan.
08.25	 Queen	Latifah	show,	am.	ser.
09.15	 Tv	prodaja
09.30	 Barva	strasti,	nan.
10.25	 Tv	prodaja
10.40	 Sila,	nan.
11.35	 Tv	prodaja
11.50	 Vrtinec	življenja,	nan.
12.45	 Tv	prodaja
13.00	 Stare	sablje,	am.	film
14.55	 Queen	Latifah	show,	am.	ser.
15.50	 Tri	želje,	am.	ser.
16.45	 Barva	strasti,	nan.
17.00	 24ur	popoldne
17.10	 Barva	strasti,	nan.
17.55	 Vrtinec	življenja,	nan.
18.55	 24ur	vreme
19.00	 24ur
20.00	 12	božičnih	sladkorčkov,	am.	

film
21.45	 24ur	zvečer
22.15	 Na	kraju	zločina,	nan.
23.10	 Nepremagljivi	dvojec,	nan.
00.05	 Na	robu	znanosti,		nan.
00.55	 24ur,	pon.
01.55	 Zvoki	noči

08.55	 Napovedujemo
09.00	 Dobro	jutro,	informativna	

oddaja
10.30	 Oglasi
10.35	 2258.	VTV	magazin,	regionalni	

-	informativni	program
11.10	 Kultura,	informativna	oddaja
11.15	 Kuhinjica,	izobraževalna	oddaja
12.05	 Videostrani,	obvestila
17.55	 Napovedujemo
18.00	 To	bo	moj	poklic:	policist
18.30	 Regionalne	novice
18.35	 Kuhinjica,	izobraževalna	oddaja
19.00	 Videospot	dneva
19.05	 Videostrani,	obvestila
19.55	 Vabimo	k	ogledu
20.00	 Županova	torta:	Bojan	Šrot,	

župan	MO	Celje
21.00	 Regionalne	novice	
21.05	 Iz	arhiva	VTV:	50	zvezd	za	

otroke	(5)
22.00	 Iz	oddaje	Dobro	jutro,	ponovitev	
22.30	 Videospot	dneva
23.35	 Videostrani,	obvestila

06.05	 Odmevi
06.55	 Dobro	jutro
07.00	 Poročila
07.08	 Dobro	jutro
08.00	 Poročila
08.08	 Dobro	jutro
09.00	 Poročila
09.08	 Dobro	jutro
10.00	 Poročila
10.08	 Dobro	jutro
10.40	 Božičkov	vajenec,	anim.	film
12.30	 Duhovni	utrip
13.00	 Poročila,	vreme,	šport
13.30	 Studio	city
14.20	 Obzorja	duha:	Kralj	prihaja
15.00	 Poročila
15.10	 Mostovi	Hidak
15.55	 Musti:	Božično	drevesce,	ris.
16.00	 Viki	Vijak,	ris.
16.10	 Maks	in	Rubi,	ris.
16.20	 Ribič	Pepe
17.00	 Poročila,	vreme,	šport
17.25	 Posebna	ponudba,	izob.	odd.
17.55	 Globus
18.30	 Infodrom
18.40	 Olivija,	ris.
18.55	 Vreme
19.00	 Dnevnik,	vreme,	šport
20.00	 Proslava	ob	dnevu	

samostojnosti	in	enotnosti,	
prenos

21.00	 Medijska	vojna,	padec	tabujev,	
dokum.	odd.

22.00	 Odmevi,	vreme,	šport
23.05	 Globus,	ponov.
23.35	 Pričevalci:	sestra	Magdalena	

Gosar
01.05	 Posebna	ponudba
01.35	 Dnevnik,	ponov.
02.25	 Dnevnik	Slovencev	v	Italiji
02.50	 Infokanal

06.00	 Otroški	kanal
07.00	 Otroški	program
sledi	 Kanopki,	ris.
07.05	 Trčendol,	ris.
07.10	 Pokukajmo	na	Zemljo,	ris.
07.15	 Pipi	in	Melkijad,	ris.
07.20	 Viki	Vijak,	ris.
07.25	 Žanov	svet,	ris.
07.35	 Božičkov	vajenec,	ris.	nan.
07.50	 Vesela	kmetija:	Robert	je	lačen,	

ris.
07.55	 Živalski	čira	čara,	ris.
08.00	 Berta	in	Ufek,	ris.
08.05	 Studio	Kriškraš,	ponov.
08.30	 Zgodbe	iz	školjke:	Bine
08.55	 Infodrom
09.05	 Zabavni	kanal
11.30	 Dobro	jutro
14.20	 Točka,	glasb.	odd.
15.30	 Bleščica,	odd.	o	modi
16.10	 Glasnik,	tv	Maribor
16.35	 Mostovi	Hidak
17.25	 Moja	Slovenija,	druž.	kviz
19.00	 Točka,	glasb.	odd.
19.50	 Žrebanje	Astra
20.00	 NPU:	Najboljše	pri	Uli
21.00	 Avtomobilnost
21.30	 Golo	pristanišče,	finski	film
23.30	 Glasbeni	večer,	slovenska	

filharmonija
00.30	 Točka,	glasb.	odd.
01.20	 Zabavni	kanal

06.00	 Najlepše	pravljice	H.C.	
Andersena,	ris.

06.25	 Glumpki,	ris.
06.30	 Franček,	ris.
06.55	 Čebelica	Maja,	ris.
07.20	 Viking	Viki,	ris.
07.30	 Smrkci,	ris.
08.00	 Čopko,	ris.
08.25	 Ročne	spretnosti	z	g.	

Mojstrovalcem
08.45	 Tv	prodaja
09.00	 Vran	Dokolenko,	ris.
10.25	 Tv	prodaja
10.40	 Barva	strasti,	nan.
11.35	 Tv	prodaja
11.50	 Vrtinec	življenja,	nan.
12.45	 Tv	prodaja
13.00	 Zgodba	o	Kristusovem	rojstvu,	

am.	film
14.55	 Queen	Latifah	show,	am.	ser.
15.50	 Tri	želje,	am.	ser.
16.45	 Barva	strasti,	nan.
17.00	 24ur	popoldne
17.10	 Barva	strasti,	nan.
17.55	 Vrtinec	življenja,	nan.
18.55	 24ur	vreme
19.00	 24ur
20.00	 Preverjeno
21.05	 Sprehod	v	oblakih,	am.	film
23.00	 24ur	zvečer
23.30	 Nepremagljivi	dvojec,	nan.
00.25	 Kralji	bega,	nan.
01.15	 24ur,	ponov.
02.15	 Zvoki	noči

08.55	 Napovedujemo
09.00	 Dobro	jutro,	informativna	

oddaja
10.30	 Oglasi
10.35	 Županova	torta:	Bojan	Šrot,	

župan	MO	Celje
11.35	 Kuhinjica,	izobraževalna	oddaja
12.00	 Videospot	dneva	
12.05	 Videostrani	obvestila
17.55	 Napovedujemo
18.00	 Mladi	za	Veleje:	Medobčinska	

zveza	prijateljev	mladine
18.40	 Oglasi
18.45	 Kuhinjica,	izobraževalna	oddaja
19.05	 Videospot	dneva
19.10	 Videostrani,	obvestila	
19.55	 Vabimo	k	ogledu
20.00	 2259.	VTV	magazin,	regionalni	

-	informativni	program
20.35	 Kultura,	informativna	oddaja
20.40	 Športni	torek
20.55	 Videospot	dneva
21.00	 Iz	arhiva	VTV:	Zlata	ribica	–	

skok	s	Primožem	Peterko
21.20	 Na	obisku…	pri	Francu	

Žerdonerju	
22.20	 Iz	oddaje	dobro	jutro
23.50	 Videospot	dneva
23.55	 Videostrani,	obvestila

06.00	 Kultura
06.05	 Odmevi
06.55	 Dobro	jutro
07.00	 Poročila
07.08	 Dobro	jutro
08.00	 Poročila
08.08	 Dobro	jutro
09.00	 Poročila
09.08	 Dobro	jutro
10.00	 Poročila
10.08	 Dobro	jutro
11.00	 Ko	Božiček	pade	z	neba,	nemški	

film
13.00	 Poročila,	vreme,	šport
13.30	 Tednik
14.20	 Globus
15.00	 Poročila
15.10	 Mostovi	Hidak
15.40	 Ljudje	podeželja:	Ribiči	na	reki	

Salaca,	dokum.	ser.
15.50	 Veliki	malčki,	ris.
16.00	 Male	sive	celice,	tv	kviz
17.00	 Poročila,	šport,	vreme
17.20	 Segrevanje	planeta,	dok.	odd.
18.15	 Pogled	na	…	Pernhartove	

panoramske	slike,	dokum.	odd.
18.40	 Oblakov	kruhek,	ris.
18.45	 Minuta	v	muzeju,	ponov.
18.55	 Vreme
19.00	 Dnevnik,	vreme,	šport
20.05	 Božična	pesem,	am.	film
21.35	 Božični	koncert	z	Nušo	Derenda	

in	Simfo.	RtvS
22.40	 Revolucija	Janeza	XXIII.,	

dokum.	odd.
23.40	 Polnočnica,	prenos	iz	

frančiškanske	cerkve	v	Ljubljani
01.05	 Božična	predstava,	ang.	film
02.45	 Dnevnik,	ponov.
03.40	 Dnevnik	Slovencev	v	Italiji
04.00	 Infokanal

06.00	 Otroški	program
sledi	 Kanopki,	ris.
07.05	 Trčendol,	ris.
07.10	 Pokukajmo	na	Zemljo,	ris.
07.15	 Leni	in	Čivka,	ris.
07.20	 Viki	Vijak,	ris.
07.30	 Žanov	svet,	ris.
07.40	 Božičkov	vajenček,	ris.
07.50	 Vesela	kmetija,	ris.
07.55	 Živalski	čira	čara,	ris.
08.00	 Berta	in	Ufek,	ris.
08.05	 Ribič	Pepe
08.30	 Sejalci	svetlobe,	igrana	ser.
08.50	 Infodrom
09.00	 Zabavni	kanal
11.30	 Dobro	jutro
14.55	 Rad	imam	nogomet
15.30	 O	živalih	in	ljudeh,	tv	Maribor
15.55	 Na	vrtu,	tv	Maribor
16.20	 Glasnik,	tv	Maribor
16.50	 Mostovi	-	Hidak
17.30	 Evropski	magazin
17.45	 Nedeljsko	popoldne	z	Ulo,	pon.
19.00	 Točka,	glasb.	odd.
19.50	 Žrebanje	Lota
20.00	 Božični	koncert	Simf.	RtvS
21.00	 Božična	zgodba,	ponov.
21.10	 Modra,	je	nebo,	dokum.	odd.
22.00	 Mesto	pojemajočih	luči,	am.	f.
23.35	 Božič	v	Strasbourgu,	posn.
00.30	 Klasične	uspešnice	s	Simf.	

orkes.	RtvS
01.20	 Točka,	glasb.	odd.
02.10	 Zabavni	kanal

06.00	 Najlepše	pravljice	H.C.	
Andersena,	ris.

06.25	 Glumpki,	ris.
06.30	 Franček,	ris.
06.55	 Čebelica	Maja,	ris.
07.20	 Viking	Viki,	ris.
07.30	 Smrkci,	ris.
08.00	 Pikica	in	Pepermint,	ris.
08.10	 Ročne	spretnosti	g.	

Mojstrovalca,	ang.	ser.
08.30	 Tv	prodaja
08.45	 Zgodba	o	Kristusovem	rojstvu,	

am.	film
10.35	 Tv	prodaja
10.50	 Barva	strasti,	meh.	nan.
11.45	 Tv	prodaja
12.00	 Vrtinec	življenja,	nan.
12.55	 Tv	prodaja
13.10	 Spirit	–	Divji	žrebec,	anim.	film
14.45	 Queen	Latifah	show,	am.	ser.
15.40	 Tri	želje,	am.	ser.
16.45	 Barva	strasti,	nan.
17.00	 24ur	popoldne
17.10	 Barva	strasti,	nan.
17.55	 Vrtinec	življenja,	nan.
18.55	 24ur	vreme
19.00	 24ur
20.00	 A	smo	že	tam?,	am.	film
21.45	 24ur	zvečer
22.15	 Smo	že	končali?,	am.	film
00.00	 Upanje	ostane,	am.	film
02.05	 24ur,	ponov.
03.05	 Zvoki	noči

08.55	 Napovedujemo
09.00	 24	let	VTV	Vaše	televizije	
10.30	 Oglasi
10.35	 2258.	VTV	magazin
11.10	 Kultura,	informativna	oddaja
11.15	 Športni	torek
11.30	 Kuhinjica,	izobraževalna	oddaja
12.00	 Videospot	dneva	
12.05	 Videostrani,	obvestila
17.55	 Napovedujemo
18.00	 Ustvarjalne	iskrice	(99):	Jaslice
18.20	 Samotna	jelka,	gledališka	

predstava	po	knjižni	zaslovi	
Vladimirja	Verdnika	

18.40	 Zvezdica	zaspanka,	gledališka	
predstava	Vrtca	Velenje

19.05	 Regionalne	novice
19.10	 Kuhinjica,	izobraževalna	oddaja
19.15	 Videospot	dneva
19.15	 Videostrani,	obvestila	
19.55	 Vabimo	k	ogledu
20.00	 Božična	poslanica
20.10	 Praznični	koncert	Pihalnega	

orkestra	Slovenj	Gradec	
21.40	 Regionalne	novice
21.45	 Iz	oddaje	Dobro	jutro
23.15	 Pogovor	z	br.	Miranom	

Špeličem
00.15	 Videospot	dneva
00.20	 Videostrani,	obvestila

06.00	 Kultura
06.05	 Odmevi
06.55	 Dobro	jutro
07.00	 Poročila
07.08	 Dobro	jutro
08.00	 Poročila
08.08	 Dobro	jutro
09.00	 Poročila
09.08	 Dobro	jutro
10.00	 Poročila
10.08	 Dobro	jutro
10.35	 Turbulenca
11.05	 Odprta	knjiga
12.00	 O	živalih	in	ljudeh,	tv	Maribor
12.30	 Na	vrtu
13.00	 Dnevnik,	vreme,	šport	
13.30	 Odkrito,	ponov.
14.20	 Slovenci	v	Italiji
15.00	 Poročila
15.10	 Mostovi	Hidak
15.50	 Ljudje	podeželja:	Kmetija	s	

socialnim	projektom,	dok.	ser.
16.00	 Sončni	mlin,	ris.
16.05	 Pim	in	Pom,	ris.
16.10	 Vse	o	Rozi,	ris.
16.20	 Firbcologi,	odd.	za	otroke
17.00	 Poročila,	vreme,	šport
17.20	 Ugriznimo	znanost
17.50	 Osmi	dan
18.30	 Infodrom
18.35	 Živalski	čira	čara,	ris.
18.40	 Bacek	Jon,	ris,
18.55	 Vreme
19.00	 Dnevnik,	vreme,	šport
20.00	 Tarča
21.25	 Prava	ideja!
22.00	 Odmevi,	vreme,	šport
23.05	 Osmi	dan
23.40	 Panoptikum
00.35	 Ugriznimo	znanost,	odd.	o	znan.
01.00	 Dnevnik,	ponov.
01.50	 Dnevnik	Slovencev	v	Italiji
02.10	 Infokanal

06.00	 Otroški	kanal
07.00	 Otroški	program
sledi	 Kanopki,	ris.
07.05	 Trčendol,	ris.
07.10	 Pokukajmo	na	Zemljo,	ris.
07.15	 Pipi	in	Melkijad,	ris.
07.20	 Viki	Vijak,	ris.
07.25	 Žanov	svet,	ris.
07.35	 Božičkov	vajenček,	ris.	nan.
07.50	 Veliki	malčki,	ris.
07.55	 Živalski	čira	čara,	ris.
08.00	 Berta	in	Ufek,	ris.
08.05	 Male	sive	celice,	kviz
08.50	 Infodrom
09.30	 Zabavni	kanal
10.15	 Dobro	jutro
12.35	 Točka,	glasb.	odd.
14.00	 Biatlon,	sp,	sprint	(Ž),	prenos	s	

Pokljuke
15.45	 Posebna	ponudba
16.15	 Evropski	magazin
16.30	 Mostovi	Hidak
17.00	 Točka	preloma:	Gospodarski	

minister	o		…
17.30	 Ljudje	in	zemlja,	tv	Koper
18.20	 Ameriška	likovna	umetnost,	

1/3
19.15	 Točka,	glasb.	odd.
19.50	 Žrebanje	Deteljice
20.00	 Lars	ima	punco,	am.	film
21.40	 Sodobna	družina	(III.),	9/24
22.05	 Ana	Karenina,	1/4
23.15	 Točka,	glasb.	odd.
23.50	 Zabavni	kanal

i	06.00	Drobižki,	ris.
06.05	 Hobonavti,	ris.
06.15	 Najlepše	pravljice	H.	C.	

Andersena,	ris.
06.40	 Knjiga	čarovnij,	ris.
07.05	 Ročne	spretnosti	z	g.	

Mojstrovalcem,	ang.	ser.
07.30	 Lepo	je	biti	sosed,	nan.
08.25	 Queen	Latifah	show,	am.	ser.
09.15	 Tv	prodaja
09.30	 Barva	strasti,	meh.	nan.
10.25	 Tv	prodaja
10.40	 Sila,	nan.
11.35	 Tv	prodaja
11.50	 Vrtinec	življenja,	nan.
12.45	 Tv	prodaja
13.00	 Kosti,	nan.
13.55	 Lepo	je	biti	sosed,	nan.
14.50	 Queen	Latifah	show,	am.	ser.
15.45	 Barva	strasti,	nan.
16.45	 Sila,	nan.
17.00	 24ur	popoldne
17.10	 Sila,	nan.
17.55	 Vrtinec	življenja,	nan.
18.55	 24ur,	vreme
19.00	 24ur
20.00	 Epilog
21.05	 Nedotakljivi	Drew	Peterson,	am.	

film
22.50	 24ur	zvečer
23.20	 Seznam	strank,	nan.
00.10	 Na	robu	znanosti,	nan
01.00	 24ur,	ponov.
02.10	 Zvoki	noči

08.55	 Napovedujemo
09.00	 Dobro	jutro,	informativna	

oddaja
10.30	 Oglasi	
10.35	 24	let	VTV	Vaše	televizije		-	

Revija	narodno-zabavnih	
ansamblov	na	Graški	Gori	
(1996),	50	zvezd	za	otroke,	
zlata	ribica:	skok	s	Primožem	
Peterko

12.50	 Kuhinjica,	izobraževalna	oddaja	
13.10	 Videospot	dneva
13.15	 Videostrani,	obvestila
17.55	 Napovedujemo
18.00	 Nanovo:	druga	plat	slave	–	z	

Ditko	Čepin
18.40	 Regionalne	novice
18.45	 Kuhinjica,	izobraževalna	oddaja
19.05	 Videospot	dneva
19.10	 Videostrani,	obvestila	
19.55	 Vabimo	k	ogledu
20.00	 Naj	viža:	ans.	Črna	mačka
21.15	 Regionalne	novice	
21.20	 Jesen	življenja:	ustvarjalni	

december
21.50	 Iz	oddaje	Dobro	jutro
23.30	 Videospot	dneva
23.35	 Videostrani,	obvestila

06.05	 Odmevi
06.55	 Dobro	jutro
07.00	 Poročila
07.08	 Dobro	jutro
08.00	 Poročila
08.08	 Dobro	jutro
09.00	 Poročila
09.08	 Dobro	jutro
10.00	 Poročila
10.08	 Dobro	jutro
10.35	 Ugriznimo	znanost
11.00	 Prava	ideja!
11.55	 Panoptikum
13.00	 Dnevnik,	vreme,	šport	
13.30	 Tarča,	ponov.
15.00	 Poročila
15.10	 Mostovi	Hidak
15.50	 Ljudje	podeželja:	Pascalova	

trgatev,	dok.	ser.
16.00	 Mali	kralj,	ris.
16.05	 Vipo,	ris.
16.20	 Kapitan	Sabljezobi,	vladar	

sedmih	morij,	12/26
16.30	 Kaj	govoriš?=So	vakeres?
17.00	 Poročila,	vreme,	šport
17.20	 Alpe,	Donava,	Jadran
17.45	 Ljudje	podeželja:	Zgodovinski	

vrt,	7/11
18.00	 Razred	zase:	Naš	moped
18.25	 Infodrom
18.35	 Mili	in	Moli,	ris.
18.55	 Vreme
19.00	 Dnevnik,	vreme,	šport
20.00	 Slovenski	pozdrav,	

narodnozab.	odd.
21.25	 Na	lepše
22.00	 Odmevi,	vreme,	šport
23.05	 Polnočni	klub:	Sončki	življenja
00.15	 Dnevnik,	vreme,	šport
01.05	 Dnevnik	Slovencev	v	Italiji
01.30	 Infokanal

06.00	 Otroški	kanal
07.00	 Kanopki,	ris.
07.05	 Trčendol,	ris.
07.10	 Pokukajmo	na	Zemljo,	ris.
07.15	 Pipi	in	Melkijad,	ris.
07.20	 Viki	Vijak,	ris.
07.25	 Žanov	svet,	ris.
07.35	 Božičkov	vajenček,	ris.	nan.
07.50	 Veliki	malčki,	ris.
07.55	 Živalski	čira	čara,	ris.
08.00	 Berta	in	Ufek,	ris.
08.05	 Firbcologi,	ponov.
08.30	 Infodrom,	ponov.
08.40	 Impro	tv:	Boštjan	Gorenc	in	

Ana	Marija	Mitić
09.50	 Zabavni	kanal
10.15	 Dobro	jutro
12.10	 Alp.	smuč.,	sp,	smuk	(M),	

prenos
14.00	 Biatlon,	sp,	sprint	(M),	prenos	

s	Pokljuke
15.35	 Pričevalci:	Radmila	Vrhovšek
16.45	 Lačni	upora,	dok.	film
17.55	 Rokomet,	ep	(Ž),	polfinale,	

prenos
19.30	 Alp.	smuč.,	sp,	smuk	(M),	

posn.
20.25	 Rokomet,	ep	(Ž),	polfinale,	

prenos
22.00	 Miranda	(III.),	1/6
22.30	 Broadchurch,	3/8
23.20	 Lovci	na	umetnine,	ang.	film
00.50	 Točka,	glasb.	odd.
01.40	 Zabavni	kanal

06.00	 Drobižki,	ris.
06.05	 Najlepše	pravljice	H.C.	

Andersena,	ris.
06.35	 Knjiga	čarovnij,	ris.
07.00	 Ročne	spretnosti	z	g.	

Mojstrovalcem,	ang.	ser.
07.20	 Lepo	je	biti	sosed,	nan.
08.15	 Queen	Latifah	show,	am.	ser.
09.05	 Tv	prodaja
09.20	 Barva	strasti,	nan.
10.15	 Tv	prodaja
10.30	 Sila,	nan.
11.25	 Tv	prodaja
11.40	 Vrtinec	življenja,	nan.
12.35	 Tv	prodaja
12.50	 Lepo	je	biti	sosed,	nan.
13.50	 Lepo	je	biti	sosed,	nan.
14.50	 Queen	Latifah	show,	am.	ser.
15.45	 Barva	strasti,	nan.
16.45	 Sila,	nan.
17.00	 24ur	popoldne
17.10	 Sila,	nad.	nan.
17.55	 Vrtinec	življenja,	meh.	nan.
18.55	 24ur	vreme
19.00	 24ur
20.00	 Jutranje	veselje,	am.	film
22.00	 24ur	zvečer
22.30	 Bratova	obsedenost,	kanad.	

film
23.15	 Eurojackpot
23.20	 Bratova	obsedenost,	nadalj.	

filma
00.15	 Mož,	ki	je	ljubil	ženske,	am.	

film
02.15	 24ur,	ponov.
03.15	 Zvoki	noči

08.55	 Napovedujemo
09.00	 Dobro	jutro,	informativna	

oddaja
10.30	 Oglasi	
10.35	 Naj	viža:	ans.	Črna	mačka
11.50	 Kuhinjica,	izobraževalna	oddaja	
12.10	 Videospot	dneva
12.15	 Videostrani,	obvestila
17.55	 Napovedujemo
18.00	 Miš	maš:	Mini	šola	smučanja
18.40	 Regionalne	novice
18.45	 Kuhinjica,	izobraževalna	oddaja
19.10	 Videospot	dneva
19.15	 Videostrani,	obvestila	
19.55	 Vabimo	k	ogledu
20.00	 Popotniške	razglednice
21.00	 Regionalne	novice
21.05	 Na	obisku…	pri	Francu	

Žerdonerju
22.05	 Iz	oddaje	Dobro	jutro
23.35	 Videospot	dneva
23.40	 Videostrani,	obvestila

Sreda,  
24. decembra

Torek,  
23. decembra

Ponedeljek,  
22. decembra

Nedelja,  
21. decembra

Sobota,  
20. decembra

Petek,  
19. decembra

Četrtek,  
18. decembra
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Kdaj - kje - kaj
VELENJE
Četrtek, 18. december
14.00 Mladinski center Velenje
  Središče mladih in otrok Velenje / 

delavnice
14.00 Glasbena šola Velenje
  Tekmovanje FOKS, komornih 

zasedb Glasbene šole Velenje 
17.00 Avla Osnovne šole Gorica
  Novoletni bazar
17.00 Velenjski grad
  Dobrodelna dražba fotografij 

Marjana Klepca V jutranji tišini
18.00 Gostišče Kavčič v Šaleku
  Bridge turnir
19.19 Knjižnica Velenje
  Potopisno predavanje Italijanska 

pravljica, s kolesom po padskih 
brezpotjih

19.30 Glasbena šola Velenje
  Koncert harmonikarjev
19.30 Dom kulture Velenje
  Komedija Kreker teatra in SiTi 

teatra Mame (Zeleni abonma in 
izven), razprodano

Petek, 19. december 
8.00 Parkirišče za pošto
  Božično novoletni sejem
17.30 Vila Bianca
  Međimurski večer, odprtje 

razstave 
20.00 Kavarna Lucifer
  Večer zimzelenih jazz standardov
21.00 eMCe plac
  Klubski večer 80's & 90's (DJ Por 

Que)
22.00 Max klub
  124 Max, plesni house večer 

Sobota, 20. december
8.00 Ploščad Centra Nova in 

Cankarjeva ulica
  Mestna tržnica Velenje
8.00 Parkirišče za pošto
  Božično novoletni sejem
10.30 Dom kulture Velenje – velika 

dvorana
  Zlata ptica, gledališko–glasbena 

predstava Vrtca Velenje za otroke
15.00 do 20.00
  Muzej premogovništva Slovenije
  Nočni obisk muzej in obisk dedka 

Mraza

17.00 KAC, Efenkova 61 b
  paLAČENka party
17.00 Mercator center Velenje
  Zabavna prireditev V pričakovanju 

prazničnih dni
17.00 Muzej premogovništva Slovenije
  Kako je Oskar postal detektiv, 

gledališka predstava za otroke
18.00 Velenjski grad
  Praznično prepevanje na 

Velenjskem gradu, otroški 
mladinski pevski zbor župnije 
Antona Martina Slomška

19.00 Drsališče v Sončnem parku
  Disco na ledu
19.30 Glasbena šola Velenje
  Pod zvezdnato zastavo, koncert 

Mladinskega simfoničnega 
orkestra Glasbene šole Celje

Nedelja, 21. dec,
10.00 Velenjski grad
  Babica pripoveduje z Ireno Zalar
17.00 Dom kulture Velenje
  Brez jamranja v 2015, zaključek 

projekta Urbano jamranje
18.00 Velenjski grad
  Praznično prepevanje na 

Velenjskem gradu, Moški pevski 
zbor Kajuh

18.00 Glasbena šola Velenje
  Božično novoletni koncert 

Mladinskega pevskega zbora 
Glasbene šole Velenje

19.00 eMCe plac
  Pomagajmo pomagati, dobrodelni 

koncert: Impro skupini Mamooti in 
Pitoni ter Adi Smolar

Ponedeljek, 22. dec.
14.00 Mladinski center Velenje
  Središče mladih in otrok Velenje / 

delavnice
17.00 KAC, Efenkova 61 b
  Priprava prazničnega 

vegetarijanskega kosila
17.00 Knjižnica Velenja
  Ustvarjalnice sveta Islandija
18.00 Glasbena šola Velenje
  Tradicionalni božično novoletni 

koncert Glasbene šole Velenje
18.00 Galerija Velenje
  Preberi, podeli – pogovor o knjigi 

Draga Jančarja To noč sem jo 
videl

20.00 Kino Velenje
  Filmsko gledališče: drama Oblaki 

nad Sils Mario

Torek, 23. december
8.00 Mestna občina Velenje
  Seja Sveta Mestne občine Velenje
10.00 – 12.00 in 16.00 – 18.00
  Galerija Velenje
  Arhitekturni kotiček
14.00 Mladinski center Velenje
  Središče mladih in otrok Velenje / 

delavnice 
17.00 Knjižnica Velenje
  Ura pravljic v angleškem jeziku
18.00 Dom kulture Velenje
  Osrednja občinska slovesnost ob 

dnevu samostojnosti in enotnosti

Sreda, 24. december
21.00 eMCe plac
  Božična večerja after party

ŠOŠTANJ
Četrtek, 18. december
7.00 Medgeneracijsko središče Šoštanj
  Delo na terenu
9.00 Medgeneracijsko središče Šoštan
  Ročna dela (kvačkanje) j
17.00 Mestna knjižnica Šoštanj
  Pravljične ure (Christina Butler: 

Zimski prijatelji | Pripoveduje 
Andreja Kolenc)

Petek, 19. december 
8.30 Medgeneracijsko središče Šoštanj
  Ustvarjalna delavnica skupaj z 

gostjo go. Melito Praznik
11.00 Medgeneracijsko središče Šoštanj
  Delo na terenu   
16.00 Medgeneracijsko središče Šoštanj
  Ustvarjalna delavnica v 

Domu krajanov v Zavodnjah – 
sodelovanje z DPM Zavodnje

Sobota, 20. december
8.00 Medgeneracijsko središče Šoštanj
  Ustvarjalna delavnica skupaj z 

gostoma g. Tinijem in Mojco

Ponedeljek, 22. dec.
9.00 Zbirno mesto pred Občino Šoštanj
  Sprehod za zdravje
18.00 Kavarna Šoštanj
  Redni tedenski turnir

ŠMARTNO OB PAKI
Četrtek, 18. december
17:00 Hiša mladih – sejna soba
  Glasbena šola GVIDO – klaviature, 

solo petje
18:00 dvorana Marof
  Vodena vadba Koronarnega kluba
19:30 dvorana Marof
  Pilates

Petek, 19. december
18:00 Kulturni dom Gorenje
  obisk Božička 

Sobota, 20. december
9:00 dvorana Marof
  Kmečka tržnica in Božično – 

novoletna ustvarjalna kulinarična 
delavnica »PO PRAZNIKIH DIŠI!«

Ponedeljek, 22. dec.
16:00 dvorana Marof
  Plesno gibalne delavnice Polone 

Boruta (šolska in predšolska 
skupina)

20:15 Kulturni dom Gorenje
  Zumba

Torek, 23. december
14:00  Hiša mladih – sejna soba
  Glasbena šola GVIDO – kitara
18:00 Kulturni dom Šmartno ob Paki
  Prireditev ob 180-letnici OŠ
18:00 dvorana Marof
  Tečaj družabnih plesov

Lunine mene

22. decembra, ob 
2:35, prazna Luna - 
Mlaj

Knjižne novosti

GALBRAITH, Robert: 
Klic kukavice
od – Odrasli / 821-312.4 
Kriminalni romani

Glavna junaka kriminalke Klic kukavice sta 
detektiv Cormoran Strike, vojni veteran ter 
njegova nova tajnica in asistentka Robin. 
Raziskujeta primer smrti slavne maneken-
ke, ki je pred meseci padla čez balkon na 
ulico. Vse kaže na samomor, vendar se s 
tem ne more sprijazniti njen brat, ki najame 
Cormorana, da natančno razišče, kaj se je 
to noč dogajalo.
Cormoran se je malo pred tem razšel s svo-
jo zaročenko in za začasen dom prevzame 

kar svojo malo pisarno. Glede na posel, ki 
je v razsulu prav tako kot njegovo zasebno 
življenje, mu masten honorar ob novem 
primeru pride pošteno prav. Na pomoč mu 
priskoči iznajdljiva tajnica, ki mu je zelo 
všeč, ampak kaj, ko je že zaročena!
Pod psevdonimom Robert Galbraith se skri-
va J. K. Rowling, avtorica slavnega Harryja 
Potterja. Anonimno jo je poslala na več 
založb in knjiga je izšla v nizki nakladi. V 
veliko prodajno uspešnico pa se je skoraj 
prek noči prelevila nekaj mesecev pozneje, 
ko se je izkazalo, kdo se dejansko skriva za 
psevdonimom Robert Galbraith.
Klasična angleška kriminalka, ki nas drži v 
napetosti vse do zadnje strani! Večplastna 
zgodba in izjemna značaja detektiva in nje-
gove pomočnice bralca zasvojita, da komaj 
čaka naslednji primer.

ČUFER, Simona: Prvi 
sneg
ml – Mladina / C-S Slikanice
Kaj je lahko lepšega kot prvi sneg? Ko 
začno padati drobne snežinke, ki počasi 
prekrijejo vso pokrajino s slepečo belino …
Ravno na tak dan, ko se je nebo spomnilo 
na zimo in radostno pričelo z beljenjem 
zemlje, so bili otroci ravno v šoli. Otožno 
so se ozirali skozi okna učilnice ven v zimo. 
Učiteljica je opazila, da si otroci želijo snega 
in je naredila odmor. Razred je poslala ven 
na sneg. Tam so se otroci kepali, se valjali 
po snegu, gradili snežene trdnjave ter delali 
snežene može. Ko je bil čas za vrnitev, so 
si želeli igrati naprej in sneženi možje so 
se ponudili, da gredo namesto njih v šolo. 
Učiteljica je bila vesela novih učencev in 
pričeli so z učenjem.
Učili in naučili so se tri črke: S, O in I. Zakaj 
ravno te? Vzemite v roke knjigo in izvedeli 
boste! 

DAVIS, Jim: Garfield, 
brez dela ni jela
ml – Mladina/ 084.11 Stripi

Kdo ne pozna Garfielda? Požrešen, len, 
debel maček, ki neizmerno ljubi lazanjo in 
poležavanje na kavču pred televizorjem, 
ki sovraži telovadbo in hujšanje. Ima čisto 
človeške lastnosti, zato je kljub neprijetnim 
atributom tako zelo ljub množici bralcev 
stripov.
Garfieldov lastnik Jon ima nekaj avtorjevih 
potez, saj je tako kot Davis zrasel na farmi, 
v enem od stripov pa je omenjeno, da je ilu-
strator. Zanj je značilno, da je zelo neroden 
v stikih s puncami, da nima pojma o modi 
in oblačenju ter da goji nekaj nenavadnih 
konjičkov.
Tretji lik, ki se pojavlja v stripu, je Jonov 
pes Odi, beagle z dolgimi ušesi, ki je po 
naravi prijazen, a tudi precej naiven, saj se 
sploh ne zaveda Garfieldove sovražnosti 
in nakan, s katerimi se ga maček poskuša 
znebiti.
Jim Davis je prepričan, da se ima Garfield 
za svojo priljubljenost zahvaliti dejstvu, da 
je v bistvu človek v mačjem kožuhu. Upa 

si narediti vse, kar si običajni smrtniki ne 
privoščimo, vsaj ne brez hudega občutka 
krivde. Garfield brani našo pravico, da si 
brez slabe vesti zatlačimo v usta masten 
krof in potem zadremljemo na fotelju ob 
prižganem televizorju.

MAKAROVIČ; Svetlana: 
Kuzma, trinajsti škrat
ml – Mladina / C-Sz Slikanice 
zaboji

Škrat Kuzma je ponovno junak nove knjige 
Svetlane Makarovič.
Škratje so zborovali brez Kuzme, saj se 
je škrat zaspal. Njegove jeze ni bilo moč 
umiriti. Kako tudi, saj so si na zborovanju 
drugi škratje razdelili dvanajst mesecev 
prihajajočega leta! Njemu ni ostal niti en 
sam. Rohnel je, da želi vsaj trinajstega, pa 
so se norčevali iz njega, da tako pač ne gre 
in se mu celo posmehovali, češ, vsi imamo 
vsak svoj mesec, ti pa nobenega!
Ampak škratje so pozabili, da s Kuzmo 
ni dobro češenj zobat. Ko si enkrat nekaj 
zapiči v glavo, gre do konca. In še dlje. Tudi 
v tej zgodbi!

OVSEC; Damjan: Trije 
dobri možje
od – Odrasli / 39 Etnologija

Od vseh mesecev v letu je ravno mesec 
december najbolj prazničen v letu. Ritual-
na opravila in praznični dogodki dodajajo 
življenju magični navdih. In tako decembra 
v naše domove prihajajo trije dobri možje: 
sv. Miklavž, Božiček in dedek Mraz.
V knjigi je zapisana resnična zgodovina teh 
treh mož. S koši, polnimi daril, ne prihajajo 
le k otroškim posteljicam, k božični smrečici 
ali novoletni jelki, ampak tudi v otroške 
vrtce, bolnišnice, tovarne in razna podjetja 
ter ustanove, kjer delajo starši otrok.
Sv. Miklavž je izjemna pojava. Je eden od 
najbolj priljubljenih svetnikov, v velikem 
delu katoliške Evrope ga med zimskimi sve-

tniki po priljubljenosti ne prekaša nihče. Na 
sv. Miklavžu ni nič neprijetnega, togega, 
mrkega ali tujega. Svetnik je škof, ki se mu 
ne zapirajo nobena vrata.
Božička povezujemo z dimnikom, ognji-
ščem, sajami in iskrami. Ognjišče je nekoč 
pomenilo središče domačije, kjer je plapolal 
»večni« ogenj. Z ognjem in ognjiščem so 
povezane tudi iskre, ki so napovedovale 
novice. Ta dobri mož z rdečo kapo obišče 
otroke v noči s 24. do 25. decembra.
Dedek Mraz je kronološko zadnji v vrsti 
decembrskih dobrih mož. K nam je prišel 
po drugi svetovni vojni iz Rusije. Kot sovjet-
sko socialistično pomoč so ga sprejele tudi 
druge države iz istega ideološkega kroga.
Kdorkoli vas v prazničnem mesecu obišče,, 
mu na stežaj odprite vrata, saj z njimi priha-
ja v hišo tudi vse dobro!

  Stanka Ledinek

CITY CENTER Celje
• četrtek, 18.12., od 14.00 -19.00, 

Biotržnica. 18.00 Prihod Božička 
in dedka Mraza

• Petek, 19.12., od 14.00 Kmečka 
tržnica

• Nedelja, 21.12.,11.00  Pravljič-
ne urice, Božične potičke za vse

• Torek, 23.12., 17.00 Koncert 
mednarodne zasebne glasbene 
šole Modern Music College iz 
Celja 

• Božično novoletni sejem
• Praznični delovni čas ob nedeljah 

od 9.00-17.00
• Vsak dan v tednu Praznujte roj-

stni dan, pokličite 425 12 54 ali 
se oglasite na Info točki

KINO VELENJE • SPORED

MEDVEDEK PADDINGTON
Paddington (VB, Francija) Družinska kome-
dija, sinhronizirana v slovenščino, 95 minut. 
Režija: Paul King. Slovenski glasovi: Mirko 
Medved, Aleksander Golja, Tina Ogrin, Katja 
Ogrin, Sašo Prešeren, Lara Rovšnik, idr.

Petek,19. 12., ob 18.00 
Nedelja, 21. 12., ob 16.00 – otr. matineja
Ponedeljek, 22. 12., ob 18.00 
Medvedek Paddington je kot slepi potnik 
na ladji priplul iz Peruja v Veliko Britanijo. 
Na postajo Paddington v Londonu je prispel 
samo s kovčkom, na pol praznim steklenim 
kozarcem marmelade in napisom: “Prosim 
vas, poskrbite za tega medveda”. Srečala 
sta ga gospod in gospa Brown, mu dala 
ime Paddington ter ga sprejela v svojem 
domu, kjer od takrat živi in doživlja razne 
pustolovščine. Neprijetne situacije so njegov 
stalni spremljevalec, Paddington pa nikoli ni 
naveličan, da jih rešuje. 

EXODUS: BOGOVI IN 
KRALJI
Eksodus: Gods and kings (VB, ZDA, Španija) 
Zgodovinski spektakel, 142 minut. Režija: 
Ridley Scott. Igrajo: Aaron Paul, Christian 
Bale, Sigourney Weaver, Joel Edgerton, Indi-
ra Varma, Ben Kingsley, John Turturro,idr.

Petek, 19. 12., ob 20.00 
Sobota, 20.12., ob 18.00
Zgodovinski spektakel Ridleyja Scotta. 
Druga Mojzesova knjiga (tudi Eksodus) je 
druga knjiga judovske Tore in krščanske 

stare zaveze Svetega pisma. Govori o izhodu 
Izraelcev iz Egipta pod vodstvom Mojzesa, 
skozi divjino do gore Sinaj. S tem filmom je 
režiser oživil zgodbo Mojzesa, ki se je uprl 
egipčanskemu faraonu Ramzesu ter poma-
gal iz Egipta pobegniti 600.000 sužnjem.

FRANCOZINJE 
Sous les jupes des filles (Francija) Komedi-
ja, 116 minut. Režija: Audrey Dana. Igrajo: 
Isabelle Adjani, Alice Belaidi, Laetitia Casta, 
Audrey Dana, Audrey Fleurot, Vanessa 
Paradis, idr.

Sobota, 20.12., ob 20.30
Nedelja, 21.12., ob 17.50
Zgodba o enajstih Parižankah prikazuje 
sladko-grenka življenjska in ljubezenska 
spoznanja sodobnih žensk, ki se na zabaven 
način spopadajo z vsakdanjimi težavami v 
službi, doma z družino ali v iskanju pravega 
moškega. Zabavne nezgode z (ne)zvestobo, 
ljubosumje na delovnem mestu, hrepenenje 
po sanjski romanci in iskrena ljubezen, ko jo 
najmanj pričakujejo - vsaka ženska ima svojo 
zgodbo, vendar so vse povezane v usodnem 
vrtincu ljubezenskih izzivov in skušnjav.

POTI K ZVEZDAM
Maps to the stars (Kanada, Nemčija, Franci-
ja, ZDA) Komična satira, drama, 111 minut. 
Režija: David Cronenberg. Igrajo: Julianne 
Moore, Robert Pattinson, Mia Wasikowska, 
Carrie Fisher, John Cusack, Sarah Gadon, idr.

Petek, 19. 12., ob 18.30 – mala dvor.

Sobota, 20.12., ob 20.00 – mala dvor.
Nedelja, 21.12., ob 19.00 – mala dvor.
V Poti k zvezdam (Maps to the Stars, 2014) 
se je kanadski režiser lotil Hollywooda in 
film je nekaj časa očitna, a vseeno pikra 
in neprijetno zabavna satira na sebičnost, 
samoprizanesljivost, strah pred staranjem 
(posebej kar zadeva ženske) in hinavščino, 
ki jih običajno poistovetimo z ameriško film-
sko Meko. Tu so lažni nasmehi, ki skrivajo 
sovraštvo in strašno negotovost, vulgaren 
mladoletni zvezdnik, ki žali vse okoli sebe, 
nemoralen voznik limuzin, producenti, ki se 
želijo izogniti škandalu, in družina, ki skriva 
strašno skrivnost, ter norost, za katero se 
zdi, da vedno čaka za vogalom.

NOČ KRATKIH FILMOV 
Najdaljšo noč v letu bomo po vsej Evropi 
posvetili kratkemu filmu. Maratonu kratkih 
filmov se je pridružilo že 16 držav, letos 
pa bo prvič potekal tudi v 15 slovenskih 
kinodvoranah, članicah Art kino mreže 
Slovenije. 
21. december je dan zimskega solsticija – 
najkrajšega dneva in najdaljše noči v letu 
– dan, ko se na severni polobli začne koledar-
ska zima. AKMS, Filmski center Slovenije ter 
RTV Slovenija z Nočjo kratkih filmov pred-
stavljajo in slavijo produkcijo kratkih filmov.

Nedelja, 21.12., ob 18.00 – mala dvo-
rana

Slovenski kratki filmi za 
otroke oziroma družine, 
47 minut

Igor Šinkovec, Egon klobuk / Boris Dolenc, 
Maček Muri / Grega Mastna, Princ Ki-Ki-
-do in 100 nesrečnih gobic / Miha Knific, 
Pikapolonica hoče odrasti / Kolja Saksida, 
Koyaa – Lajf je čist odbit / Iztok H. Šuc, Eko 
smetnjaki / Dušan Kastelic, Čikorja an kafe.  

Nedelja, 21.12., ob 20.00 
Slovenski kratki filmi za 
odrasle, 75 minut
Sašo Podgoršek,Vrtoglavi ptič/ Janez 
Burger,Na sončni strani Alp/ Miha 
Knific,Lovec oblakov/Špela Čadež, Boles.

OBLAKI NAD SILS MARIO
Clauds of Sils Maria (Francija, Nemčija, 
Švica) Drama, 124 minut. Režija: Olivier 
Assayas. Igrajo: Juliette Binoche, Kristen 
Stewart, Chloë Grace Moretz, idr.

Ponedeljek, 22. 12., ob 20.00 
Maria Enders, igralka na vrhuncu mednaro-
dne kariere, je pri osemnajstih letih zaslovela 
z vlogo Sigrid, privlačne, a brezobzirne mla-
denke, ki zapelje svojo šefinjo Heleno in jo 
nazadnje pripelje do samomora. Dvajset let 
kasneje Maria prejme povabilo za nastop 
v ponovni uprizoritvi igre, a tokrat v vlogi 
starejše Helene. Polna dvomov se z zvesto 
asistentko Valentine odpravi na vaje v odma-
knjeno alpsko vasico Sils Mario. Vloga Sigrid 
je pripadla mladi in razvpiti hollywoodski 
zvezdnici in Maria se nenadoma znajde na 
drugi strani zrcala, iz oči v oči z mladenko, 
ki je pravzaprav neprijeten odsev nje same. 
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Nagradna križanka Habit

�
���777����������������.habit.si

Habit, d.o.o., 
Koroška cesta 48, 3320 Velenje

Kot upravljalec objektov skrbimo za 
obratovanje in vzdrževanje stanovanjskih 
in poslovnih objektov, v skladu z veljavno 
zakonodajo in dobrimi poslovnimi običaji.
E upravnik vam omogoča dostop 
do podatkov o upravljanju z vašo 
nepremičnino. 

Naše želje so, da bi vse dobre misli in želje v novem letu resničnost postale. Hvala za zaupanje!

Habit, d. o. o.,
agencija za nepremičnine 
Pomagamo, svetujemo in posredujemo  pri 
najemu, oddaji, nakupu in prodaji vseh vrst 
nepremičnin. Imamo izkušnje  na področju 
posredovanja nepremičnin in nudimo maksi-
malno odgovornost, znanje in izkušnje. Po-
sel strokovno izpeljemo od začetka do kon-

ca, od podpisa pogodbe do primopredaje 
nepremičnine. 
Smo imetniki licenc IBN in GZS za posredo-
vanje pri prometu z nepremičninami.
Vsi, ki kupujete, prodajate, najemate stano-
vanje, hišo ali poslovni prostor, ste vabljeni v 
prostore agencije na Šaleški cesti,skupaj bo-
mo poiskali najboljšo rešitev za vas!

Rešitve, opremljene  z vašim 
naslovom, pošljite najkasneje 
do ponedeljka, 5 . januarja   na 
naslov: Naš čas d.o.o., Kidričeva 
2 a, 3320 Velenje, s pripisom 
nagradna križanka »Habit«. Izžre-
bali bomo tri nagrade: 3 kosila, 2 
kosili in eno kosilo  v restavraciji 
Jezero v Velenju.

041 646 721



27

Naš  čas, 18. 12. 2014, bar ve:  CMYK,  stran 27

18. decembra 2014  

RADIO VELENJE
ČETRTEK, 18. decembra   6.00 Dobro jutro in veselo v nov dan; 

6.30 Poročila; 6.45 Na današnji dan; 7.00 Horoskop; 7.15 Cestne informacije 
- poročilo Avto moto zveze Slovenije; 7.30 Poročila; 7.45 Današnji kulturni 
utrip; 8.00 Iz policijske beležnice; 8.30 Poročila; 8.45 Policijska kronika; 9.30 
Poročila; Nasveti olimpijskega komiteja Slovenije; 10.00 Na svidenje; 14.00 
Pozdrav; 14.10 Na današnji dan; 14.30 Poročila; 15.00 Aktualno; 15.30 
Poročila; 16.00 Kdaj, kje, kaj; 16.30 Poročila; 17.00 Zdravniški nasveti; Erosov 
kotiček; 18.00 Frekvenca mladih; 18.30 Poročila; 19.00 Na svidenje; od 24. 
do 5.00 SNOP.

PETEK, 19. decembra  6.00 Pozdrav in veselo v nov dan; 6.30 
Poročila; 6.45 Na današnji dan; 7.00 Horoskop; 7.15 Poročilo Avto moto 
zveze Slovenije; 7.30 Poročila; 7.45 Današnji kulturni utrip; 8.00 Šport; 8.30 
Poročila; 9.00 Gospodarski utrip; 9.30 Poročila; 10.00 Na svidenje; 14.00 
Pozdrav; 14.10 Na današnji dan; 14.30 Poročila; 15.00 Aktualno; 15.30 
Poročila; 16.00 Kdaj, kje, kaj; 16.30 Minute za kulturo; 17.00 Glasbene novo-
sti; 18.30 Poročila; 19.00 Na svidenje; od 24. do 5.00 SNOP.

SOBOTA, 20. decembra  6.00 Dobro jutro in veselo v nov dan; 6.30 
Poročila; 6.45 Na današnji dan; 7.00 Horoskop; 7.15 Cestne informacije - 
poročilo Avto moto zveze Slovenije; 7.30 Poročila; 7.45 Današnji kulturni utrip; 
8.00 Polepšajmo si sobotno jutro; 8.30 Poročila; 9.00 Skriti mikrofon; 9.30 
Poročila; Izbor pesmi tedna; 10.00 Na svidenje; 14.00 Pozdrav; 14.10 Na 
današnji dan; 14.30 Poročila; 15.00 Aktualno; 15.30 Poročila; 16.00 Minute 
za kulturo; 18.30 Poročila; 19.00 Na svidenje; od 24. do 5.00 SNOP.

NEDELJA, 21. decembra  6.00 Dobro jutro in veselo v nov dan; 6.30 
Poročila; 6.45 Na današnji dan; 7.00 Horoskop; 7.15 Cestne informacije - 
poročilo Avto moto zveze Slovenije; 8.00 Duhovna iskanja; 8.30 Poročila; 8.45 
Današnji kulturni utrip; 9.00 Poglejmo v zvezde; 9.30 Poročila; 10.00 Na svi-
denje; 14.00 Pozdrav; 14.10 Na današnji dan; Čestitke; Nedeljsko popoldne 
na Radiu Velenje; 16.00 Glasbene novosti; 16.30 Poročila; 17.30 Minute z 
domačimi ansambli; 18.30 Poročila; 19.00 Na svidenje; od 24. do 5.00 SNOP.

PONEDELJEK, 22. decembra   6.00 Dobro jutro in veselo v nov dan; 6.30 
Poročila; 6.45 Na današnji dan; 7.00 Horoskop; 7.15 Cestne informacije - poro-
čilo Avto moto zveze Slovenije; 7.30 Poročila; 7.45 Današnji kulturni utrip; 8.30 
Poročila; 8.45 Policijska kronika; 9.00 107,8 Zanimivosti; 9.30 Poročila; 10.00 
Na svidenje; 14.00 Pozdrav; 14.10 Na današnji dan; 14.30 Poročila; 15.00 
Aktualno; 15.30 Poročila; 16.00 Kdaj, kje, kaj; 16.30 Poročila; 17.00 Ponedeljkov 
šport; 18.30 Poročila; 19.00 Na svidenje; od 24. do 5.00 SNOP.

TOREK, 23. decembra  6.00 Dobro jutro in veselo v nov dan; 6.30 
Poročila; 7.00 Horoskop; 7.15 Cestne informacije Avto moto zveze Slovenije; 
7.30 Poročila; 7.45 Današnji kulturni utrip; 8.30 Poročila; 9.00 Kmetijski 
nasveti; 9.30 Poročila; 10.00 Na svidenje; 14.00 Pozdrav; 14.10 Na današnji 
dan; 14.30 Poročila; 15.00 Aktualno; 15.30 Poročila; 16.00 Kdaj, kje, kaj; 
17.00 Naši kraji in ljudje; 18.00 Lestvica Radia Velenje; 18.30 Poročila; 19.00 
Na svidenje; od 24. do 5.00 SNOP.

SREDA, 24. decembra  6.00 Dobro jutro in veselo v nov dan; 
6.30 Poročila; 6.45 Na današnji dan; 7.00 Horoskop; 7.15 Cestne informaci-
je Avto moto zveze Slovenije; 7.30 Poročila; 8.00 Težava je vaša, rešitev je 
naša; 9.30 Poročila; 10.00 Na svidenje; 14.00 Pozdrav; 14.10 Na današnji 
dan; 14.30 Poročila; 15.00 Aktualno; 15.30 Poročila; 16.00 Kdaj, kje, kaj; 
17.00 Vi in mi; 18.00 Rock šok; 18.30 Poročila; 19.00 Na svidenje; od 24. 
do 5.00 SNOP.

ZAHVALA

V bolečini sporočamo, da je šel od nas  
dragi mož, oče, dedek in pradedek

FRANJO BUJAN
3. 7. 1932 – 6. 12. 2014

Zahvaljujemo se vsem, ki ste nam pomagali v zadnji trenutkih slovesa 
in nam izrekli sožalje.

Hvala za darovano cvetje in sveče ter hvala vsem, ki ste ga v tako 
velikem številu pospremili na njegovi zadnji poti. 

Pogrešali ga bomo: žena Rozina, hči Ruža Maja in sin Darko z družinama

»O, saj ni smrti,
ni smrti. 
Je samo globoka 
tišina.
Kakor v zelenem,
prostranem gozdu.«

ONESNAŽENOST ZRAKA
V tednu od 8. do 14. decembra niso povprečne dnevne koncentracije SO

2
, izmer-

jene v avtomatskih merilnih postajah na območju mestne občine Velenje, občine 
Šoštanj in občine Šmartno ob Paki, nikjer presegale mejne 24-urne koncentracije 
125 mikro-g SO2

/m3  zraka.

MEDOBČINSKA INŠPEKCIJA, REDARSTVO IN VARSTVO OKOLJA
obdelava: AMES, d. o. o., Ljubljana

MAKSIMALNE URNE KONCENTRACIJE SO2
od 8. do 14. decembra (v mikro-g SO

2
/m3 zraka)

mejna vrednost: 350 mikro-g SO2
/m3  zraka

DEŽURNI telefon za pomoč 
alkoholikom. 
Gsm: 031 443 365 (AA)

NUDIM
SAMI BREZPLAČNO odpeljemo sta-
ro železo, kmetijske stroje, razne peči. 
Golijan Miladin, s. p., Velenje.  
Gsm: 040 465 214.

STIKI-POZNANSTVA
ŽENITNA posredovalnica »Zaupanje« 
za različne starosti. Leopold Orešnik, s. 

p., Dolenja vas 85, Prebold,  
gsm: 031 836 378

PRIDELKI
SENO v kockah in okrogle bale ter žga-
nje prodam. Gsm: 051 388 874
JABOLČNIK,  race, domači kis, borov-
ničevec, medenovec in več vrst žganja, 
prodam. Gsm: 041 687 371.

ŽIVALI
MLADO ovco in jagneta za zakol pro-
dam. Plešivec, tel.: 03 5892 279.
PRAŠIČE, težke od 170 do 200 kg, 
krmljene z domačo krmo, prodam. 

Lahko tudi polovico. Ekološka kmetija 
Sevčnikar, Lokovica, Šoštanj,  
gsm: 041 936 919

RAZNO
SMUČARSKO bundo in smučarske 
hlače, vel. 170 cm, prodam. Cena 
po dogovoru. Gsm: 041 253 350, 
popoldan
SLIVOVKO, ruske keglje in napravo za 
obuvanje nogavic za starejše, prodam. 
Gsm: 031 408 849
SKRINJO Gorenje, delujoča, dim. 
110/85/65, prodamo.  
Gsm: 031 650 528

mali OGLASI

Upravna enota Velenje
POROKE
Porok ni bilo za objavo.

SMRTI
Gradič Ana, roj. 1933, Celje, Pod Gabri 
3; Brinovšek Stanislava, roj. 1936, 
Šmartno ob Paki, Gavce 56; Kotnik 
Zdravko, roj.1958, Slovenj Gradec, 
Celjska cesta 27; Pinter Hedvika, 

roj.1919, Velenje, Kidričeva cesta 23;
Lapuh Jelena, roj. 1949, Celje, Pucova 
ulica 5; Slatina Stjepan, roj. 1938, 
Jesenice, Delavska ulica 6; Železinger 
Antonija, roj.1931, Velenje, Županči-
čeva ulica 15; Knez Danica, roj. 1949, 
Dravograd, Goriški vrh 42; Tamše 
Elizabeta, roj. 1920, Šoštanj, Trg 
svobode  7; Hrastnik Ivana, roj. 1934, 
Šoštanj, Ravne 33a.

GIBANJE PREBIVALSTVA

ZD  VELENJE
OBVESTILO
Spoštovane zavarovanke, spo-
štovani zavarovanci, obveščamo 
vas, da je tel.: 112 rezervirana za 
službo nujne medicinske pomoči. 
Na to telefonsko številko pokličite 
SAMO V NUJNIH PRIMERIH, ko je 
zaradi bolezni ali poškodbe ogrože-
no življenje in je potrebno takojšnje 
ukrepanje ekipe za nujno medicin-
sko pomoč. Pogovore na tej številki 
snemamo. Za informacije v zvezi 
z reševalno službo kličite na tele-
fonsko številko 8995-478, dežurno 
službo pa na 8995-445.

LEKARNA
Lekarna Center Velenje, Vodnikova 
1. Izdaja nujnih zdravil in zdravil 
na recepte, predpisane istega dne. 
Ob nedeljah in državnih praznikih 
je organiziran odmor za kosilo 
od 13.00 do 14.00, telefon 898-
1880.

ZOBOZDRAVNIKI
(Dežurna zobna ambulanta ZD 
Velenje, Vodnikova 1, Velenje od 8. 
do 12. ure). 
20. - 21. 12. – Mojca Koprivc 
Bujan, dr. dent. med.

VETERINARSKA 
POSTAJA
Šaleška Veterina, d.o.o.
Tel.: 03 8911 146, dežurni gsm 
031/688-600.
Delovni čas ambulante v Vele-
nju, Cesta talcev 35:
ponedeljek - petek od 7.30 - 18.00
sobota od 8.00 - 13.00
Delovni čas ambulante v Šošta-
nju, Kajuhova 13:
ponedeljek, sreda, petek 15.00 - 
17.00, torek, četrtek 7.30 - 9.00 

DEŽURSTVA
ZAHVALA

Zapustila nas je draga žena, mama, oma in prababica

ANA BLAGOTINŠEK
iz Podgorja 16, Velenje

8. 6. 1936 – 6. 12. 2014

Ob boleči izgubi se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem za pomoč v teh težkih trenutkih, za izrečeno 

sožalje, darovano cvetje, sveče, maše in vsem, ki ste jo pospremili 
na njeni zadnji poti. Hvala tudi dr. Rusu, pevcem, Pogrebni službi 
Komunalnega podjetja Velenje, govorniku in duhovniku za lepo 

opravljen obred.

Vsi njeni

Le srce in duša ve,
kako boli, ko tebe
več ni.

• 3-sobno stanovanje v centru 
Velenja, na odlični lokaciji, 87 m2, 
zgrajeno 1961, 4/5 nad. Cena 
70.000 evr. 

• 3-sobno stanovanje v Velenju,  
na Foitovi, 73 m2, popolnoma 
obnovljeno 2008, 2/11 nad. z 
vso opremo zelo ugodno. Cena do 
79.000 evr. 

Nagrajenci križanke, objavljene v tedniku Naš čas dne 
4. decembra 2014, so:
• Terezija Vrabič, Studence 31 b, 3310 Žalec (mobilni telefon);
• Veronika Slemenšek, Topolšica 48 e, 3326 Topolšica (avtopolnilec);
• Polona Drofelnik, Gorenje 11, 3327 Šmartno ob Paki (torbica za mobitel).
Nagrajenci bodo prejeli potrdilo za dvig nagrade priporočeno po pošti. Čestitamo!
Rešitev gesla: MOBTEL TELEKOM
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Milena Krstič - Planinc

Šoštanj – »Odločitev ni bila težka. Šoštanjčani 
so si silvestrovanja na prostem želeli. Idejo zanj 
je dal Boris Goličnik, ko je kandidiral za župana. 
Bila je toliko zrela, da smo si jo drznili vzeti za 
svojo in izpeljati,« pravi predsednica sveta Krajevne 

skupnosti Šoštanj Urška Kurnik. Ker je za organizacijo 
take prireditve potrebnih kup soglasij in dovoljenj, 
je svetu Krajevne skupnosti naproti stopila Občina 
Šoštanj, ki jim pomaga pri potrebni »papirologiji.« 

Silvestrovanje na prostem bo na Trgu svobode pred 
občinsko stavbo, kjer je tudi najbolj 

zaprt prostor v mestu in bodo naj-
manj motili promet. »Kličemo 
samo še snežinke, vse drugo ima-
mo urejeno,« pravi Kurnikova. 
»Silvestrovanje bo pika na i, doga-
janje pa se bo začelo že prej. Ob 
18. uri pripravljamo zabavo za 
otroke, mini silvestrovanje zanje 

z božično Piko Fliko, potem 
bo dve ali tri urice za zabavo 
skrbel DJ Miran Marnix, 
ob 22h pa se začne veliko 
silvestrovanje na prostem z 
ansamblom Vikend, ki bo z 
nami vztrajal do jutra.«

Krajevna skupnost bo 
poskrbela za polnočni 
šampanjec, hladne in tople 
napitke pa bo mogoče kupiti 
tudi v dveh jurčkih.



V Šoštanju bodo silvestrovali 
na Trgu svobode

 – »Odločitev ni bila težka. Šoštanjčani 
so si silvestrovanja na prostem želeli. Idejo zanj 

, ko je kandidiral za župana. 
Bila je toliko zrela, da smo si jo drznili vzeti za 
svojo in izpeljati,« pravi predsednica sveta Krajevne 

občinsko stavbo, kjer je tudi najbolj 
zaprt prostor v mestu in bodo naj-

manj motili promet. »Kličemo 
samo še snežinke, vse drugo ima-
mo urejeno,« pravi Kurnikova. 
»Silvestrovanje bo pika na i, doga-
janje pa se bo začelo že prej. Ob 
18. uri pripravljamo zabavo za 
otroke, mini silvestrovanje zanje 

z božično Piko Fliko, potem 

Urška Kurnik: 
»Polnočni šampanjec 
podarja krajevna 
skupnost.«

Tržnica spomladi
Prejšnja zasedba sveta KS Občine Šoštanj je 

projekt Tržnica pripeljala že zelo daleč, nova 
zasedba ga nadaljuje. V ponedeljek so ga pred-
stavili krajanom. Je v zaključni fazi pridobivanja 
dokumentacije in spomladi začnejo izvedbo. 
Pokrita tržnica bo umeščena v prostor med 
bivšim Merxom in Čebulovo hišo, projekt pa 
bo stal blizu 300.000 evrov. Tržnice se veselijo 
tako tisti, ki bodo lahko tam kupovali, kot lokalni 
pridelovalci hrane, ki bodo lahko tam prodajali.

Velenje, 10. decembra – V sredo 
popoldne so v Sončnem parku na 
zelenici ob Vili Rožle, kjer je nekoč 
že bilo otroško igrišče, predali 
namenu pustolovsko energetsko 
igrišče Rudarska vas. Gre za prvo 
tematsko igrišče z energetskimi 
otroškimi igrali v Sloveniji, zato ni 
čudno, da je že na odprtju navdu-
šilo številne male in velike obisko-
valce. Sploh, ker se bodo na njem 
ne le igrali in zabavali, ampak tudi 
učili. Da je bilo ozračje pravo, je na 
odprtju poskrbela Godba na pihala 
Premogovnika Velenje, igrišče pa 
sta namenu predala podžupan MO 
Velenje Franc Žerdin in eden od 
bodočih uporabnikov igrišča. 

Otroci lignita niso 
poznali

Mestna občina Velenje je pustolo-
vski park uredila s pomočjo evrop-
skega denarja. »Tematiko rudarska 
vas smo izbrali zaradi lokalnega 
vira energije, lignita. Obenem smo 
naredili imitacijo tirov iz rudarskih 
rovov, na katere smo namestili 
tudi vagončke. Igrišče vsebuje še 
pet energijskih igral, otroci pa so 
na njih s svojo kinetično energijo, 
torej z gibanjem, del igral pognali 

v gibanje ali pa ustvarjali svetlobne 
efekte. Ali so uspešni ali ne, jim 
pokaže tudi semaforska tabla,« 
nam je razložila vodja projekta 
Špela Šeliga iz projektne skupine 
MO Velenje. Skupaj smo se odpra-

vili od igrala do igrala. Najprej smo 
se podali skozi tunel, v katerem so 
se takoj prižgale luči. Na zunanji 
strani tunela je opremljena plezal-
na stena, ki bo zagotovo mikala že 
najmlajše. »Vsako igralo ima tudi 

poučno noto, ne le na temo šale-
škega lignita, ampak tudi drugih 
virov energije, od sonca do vetra. 
Res smo veseli, da smo lahko v sklo-
pu investicije, ki je kar 95-odstotno 
sofinancirana iz čezmejnega evrop-
skega programa Slovenija – Avstri-
ja, uredili to čudovito igrišče,« še 
doda naša sogovornica. Otroci so 
izjemno navdušeni, ker v čebre na 
igralu, ki je imitacija rudnika, nala-

gajo pravi lignit. Mnogi ga še nikoli 
niso videli niti držali v rokah. Četu-
di so te potem črne, jih to ni motilo. 
Tudi žičnica, ki ob adrenalinskem 
spustu sproži vrtenje spirale, jim 
je zelo všeč. Na igrišču pa sta tudi 
peskovnik in gugalnica. Eden od 
mladih obiskovalcev igrišča Jure 
Apšner nam je povedal: »Nisem še 
preizkusil vseh igral, a moram reči, 
da mi je igrišče zanimivo, najbolj 
vagoni in pravi premog. Mislim, da 
bom se večkrat prišel, ker je to igri-
šče čisto drugačno kot druga otro-
ška igrišča. Všeč mi je, da je vse bolj 
po rudarsko, sedaj pa komaj čakam, 
da se spustim še po žičnici.« 

Igrala so varna
Ideje za igrala so sprva ustvarjali 

otroci v sklopu tridnevnih med-
narodnih delavnic, na katerih je 
sodelovalo 200 otrok iz Slovenije 
in Avstrije. Njihove ideje so beležili 
in usmerjali mentorji in strokovnja-
ki za obnovljive vire energije. Na 

podlagi teh idej so v Velenju sku-
paj z lokalnimi strokovnjaki razvili 
in izdelali igrala in pridobili vse 
potrebne certifikate, ki dokazujejo, 
da so igrala varna.

Igrišče je zasnovala mlada velenj-
ska krajinska arhitektka Kaja Flis. 
Povedala nam je: »Izziv je bil velik, 
ker takšnega igrišča in takšnih igral 
pri nas še ni. Zaradi strogih pred-
pisov je že izdelava igrala po meri 
zelo težko. Pri tem so mi močno 
pomagali proizvajalci igral iz podje-
tja Pozinek. Elektronske predelave 
so izvedli v velenjskem Medpod-
jetniškem izobraževalnem centru. 
Seveda smo morali vse uskladiti z 
zakonodajo in predpisi, kar ni bilo 
enostavno.« Izvemo še, da je seda-
nje igrišče osnova in da ga lahko 
še močno razširijo. So pa igrala žal 
zelo draga reč, zato je vprašanje, 
kdaj bo do tega prišlo. 

 Bojana Špegel

Srečno, Rudarska vas

Že na odprtju Rudarske vasi je bilo zanimanje za igrišče veliko. Takoj ko sta mladi Marcel in 
podžupan Franc Žerdin ob pomočo krajinske arhitektke Kaje Flis prerezala otvoritveni trak, 

so se obiskovalci po imitaciji tirov podali avanturi naproti.

Prvo energetsko otroško igrišče v Sloveniji stoji – Vanj vstopimo 
skozi tunel z napisom Srečno – Igre z lignitom

Šoštanj, 13. decembra – Osmi 
božično-novoletni sejem v Šoštanju 
je najbolj zaznamoval prihod Božič-
ka. Navdušeno so ga pozdravili 
otroci, zagotovil jim je, da ve, da so 

bili vse leto pridni, in jih nato tudi 
obdaril s sladkimi pozornostmi. 

Na več kot dvajsetih stojnicah so 
se predstavili različni razstavljalci. 
Veliko zanimanja je bilo za nakit in 
druge unikatne izdelke. Obiskovalci 
so se radi ustavili tudi na stojnici 
s knjigami, ki so bile na voljo po 
dostopnih cenah. Za mrzle zimske 

dni so bili dobrodošli copati in dru-
gi izdelki iz filca, pletene kape, šali 
in podobno, manj pa je bilo tokrat 
kulinarične ponudbe.

Zbrane je pozdravil župan Dar-
ko Menih in jim ob tej priložnosti 
zaželel vse dobro v prihodnjem letu 
ter mir in toplino ob prihajajočih 
praznikih.                                        

Božično-novoletni sejem
Mrzlo, a prijetno

V novo leto jih bo popeljal 
ansambel Vikend

Katičeva opozarja na TEŠ
Poslanka SD in podpredsednica državnega zbora Andreja Katič je 

posredovala poslanska vprašanja, v katerih izraža skrb zaradi more-
bitnega unovčenja poroštva za šesti blok. Med drugim jo zanima, 
katera so največja prepoznana tveganja, ki imajo lahko za posledico 
unovčitev državnega poroštva? Kakšne aktivnosti in ukrepe je izvedel 
HSE do sedaj in kakšni so predvideni prihodnji ukrepi za prepreči-
tev unovčitve državnega poroštva? Glede na dane zaveze do bank 
posojilodajalk jo zanima tudi, kakšen vpliv imajo na odločitev bank 
posojilodajalk o unovčitvi državnega poroštva s strani HSE priznana 
prodajna cena električne energije in cena emisijskega CO2 kupona 
za TEŠ, končna vrednost investicije blok 6 in datum končanja te 
investicije (PAC datum) in priznana cena premoga iz Premogovnika 
Velenje za TEŠ?

 mz

Prednovoletni 
koncert 
glasbenikov

Praznično dogajanje v zadnjem 
mesecu v letu bodo v soboto, 20. 
decembra, ob 19.30 v velenjski glas-
beni šoli popestrili člani Mladinske-
ga simfoničnega orkestra Glasbene 
šole Celje. Prednovoletni oziroma 
drugi abonmajski koncert velenj-
skih godbenikov, ki so ga poime-
novali »Pod zvezdnato zastavo«, bo 
posvečen ustvarjalnosti ameriških 
skladateljev.                                    

Članice in člani Sveta za preven-
tivo in vzgojo v cestnem prometu 
Mestne občine Velenje ter polici-
sti Policijske postaje Velenje so v 
prostorih Nakupovalnega centra 
Velenjka pripravili preventivno 
akcijo »Biti (pre)Viden«. Predsta-
vili so testiranje psihofizičnih spo-

sobnosti udeležencev v cestnem 
prometu. Vsi obiskovalci so lahko 
preverili tudi uporabno vrednost 
odsevnih teles v temačnem pro-
storu demonstracijskega rekvizita 
»Vidko«.

Preventivno akcijo so pripravili v 
sklopu akcije Pešec, ki jo v okviru 

Nacionalnega programa varnosti 
cestnega prometa koordinira Javna 
agencija Republike Slovenije za var-
nost prometa ter vsako leto poteka 
v jesenskih in zimskih mesecih, ko 
je ogroženost pešcev največja.



»Biti (pre)Viden« 




